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 وزیر امور خارجه:
آنچه مانع وقوع جنگ می شود، 

آمادگی برای آن است
عبــاس عراقچــی، وزیر امور خارجــه در جمع 
فرماندهان و کارکنان ستاد فرماندهی کل سپاه 
اظهارداشت: در حوزه عملیات »وعده صادق ۳«، 
آنچه مربــوط به ما بود را اعلام کردیم. عملیات 

اخیر اسرائیل علیه ایران از دیدگاه...

 معاون اول رئیس جمهور:
 هیچ نقدی از دولت های گذشته 

نداریم
محمدرضــا عارف، معــاون اول رئیس جمهور 
بــا تأکید براینکه به هیــچ وجه هیچ نقدی از 
دولت های گذشته نداریم، تصریح کرد که نگاه 
ما حذف تمام دولتمردان قبلی نبود. عارف در 

آئین تکریم و معارفه رئیس سازمان... 22

طب سنتی 
پر واضح است که جوامع در نقاط مختلف 
جهــان در هر برهه ای از زمان یک مســئله  اصلی و یک 
اولویــت داشــته اند که بــا پرداختن به آن توانســته اند 
خود را یک پله به شــاخص رضایــت عمومی  نزدیک تر 
کنند در کشــور ما نیز بیش از ده ســال اســت توصیه 
 مقــام معظم رهبری بــه دولتمردان تمرکز بر مســائل 
اقتصادی اســت. ایشان امروز مســئله  اصلی و نقد اصلی 
به جامعه امروز را، مســئله  اقتصاد عنوان کرده اند. از این 
رو دولت ها در دهه های مختلف ســعی بر بهبهود شرایط 
اقتصادی داشــته اند و برخی اصلاحات اقتصادی را ذیل 
عناویــن مختلف بکار برده انــد از جمله آنها که در نقش 
پزشــکی حاذق، شــوکی بزرگ به معیشــت خانواده ها 
و اقتصاد کســب وکارها و ثبــات اجتماعی وارد کرده اند،  
می توان به جراحی اقتصادی اشــاره کرد که بیشــترین 

انتقادات را در پی داشت. 
آنچه مشــهود اســت و همگان بر آن واقف هستند، این 
اســت که »حال اقتصاد خوب نیست« و اگر از مسؤلان 
بپرسیم که مشــکلات اقتصادی چطور حل خواهند شد 
چیــزی جز دیدگاه هــای پراکنده و ســنتی در این باره 
وجود ندارد. امروز بازار مســکن کــه نمادی از معاملات 
در دیگــر بازارهاســت نشــان می دهد افــت معاملات 
به چــه حدی رســیده اســت، البته افــت معاملات و 
 ریزش هــا و خروج پول حقیقی از بــورس نیز بیانگر این 
شرایط خاص است. در بحث بودجه، شوربختانه در چند 
دولت اخیر، کســری بودجه به شکل امری طبیعی ظهور 
کرده اســت؛ این در حالی است که این پدیده، فاجعه ای 
چــون افزایش تورم را رقم می زند. وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعــی در آخرین اظهارت خود گفت »که اســتعاره 
غلطی مبنی بر نیازمندی اقتصاد ایران به جراحی وجود 
دارد به نظر من اقتصاد ایــران جراحی نمی خواهد بلکه 

احتیاج به فیزیوتراپی و تغییر سبک رفتاری دارد«. 
به هر روی باید گفت شاید اگر اقتصاد دست متخصصان 
باشــد نیاز به فیزیوتراپی نیز به خــوردن چایی و نبات 
و یــک توصیه طب ســنتی تقلیل یابــد و نیاز به صرف 
هزینه فیزیوتراپی، که آن نیز از جیب مردمی  اســت که 
از اصلاحات اقتصادی فقط گرانی نصیبشــان شده است، 

نباشد.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:
اقتصاد ایران جراحی نمی خواهد 

بلکه نیازمند فیزیوتراپی است
احمد میدری، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
گفت: اســتعاره غلطی مبنی بــر نیازمندی 
اقتصاد ایران به جراحی وجود دارد به نظر من 
اقتصاد ایران جراحی نمی خواهد بلکه احتیاج 
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 آیین گرامیداشــت روز کتــاب، کتابخوانی و کتابدار 
در اســتان فــارس و تقدیر از کتابــداران و مروجان 
کتابخوانی برتر با حضور حسین علی امیری، استاندار 
فارس؛ محمدحسین فیروزی، مدیرکل کتابخانه های 
عمومی فارس؛ حمیدرضــا قانعی، مدیرکل فرهنگ و 
ارشــاد فارس؛ روح ا... منوچهری، رئیس مرکز اسناد 
و کتابخانه ملی فــارس؛ محمدعلی چوبینی، رئیس 
سازمان فرهنگی و اجتماعی شهرداری شیراز، جمعی 
از فرمانداران، شهرداران، مسئولان استانی، کتابداران 
و خیریــن و فعالان حــوزه کتــاب و کتابخانه های 
عمومی  استان فارس و اصحاب رسانه همراه در سالن 

همایش های شهر شیراز برگزار شد.
تقویت  به  شــهرداری ها  و  اجتماعی  دستگاه های 

فرهنگ کتابخوانی کمک کنند
 دکترحســین علی امیری در این آیین ضمن تبریک 
این هفته، از دســت اندرکاران برگزاری مراسم تقدیر 
کــرد و با اشــاره براین نکته کــه در تقویم خیلی از 
کشورها ایامی را به مناسبت هایی نامگذاری می کنند 
که یک امر معمول، مرسوم و متداول است، گفت: در 
تقویم ملی ایران از این نوع اســامی و روزها و هفته ها 
و مناسبت ها داریم که مثال های فراوانی هم دارد که 
یکی از مواردی که در تقوام ثبت شــده هفته کتاب، 
وکتابخوانی و کتابدار است و این جلسه باشکوه هم به 
همین مناســبت برگزار شده است. وی افزود: طبیعتاً 
دستگاه هایی که وظیفه قانون گذاری، مقررات گذاری 
یا سیاست گذاری برعهده دارند، وقتی دست به وضع 
قانون و سیاســتی می زنند، هدف، دلیل یا منطقی را 
دنبال می کنند و یکی از مهم ترین موضوعاتی که مد 
نظر قرار می دهند، آثار و تبعات و پیامدهای آن است.
امیری با تأکید بر آنکه در عرصه های مختلف سیاسی 
و اجتماعی و اقتصادی رویدادهای مختلف در جامعه 
انجام می شــود، تصریح کرد: مشــاهده می کنیم که 
همــه رویدادهای کشــور در تقویم ثبت نشــده اند؛ 
بعضی عناوین نظامی، سیاسی، اقتصادی، فرهنگی و 
اجتماعی که در تقویم ملی آورده می شــود از اهمیت 
بالایــی برخوردار هســتند و بعنوان یــک امر ثابت، 
پرداختن بــه آن موضوع، ارزش آن را نمایان می کند 
لذا نامگذاری کتاب، کتابــدار و کتابخوانی در تقویم 
رسمی  کشور نیز نشان دهنده اهمیت منطقی آن است 
و هر سه عنصر کتاب، کتابخوانی و کتابدار از این نظر 

حائز اهمیت هستند.
وی بــا تأکید بر ارزش و اهمیت این ســه عنوان، هر 
کدام از این عناوین را دارای هویت مســتقل دانست 
و افــزود: کتاب با هر موضوعــی، محل تعقل، تدبر و 
تفکر است که همواره در آموزه های اسلام، بسیار مورد 
تأکید قرار گرفته اند؛ جامعه ای که در آن تعقل، تدبر 
و تفکر نباشــد هیچگاه نمی تواند روی رستگاری به 
خود ببیند و اصولاً با همین سه عنصر انسان هویت، 
موجودیت و ارزش می یابد. استاندار فارس با اشاره به 
آثار ادبی فاخر ایران مانند بوستان و گلستان سعدی و 

شاهنامه فردوسی، گفت: بشر در طول قرن ها، فرهنگ 
و میــراث فرهنگی و هویت خــود را از طریق کتاب 
ضبط، ثبت و منتقل کرده و دستاوردهای جدید مانند 
رســانه های دیجیتال نتوانسته جای کتاب را بگیرد و 
از عمق و اهمیــت آن کم کند. وی با بیان اینکه اگر 
ارتبــاط جامعه ای با فرهنگ قطع شــود، ارتباط او با 
هویت تاریخی آن قطع شده، گفت: گسترش فرهنگ، 
آشنایی با گذشــته، ارتقای سطح آگاهی و تخصص، 
اســتفاده از تجربه دیگری و عمق بخشــی به آگاهی 
عمومی، کاهش مشکلات اجتماعی و سازگاری جوامع 
با اتفاقــات روز، همه با افزایش کتابخوانی امکان پذیر 
اســت. امیری ضمن تصریح بر اینکه که باید ســرانه 
مطالعه فارس و نسبت آن با کشور و جهان مشخص 
شــود و مدیران فرهنگــی و اداره کل کتابخانه های 
عمومــی  فارس بایــد وضعیت کتابخوانــی مردم را 
بررسی، تحلیل و اطلاع رسانی کنند، افزود: تغییرات 
فرهنگی یک دفعه ظهور و بروز نمی کند بلکه بســیار 
آهسته و پیوسته، خزنده و مخفی است و باید مراقب 
بود تا ناگهان با کاهش سرانه مطالعه در جامعه مواجه 

نشویم.
رئیس انجمن کتابخانه های عمومی  فارس با بیان اینکه 
نباید به وضع موجود راضی باشیم، از مدیران فرهنگی 
خواســت با افق دیــد بلند برای آینــده برنامه ریزی 
کننــد و تصریح کرد: رضایت به وضع موجود بدترین 
نوع مدیریت اســت؛ مدیر باید ابتکار داشــته باشد و 
به کارهای خلاقانه دســت بزند و برای آینده برنامه 
ریزی کند لیکن همه روی فرهنگ، جدای از مذهب 
حساســیت دارنــد و از آن بعنوان هویــت ملی یاد 
می کنند لذا مدیریت های امروزی اگر مبتنی بر دانش 
و علم نباشــد توفیقی برای جامعــه ایجاد نمی کند. 
نماینــده عالی دولــت چهاردهم در اســتان فارس، 
پاسداشــت هفته کتاب و کتابخوانی را زمان مناسبی 
برای قدردانی از کتابداران دانست و خاطر نشان کرد: 
افــرادی که زحمت این امر مهــم را برعهده دارند با 
عشق و علاقه و از صمیم دل از کتاب، همچون فرزند 
خود نگهداری می کنند که اقدامی  بســیار ارزشمند 
اســت و باید قدردان آن باشــیم.امیری با بیان اینکه 
در اســتان کارهای خوبی در حوزه کتابخانه ها انجام 
شده، 2۶۹ کتابخانه عمومی  فارس را مورد توجه قرار 
داد و از همه پرسنل و کارمندان این مجموعه ها تشکر 
کرد و گفت: دستگاه های اجتماعی و شهرداری ها در 
همه شهرستان ها برای تقویت فرهنگ کتابخوانی به 
اداره کل کتابخانه های عمومی کمک کنند. اســتاندار 
فــارس اظهار کرد: با توجه به ســاعت کاری متفاوت 
مــردم، ایجاد کتابخانه های شــبانه روزی می تواند به 
جذب متقاضیان متفاوت به کتابخانه ها کمک کند و 
در افزایش کتابخوانی موثر باشــد. وی خواستار توجه 
مدیــران به افرادی که به صورت حرفه ای و تخصصی 
به محتوای کتاب ها نقد دارند، شد و گفت: در ممیزی 
کتاب ها نگاه هــای متفاوتی وجود دارد اما افرادی که 

کتابخوان هستند معمولا نسبت به محتوای کتاب نگاه 
نقادانه دارند؛ معتقدم در تضارب آرا و افکار اســت که 

مطلب، تفکر و اندیشه جدید تولید می شود.
فصل نــو در ایجــاد و احــداث و تحول در 

کتابخانه های های عمومی  فارس رقم خورده است
مدیرکل کتابخانه های عمومی  فارس در این مراســم 
تصریح کرد: به برکت انقلاب اسلامی، ما امروز شاهد 
شــبکه  ۳۸۰۰ واحدی کتابخانه های عمومی با ۷۵۰۰ 
تلاشگر فرهنگی هستیم؛ شبکه ای که در رتبه نخست 
منطقه قرار داشــته و علاوه بر ارائــه خدمات پایه ی 

کتابخانه ای، امکان ارائه شصت نوع خدمت را دارد.
وی گفــت: کتابخانه امــروز پایگاهی بــرای کتاب، 
کتابخوانی، علم اندوزی، گسترش اطلاعات، پر کردن 
اوقات فراغت، محل کاســتن فاصلــه ی اجتماعی در 
دسترســی به خدمــات برابر و باکیفیــت فرهنگی، 
اســت که در فــارس پهناور بــا 2۶۹ واحد کتابخانه 
عمومی فعال و 4۸۰ تلاشگر فرهنگی مستمرا در این 
مسیر نقش آفرینی می کنند. فیروزی کتابخانه را پس 
از خانه و مدرســه، خانه  ســوم مردم ایران برشمرد و 
گفــت: کتابخانه عمومی  بــدون مرزبندی مخاطبان، 
»وفاق« را پیش گرفته اســت. مــا معتقدیم، یکی از 
راه های همدلی اجتماعی، »خواندن« اســت؛ و برای 
آن ایده هــای فراوانی داریم و چه بســیار رویدادها و 
فعالیت هایی که در گوشــه و کنار استان این موضوع 
مهم »کتابخانه به مثابه پایــگاه اجتماعی« را دنبال 

می کند. فیروزی اضافــه کرد: کتابدار محور کتابخانه 
است و ســتون خیمه کتابخانه است. این جاست که 
آن عزیز، کتابــدار را به نیکی مشــاور امین و گوهر 
پنهــان کتابخانــه می دانــد. امــروز از جنوبی ترین 
نقطه اســتان، کتابخانه معرفت عمادشهر شهرستان 
لارستان، تا شمالی ترین کتابخانه عمومی  امام خمینی 
ایزدخواســت آباده، و شرقی ترین کتابخانه عمومی در 
مشــکان نی ریز و غربی ترین منطقه فارس کتابخانه 
بابامنیر ممســنی همه با همت و تــلاش کتابداران 
دلســوز، اثرگذار و بی ادعا مدیریت می شود. فیروزی 
تأکید کرد: بــه نمایندگی از همکارانم عرض می کنم 
که شرایط خطیر کشــور و محدودیت های بودجه ای 
دولت را درک می کنیم، اما امیدواریم به صحبت های 
جناب آقای دکتر پزشکیان، رئیس محترم جمهور، و 
دکتر صالحی وزیر محترم فرهنگ و ارشاد هستیم زیرا 
همکاران کتابدار من از نظر معیشتی تحت فشار بوده 
و از رفاهیات و مزایای جاری و مصوب دولت به خاطر 
کمبود منابع مالی محروم هستند. شخصیت فرهنگی 
کتابــداران از جنجال به دور اســت و ارائه خدمت را 
به این خواسته های به حق خود وابسته نمی کند. وی 
اضافه کــرد: امیدواریم همان گونه که عملکرد دولت 
در دیگر حوزه ها نشــان داده شده، با یکسان سازی و 
توجه به معیشت، عدالت را در حق شان به جای آورید.
فیــروزی گفت: کتابخانه های عمومی  با 1۷۵۰ برنامه 
که به اندازه 1۰ درصد برنامه های کل کشــور بود به 

استقبال هفته کتاب رفتند. از رونمایی و نقد و بررسی 
بیش از 11۰ کتاب تا افتتاح 12 کتابخانه از این هفته 
آغاز شــد. به گفته وی فصل نــو در ایجاد و احداث و 
تحول در کتابخانه های های عمومی  فارس رقم خورده 
است. و این مســیر به همت و تلاش همکارانم ادامه 
دارد و فــارس روزهای خوبی را تجربه کرده اســت 
روزهای خــوب تری را پیــش رو دارد. وی در ادامه 
به چهار برگزیده ملی کتابخانه های عمومی فارس در 
آیین ملی گرامیداشت روز کتاب، کتابخوانی و کتابدار، 
اشــاره کرد و گفت: در آیین ملی روز کتاب با حضور 
رییس جمهور از اداره کل کتابخانه های عمومی  فارس 
به عنوان اســتان برتر در» ارائه خدمــات به جامعه 
عشــایر و و رشــد ســرانه کتابخانه ها« تجلیل شد. 
همچنین دکتر محمدحسن اسدی، شهردار کلانشهر 
شیراز نیز به همکاری در ایجاد سه کتابخانه بزرگ در 
شهر شــیراز به عنوان »حامی برتر حوزه ترویج کتاب 
و کتابخوانی در کشــور« معرفی و از خدمات ایشان 
تجلیل شــد. و از دکتر مهدیررزازان خیر نیک اندیش 
شهرســتان فیروزآباد و بانــی کتابخانه عمومی  مادر 
و پــدر فیروزآباد و احمد شــاکری خیر نیک اندیش 
شهرستان لارستان به عنوان خیرین برگزیده ملی در 

حوزه ترویج کتابخوانی تجلیل شد.
گفتنی است در این مراسم از 44برگزیده استان فارس 

تجلیل شد:
کتابخانه برگزیده نهادی:

محســنی«،  شــیخ  الله  عمومی »آیــت  کتابخانــه 
شهرســتان اقلیــد، کتابخانــه عمومی »قامــوس«، 
عمومی »مرحوم  قیروکارزین،کتابخانــه  شهرســتان 
غلامحســین فرخنده«، شهرســتان داراب، کتابخانه 
عمومی »امام صادق)ع(«، شهرستان لامرد، کتابخانه 
عمومی »روزبــه«، شهرســتان فیروزآبــاد، کتابخانه 
عمومی »امام جعفر صادق )ع(«، شهرســتان فســا، 
کتابخانه عمومی »شهید حسین خردمند«، شهرستان 

خنج، کتابخانه عمومی »اندیشه«، شهرستان اوز.
کتابدار برگزیده نهادی:

صدیقه دستوری، مســئول کتابخانه عمومی »شهید 
یحیی برفی«، روستای فتح المبین شهرستان داراب

لاله حســینی، مســئول کتابخانه عمومی »عرفان« 
روستای احمدآباد شهرستان اقلید، مرضیه هاشم پور، 
مســئول کتابخانه »عمومی باقرالعلوم)ع(«، روستای 
شیخ عامر شهرســتان لامرد، مریم عباسی، مسئول 
کتابخانه عمومی »امام خمینی)ره(«، شهرستان آباده 
حکیمه عرب زاده مســئول کتابخانــه عمومی »امام 
رضا)ع«، شهرســتان کازرون، فریناز تورانی، مسئول 
کتابخانــه عمومی »بانو صفیه خضری«، شهرســتان 
اوز، زهرا کاظم نژاد، مســئول کتابخانه عمومی »امام 
علی)ع(« شهرستان استهبان، زهرا محمودی، مسئول 
کتابخانه عمومی »شهدای گمنام«، شهرستان زرقان، 
فاطمه باقری، مســئول کتابخانه عمومی »سوریان«، 
شهرســتان بوانات، زهــرا رنجبر، کتابــدار کتابخانه 

عمومی »دکتر جمشــید صداقت کیش«، شهرستان 
آباده، فیروزه خرمبخت، کتابدار کتابخانه عمومی »گنج 
شــایگان«، شهرستان لارستان، ســید امیر جعفری 
پطــرودی، مســئول کتابخانــه عمومی »ابوریحان«، 
شهرستان شیراز، سید جواد رنجبر، مسئول کتابخانه 

عمومی »حسینعلی رئیسی«، شهرستان شیراز.
فعالان خدمات به عشایر:

جابــر ضیایی، رئیــس اداره کتابخانه هــای عمومی 
 شهرســتان خنج، رحمان صادقی، مسئول کتابخانه 
مادر و پدر شهرســتان فیروزآباد، میثم جوان بخت، 
رئیس اداره امور کتابخانه های اداره کل کتابخانه های 

عمومی  فارس.
کتابخانه مشارکتی برگزیده:

کتابخانه مکتب جعفری شــهر شــیراز، موقوفه حاج 
محمد حسن کاظمی شیرازی شهر شیراز.

کتابدار مشارکتی برگزیده:
معصومه اقتداری، کتابخانه آیت ا... سید عبدا... زبرجد 
شــهر شــیراز، محمدرضا امامی، کتابخانه مشارکتی 

ولیعصر)عج( شهرستان آباده.
خدمتگزار برگزیده: 

مهران رسته، همکار کتابخانه های عمومی شهر شیراز
کتابخوانان برگزیده:

عباس نــوذری؛ کتابخانــه عمومی »میــرزا امان اله 
طباطبائی»، شهرستان ممسنی )گروه سنی خردسال(
عمومی »بهارنارنــج«،  کتابخانــه  زمانــی،  پریــا 
شهرســتان قیروکارزین )گروه سنی کودک(، سارینا 
فاطمی کتابخانه عمومی »باقرالعلوم)ع(«، شهرســتان 
لامرد )گروه ســنی نوجوان(، محمد حســن نذیری 
کتابخانه عمومی »گنج شایگان«، شهرستان لارستان 
)گروه ســنی جوان و بزرگســال(، محمد علی فغانی 
کتابخانه عمومی »محمد بهمن بیگی«، شهرســتان 

شیراز )گروه سنی سالمند(.
خیرین برگزیده:

مهرداد اقبال، شهرســتان لارستان؛ عباس عالي زاده، 
شهرستان لارستان؛ ســید محمد حسن آیت اللهي، 
شهرستان لارســتان؛ عبدالحمید اخوان، شهرستان 

لارستان؛ کیانوش زارعپور شهرستان فسا.
حامی فعالیت های کتابخانه های عمومی:

محمدعلی چوبینی، رئیس سازمان فرهنگی اجتماعی 
و ورزشــی شهرداری شــیراز، نرگس حســنی آزاد، 
مسئول فرهنگسرای کتاب، ایرج باقری، حامی فرهنگ 

کتاب و کتابخوانی
انجمن برتر کتابخانه های عمومی:

انجمن کتابخانه های عمومی شهرســتان ارسنجان به 
ریاست کاووس رضایی، فرماندار شهرستان ارسنجان،

انجمن کتابخانه های عمومی شهرســتان قیروکارزین 
به ریاســت مســلم رحیمــی، فرماندار شهرســتان 

قیروکارزین.

با تقدیر از 44 برگزیده؛

آیین بزرگداشت روز کتاب، کتابخوانی و کتابدار در استان فارس برگزار شد

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان فارس خبر داد: 
مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتي فارس خبر داد: 3شروع پروژه ساماندهی و حفاظت و مرمت آثار سفالی موزه پارس

7مطالعه بازارهاي هدف جدید در دستورکار کنسرسیوم انجیر استهبان 

صفحه 7

 شهردار شیراز:وضعیت سرمایه انسانی از هرجو مرج خارج و به نظم رسیده است

رئیس شورای شهر شیراز عنوان کرد:سه گانه های ماندگار برای نیروی انسانی

رئیس کمیته نیروی انسانی شورا خبر داد:رونمایی از سامانه نیروی انسانی و مجوز بکارگیری 250 نیرو از طریق آزمون 

صفحه 3

در بازدید از پروژه ملی احیاء و بازآفرینی مجموعه زندیه شیراز توسط شهردار و اعضای شورای شهر و خبرنگاران مطرح شد؛ 

 مأموریت ویژه 
احیای میراث شهر راز

در جلسه  ارائه گزارش مسئولان شورا و شهرداری درباره وضعیت نیروی انسانی شهرداری مطرح شد:

تـابیدن شـفافیت  



چهارشنبه1403/08/30 سیاسی2

ایرنا- عباس عراقچی، وزیر امور خارجه در جمع فرماندهان 
و کارکنــان ســتاد فرماندهی کل ســپاه اظهارداشــت: در 
حوزه عملیــات »وعده صادق ۳«، آنچه مربــوط به ما بود را 
اعلام کردیم. عملیات اخیر اســرائیل علیه ایــران از دیدگاه 
جمهوری اســلامی  یک تهاجم جدید محســوب می شــود. 
برخلاف ادعای اســرائیل کــه این اقدامات را دفــاع از خود 
 می داند، عملیات های »وعده صــادق ۱« و »وعده صادق ۲« 
واکنش های دفاعی از ســوی ما به تهاجمــات قبلی بودند. ما 
به طور رســمی  به جامعه جهانی اعلام کردیم که تهاجم اخیر 
رژیم صهیونیستی یک تهاجم جدید است و مستحق واکنش 
اســت. حق واکنش را برای خود محفوظ می دانیم و در زمان 

مناسب و به شیوه ای که صلاح بدانیم، اقدام خواهیم کرد.
تصمیمات ما هیجانی و احساســی نبــود و با در نظر گرفتن 
شــرایط و احتمالات، از جمله توطئه هــا و دام های احتمالی 

دشمن، اتخاذ شد.
وی گفــت: تصمیم گیــری در این خصــوص، همان طور که 
می دانید در جای دیگری انجام می شــود و شــما بهتر از من 
 از جزئیــات آن آگاهید. اما می توانم بگویم که در طول ۱۲ماه

گذشــته و حتی قبل از آن، بســیار هوشــمندانه و با درایت 

عمــل کرده ایم. تصمیمات ما هیجانی و احساســی نبوده و با 
در نظر گرفتن تمامی  شــرایط و احتمالات، از جمله توطئه ها 
و دام های احتمالی دشــمن، اتخاذ شــده است. ما به موقع و 
به شــیوه ای کاملًا هوشــمندانه و مدیریت شده پاسخ داده ایم 
و جلوی گســترش جنگ را گرفته ایم که به نظر من اسرائیل 
خواهان آن اســت و می خواهد پای آمریکا را به این درگیری 
بکشــاند. ما این موضوع را با دیپلماسی تلفیق کرده و به طور 

کلی این گونه عمل کرده ایم.
وزیر امور خارجه تصریح کرد: بنابراین، اینکه باید پاسخ دهیم 
و محاسبات دشــمن را مدیریت کنیم تا اجازه ندهیم به این 
نتیجه برســند که اگر جمهوری اســلامی  را مورد حمله قرار 
دهند، پاسخی دریافت نخواهند کرد، بسیار مهم است. اگر این 
تصور را به دشــمن بدهیم، به نوعی آنها را دعوت به حملات 
بیشتر کرده ایم. این قطعاً نخواهد بود. ما این حق را برای خود 
قائل هستیم که واکنش نشان دهیم و این واکنش با درایت و 
حکمتی که در سطوح عالی نظام وجود دارد، در زمان مناسب 

انجام خواهد شد.
  اگر در شرایطی که تهدید جنگ وجود دارد، کوچک ترین 

ترسی نشان داده شود، جنگ را بر خود تحمیل کرده اید
عراقچی ادامه داد: آنچه که مانع از وقوع جنگ می شــود، در 
واقع آمادگی برای جنگ اســت. باید به این نکته توجه داشت 
که اگر در شرایطی که تهدید جنگ وجود دارد، کوچک ترین 
نشــانه ای از ترس نشان داده شــود، در واقع جنگ را بر خود 
تحمیــل کرده اید. برای جلوگیری از وقوع جنگ، لازم اســت 

قدرت و آمادگی خود را به وضوح اعلام کرده و نشــان دهید 
که آماده مقابله هستید.

وی بیان کرد: اگر کوچک ترین نقطه ضعفی نشــان داده شود 
که عدم آمادگی برای جنگ را آشکار کند، آنگاه جنگ بر شما 
تحمیل خواهد شــد. دشــمنانی که تهدید می کنند، در واقع 
منتظر نشــانه هایی از ضعف در طرف مقابل هستند تا از این 
فرصت استفاده کنند و اقدامات خود را عملی سازند. بنابراین، 
بسیار مهم است که در شــرایط بحرانی و تهدیدآمیز، قوی و 
محکم ایســتادگی کنید تا بتوانیــد از وقوع جنگ جلوگیری 

کنید.
  وظیفه سیاســت خارجی و وزارت امور خارجه پس از 
عملیات های  وعده صادق ۱و ۲ ایجاد بازدارندگی سیاسی بود

وزیر امور خارجه افزود: وظیفه سیاست خارجی و وزارت امور 
خارجه در این زمینه ایجاد بازدارندگی سیاسی بود. در حالی 
که نیروهای مسلح ما بازدارندگی نظامی را فراهم کرده بودند، 
لازم بود که در کنار آن بازدارندگی سیاســی نیز برقرار شود. 
بازدارندگی سیاســی به این معناست که کشورهای بیشتری، 
هم در منطقه و هم در ســطح بین المللی، موضع مشــترکی 
علیه تهاجم دشــمن داشته باشــند و این می تواند نقش یک 

سپر دفاعی را ایفا کند.
عراقچی عنوان کرد: این بازدارندگی سیاسی در کنار آمادگی 
نظامی می تواند دیواری از حمایت و همبستگی ایجاد کند که 
صدای مخالفت با جنگ و رژیم صهیونیستی را بلندتر می کند 

و کمک شایانی به پیشگیری از درگیری ها می نماید.

وی ادامه داد: وقتی صحبت از ســفرهای متعدد وزیر خارجه 
می شود، واقعیت این اســت که این اقدامات لازم و بخشی از 
وظایف محوله بوده اســت. این وظیفه شامل ایجاد شبکه ای 
از دیپلماســی فعال بود. بایــد از یاد شــهید عزیزمان، وزیر 
 شــهید امیر عبداللهیان، یــاد کنیم کــه در جریان عملیات 
»وعــده صــادق یک« همیــن کار را انجام داد. او با ارســال 
پیام هــا و ایجــاد هماهنگی بــا کشــورهای مختلف، نقش 
بازدارندگــی دیپلماســی را ایفا کرد. بعــد از عملیات »وعده 
صادق دو«، شرایط بسیار جدی تر و حساس تر شد و سیاست 
 خارجی با تلاش بیشــتری به فعالیت های گسترده و پیچیده 

منطقه ای پرداخت.
  در فقدان قدرت، دیپلماسی به ثمربخشی نخواهد رسید

وزیــر امور خارجــه تصریح کرد: میدان و دیپلماســی دارای 
یگانگی و همبســتگی هســتند و به طــور جدایی ناپذیری با 
یکدیگر عمل می کنند. دیپلماســی به اتکای قدرت به حرکت 
درمی آید و در نبود قدرت، دیپلماســی فاقد تأثیر خواهد بود. 
به عبارتی، دیپلماسی و قدرت دیپلماتیک اساساً بر پایه قدرت 
عمل می کنند و باید با قاطعیت بیان کرد که در فقدان قدرت، 

دیپلماسی به ثمربخشی نخواهد رسید.
عراقچی گفت: بدون پشتوانه قدرت، سخنان دیپلمات تأثیری 
نخواهد داشــت و دیپلمات تنها با اتــکای به قدرت می تواند 
مواضع خود را ابراز کند. همچنین، نظریه پردازان حوزه قدرت 
تأکید کرده اند که همان طور که دیپلماسی بدون قدرت ناتوان 
اســت، قدرت نیز بدون دیپلماســی نمی تواند مسیر خود را 

بشناسد. 

وزیرامورخارجه:

آنچه مانع وقوع جنگ می شود، آمادگی برای آن است
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معاوناولرئیسجمهور:

 هیچ نقدی از دولت های گذشته نداریم
اول  معــاون  عــارف،  محمدرضــا  ایســنا- 
رئیس جمهور با تأکید براینکه به هیچ وجه هیچ 
نقدی از دولت های گذشته نداریم، تصریح کرد 

که نگاه ما حذف تمام دولتمردان قبلی نبود.
 عارف در آئین تکریم و معارفه رئیس ســازمان 
اســناد و کتابخانه ملی کشــور بیــان کرد: از 
زحمات رئیس ســابق ســازمان تشکر می کنم. 
تبریک می گویم به برادر بزرگوار خود از سابقین 
کتابخانه ملی که کلیدهای این مکان هســتند. 
امیرخانی ســابقه درخشــانی در کتابخانه ملی 
داشته اند. با زحمات ایشــان کتابخانه به اینجا 
رسید. از پذیرفتن مســئولیت تشکر می کنم. با 
صدور حکم ایشان هم همکاران ما در کتابخانه 
خوشحال شدند و هم فرهنگیان و اندیشمندان 

خوشحال شدند.
وی در ادامــه اظهــار کرد: مطمئن هســتم با 
شناختی که از این سازمان دارند دوره درخشانی 
را رقم خواهد زد. ما در برنامه ســوم که مصادف 
بود با نیمه اول دهه ۸۰ با هدف ارتقاء بهره وری 
و کاهش حواشی این دو سازمان را ادغام کردیم. 
یکی از جاهایی که توسط برخی از نخبگان ابهام 
داشــتند، ادغام سازمان اســناد و کتابخانه ملی 
بود. ادغام این دو به عنوان یک مجموعه جدایی 

را ناپذیر دنبال کردیم.
معــاون اول رئیس جمهور در ادامه تصریح کرد: 
در نهایت دولت وقت، دولت آقای خاتمی گوش 
به نظر کارشناســان داد. در این چند روز اخیر 
بنا بود با ســرعت خدمت شــما برســم نگاهی 
بــه گزارش ها انداختم، فکر کنــم، اگر یک کار 

خــوب در آن دولت کرده باشــیم ادغام این دو 
بخش اســت یعنی جایگاه کتاب و کتابخوانی را 
در فرهنگ غنی ایرانی و شــعار انقلاب را غنی 

ساختیم، کار درستی انجام گرفت.
وی در ادامه تأکید کرد: با ویژگی های فرهنگی و 
توانایی ها و هوش استعدادی که جوانان ما دارند 
آیا باید امروز در این وضعیت قرار می گرفتیم. به 
چه دلیلی جوان ما به دانشــگاه ها خارج می رود 
بعد چند ســال یک چهره برجسته می شود اما 
رفیــق آن که اینجــا می ماند یک معلم ســاده 
می شود. گفت وگو در ذات این نهاد مقدس است. 
نه گفت وگو کانالیــزه. نه گفت وگویی که نتیجه 
آن معلوم باشد. گفت وگویی که اجازه دهیم هر 

فردی که شایستگی دارد راحت و آزادانه بتواند 
حرف خود را بزند.

معاون اول رئیس جمهور در ادامه خاطرنشــان 
کرد: ما باید نقش فرهنگ و معنویت در انقلاب 
خود را ببینیم. رهبر انقلاب ما یک مرجع دینی 
و یک چهره معنوی بود، نه چهره سیاســی و نه 
نظامی. در سیره و رفتار ایشان این امر بارز است. 

چقدر توانستیم در این مسیر جلو برویم. 
دولت وفاق ملی، دولت چهاردهم باورش بر این 
است اولویت فرهنگ را به طور جدی دنبال کند. 
مقدمه نگاه به مســئله اقتصادی اســت. شرایط 
کشــور را می دانیــم، اما علی رغم مشــکلات و 
تنگناها، اولویت علم و فرهنگ و تعالی فرهنگی 

جامعه برای دولت مهم است.
وی در ادامــه خاطرنشــان کــرد: چالش های 
اجتماعی که داریم ریشه بخش مهمی  از آنان به 
بی اعتنایی به فرهنگ یا کانالیزه کردن فرهنگ 
بر می گردد. بنای دولت اســت که در این زمینه 
تلاش کند. تعالی فرهنگی و رشد جزو اولویت ما 
است.در این راهبرد نگاه ما به پتانسیل و ظرفیت 
مردمی  اســت. با پول دولت نمی توان فرهنگ را 

ارتقاء داد. وظیفه دولت بسترسازی است.
وی افــزود: نتیجــه برخــی از رفتارهــا امروز 
اینگونه شــده اســت که تولید علــم و فرهنگ 
نداریم. فرهنگ فرمایشــی در شــأن انقلاب ما 
نیســت. بنای دولت بر این اســت که کار کنیم 
 و بعــد به مردم بگوییم نه اینکه وعده دهیم بعد 

عمل نکنیم. 
این خودش ضدفرهنگ اســت. ایــن وضعیت 
مطالبــات جدی را ایجاد می کنــد و هیچ وقت 
هم پاســخ نمی دهیم. راهبرد دولت این اســت 
که دنبال نخود ســیاه نرود، بلکه دنبال  اصولی 
 کــه بــاور دارد بــرود. کار بکنیــم و نتیجه را

به مردم بگوییم.
وی در ادامه خاطر نشان کرد: این روزها خیلی 
عملکــرد ۱۰۰ روزه مطرح می شــود. از اول بنا 
نداشــتیم عملکــرد ۱۰۰ روزه را بگوییــم.در 

تغییرات با احتیاط عمل می کنیم. 
ما قصد نداشــتیم که به یکبــاره کل نیروهای 
دولت قبل را کنار بگذاریــم. به هیچ وجه هیچ 
نقدی از دولت های گذشته نداریم. می دانیم چه 
هزینه ای متوجه کشــور است که سه ماه از کار 

دولت گذشــته هنوز ۱۰ استاندار تعیین تکلیف 
نشده اســت. هزینه این نگاه به مراتب کم تر از 
تعدیل کردن و حدف کردن یکباره یک لشــکر 
است. نگاه ما حذف تمام دولتمردان قبلی نبود.

وی در ادامــه بیان کــرد: تصمیماتی که گرفته 
می شود نهادینه خواهد شد. یکی از اصالت های 
این سازمان تقویت دیپلماسی فرهنگی است. ما 
در ۱۴ سال گذشته بر دیپلماسی سیاسی تأکید 
کردیم. در حالی که اولویت ما باید دیپلماســی 
فرهنگی بــود. با هر فرد و گروه و تشــکیلاتی 
صحبــت کنیم ما دســت برتر داریم. اشــتباه 
می کنیــم در روابط که می رویم از دیپلماســی 
اقتصادی شروع کنیم. اگر از دیپلماسی فرهنگی 
شروع کنیم توسعه روابط در بخش های دیگر به 

سراغ ما می آید.
اســناد برجسته در کشورهای مختلف متعلق به 
فرهنگ ما اســت. با یک ساز و کاری باید این ها 

را برگردانیم.
وی افزود: با یک مکانیســمی  باید هم اســناد 
ملی را در داخل کشــور جمع آوری کنیم و هم 
اســنادی که در خارج کشور است باید به داخل 
منتقل کنیم. نمی دانم نظرسنجی شده یا نه که 
مــردم ما چقدر کتابخانه ملی و مرکز اســناد را 
می شناســند. بنظر من کوتاهــی کردیم. بخش 

خاصی با این حوزه در ارتباط هستند.
عــارف اضافه کرد: مجدد بــه امیرخانی تبریک 
می گویم. دولت در حد وسع و توان در کنار شما 
است. ایشــان از چهره های برجسته فرهنگی و 

علمی کشور هستند.

پیاممقاممعظم رهبریبهمردملبنان:
ما از شما جدا نیستیم

باشــگاهخبرنگاران-حضرت آیت ا... خامنه ای، رهبر معظم انقلاب 
اســلامی  در پیامی شــفاهی خطاب به مردم مقــاوم و جنگ زده لبنان 
فرمودند: ما از شــما جدا نیستیم، ما با شماییم، ما با شما یکی هستیم، 
در دردها، رنج ها و آلام شــما مشــترک و شــریکیم و با هم همدرد و 
همرنگیم، درد شــما درد ما اســت، رنج شما رنج ماســت و ما از شما 

جدا نیستیم.
رهبر انقلاب اســلامی این پیام شفاهی را در پاسخ به نامه ی آقای میثم 
مطیعــی که به همراه جمعی از فعــالان گروه های جهادی، برای حضور 
 در جمــع مردم مقاوم لبنان و توزیــع کمک های مردم ایران در پویش 

»ایران همدل« به لبنان سفر کرده است، صادر کرده اند.

فرماندهکلارتش:
بسیج مایه امید و راهگشای موانع بسیار است

عبدالرحیم  باشگاهخبرنگاران-
موسوی، فرمانده کل ارتش گفت: 
بسیج، تفکری جوشیده از اندیشه 

بنیانگذار جمهوری اسلامی است.
در بخشــی از پیــام موســوی به 
مناسبت فرارســیدن هفته بسیج 
بسیج،  است:  آمده  مســتضعفین، 
اندیشــه  از  جوشــیده  تفکــری 
بنیانگذار جمهوری اسلامی اســت 
که در ســال های پربرکت انقلاب 

قوام یافــت و امروز به عنــوان فرهنگ انقلابی و پویا با شــاخص های 
همدلــی و ایثار، بصیرت و بینش، اخلاص، تعهد و تواضع و شــجاعت 
و شهادت طلبی، در شــرایطی که جمهوری اسلامی در جنگ ترکیبی 
اســتکبار، آماج توطئه ها و تهاجم ها قرار گرفتــه، از مظاهر بارز روحیه 
استکبار ستیزی و استقامت، مایه امید و شور آفرینی و راه گشای موانع 

بسیار بوده است.
این نهاد مردمی  از روز های آغازین پیروزی انقلاب اســلامی  تا کنون در 
برهه ها و بزنگاه های تاریخی کشور با هدایت و تدابیر روشنگرانه امامین 
انقلاب از میادین رزم و کمک رســانی در بلایای طبیعی تا صحنه های 
ســازندگی و عمرانی، ســلامت و امنیت و عرصه های علم و پژوهش و 
فناوری، در عین گمنامی، اقدامات شــگرفی انجام داده که با گذشــت 
ایام، ضرورت تبیین آثار وجودی این مولود مبارک انقلاب، در پیشرفت، 

اعتلا و اقتدار ایران، بیشتر احساس می شود. 
فرمانده کل ارتش در پیام خود خود تأکید کرد: بســیج با اعتقاد عمیق 
بر شــعار محوری »از مردم و برای مردم«، متعلق به همه اقشار جامعه 
و نماد حضور و آگاهی همراه با معنویت مردم اســت که فرهنگ آرمان 
گرایــی و معرفت ملی و دینی را به میدان عمل آورده و امید اســت با 
ترویج تفکر بسیجی، شاهد همدلی، مشارکت هر چه بیشتر و هم گرایی 
و هم افزایی روزافزون آحاد جامعه برای تقویت اصل مهم انســجام ملی 

باشیم.
موسوی در پایان این پیام خطاب به غلامرضا سلیمانی، رئیس سازمان 
بسیج مستضعفین، نوشــت: اینجانب هفته بسیج را با یاد شهیدان والا 
مقام ایران ســربلند اســلامی  و شــهیدان مظلوم غزه و لبنان و جبهه 
مقاومت، به جنابعالی و آحــاد فرماندهان و رزمندگان آن نهاد مردمی 
 و همچنین ملت فهیم و بصیر ایران اســلامی  تبریک گفته و از خداوند 
متعــال توفیقات روزافزون بســیجیان غیور ایــران عزیز، تحت زعامت 
حضرت امام خامنه ای رهبر معظم انقلاب اســلامی  و فرماندهی کل قوا 

)مدظله العالی( را خواستارم.

رئیسکمیسیونامورداخلیکشوروشوراهایمجلس:
نباید بدون منطق مدت شورا های اسلامی  

شهر ها و روستا ها ۷ ساله شود

باشــگاهخبرنگاران-محمدصالــح جوکار، رئیس کمیســیون امور 
داخلی کشــور و شورا های مجلس شورای اســلامی گفت: اینکه بدون 
هیچ منطقی مدت شــورا های اسلامی  شهر ها و روستا ها را از ۴سال به 
7سال افزایش دهیم کار درستی نیست. جوکار درباره هفت ساله شدن 
مدت شورا های اسلامی  شهر ها و روستا ها گفت: یک لایحه ای را شورای 

عالی استان ها داده که این لایحه باید به مجلس ارسال شود.
وی با بیان اینکه لایحه هفت ســاله شدن شــورا های اسلامی  شهر ها و 
روستا ها هم موافق و هم مخالف دارد، اظهار کرد: موافقان معتقدند که 
هزینه دولت برای برگزاری انتخابــات کاهش پیدا کند یعنی انتخابات 
برگزار نشود که این مخالف شایسته گزینی است که در انتخابات داریم. 
نماینده مردم یزد در مجلس اضافه کرد: فردی که مردم به او رأی دادند 
در چهار سال کار خود را انجام داده و ممکن است در دوره بعدی افراد 
دیگری انتخاب شــوند یا اگر افراد فعلی خوب کار کرده باشــند شاید 
مــردم به همین افراد رای دهند لذا این انتخاب باید برعهده خود مردم 

باشد و ما نباید جای مردم انتخاب کنیم. 
جوکار گفت: در مجموع باید لایحه هفت ســاله شدن شورا های اسلامی  
شــهر ها و روستا ها بیاید تا جزئیات آن را ببینیم و بعدا تصمیم بگیریم، 
اما اینکه بدون هیچ منطقی مدت شورا های اسلامی شهر ها و روستا ها را 

از چهار سال به هفت سال افزایش دهیم کار درستی نیست.

عضوکمیسیونبهداشتودرمانمجلسشورایاسلامی:
مردم نباید زیان خودروسازان را پرداخت کنند

باشگاهخبرنگاران-حسن نتاج صلحدار، عضو کمیسیون بهداشت و 
درمان مجلس شورای اسلامی تأکید کرد: در موضوع خودروهای داخلی 
تمامی ضررها متوجه مصرف کنندگان است. چرا که خودروهای ایرانی 

امنیت بالایی ندارند و از سوی دیگر قیمت آن نیز بی دلیل بالاست.
حسن نتاج صلحدار درباره افزایش قیمت خودروهای داخلی عنوان کرد: 
این که دولت در مواقعی ندای حمایت از مصرف کننده و در جای دیگر 
ندای حمایت از تولیدکننده را ســر می دهد، درست نیست. در حقیقت 

سیاست یک بام و دو هوا در هیچ کجا جواب نخواهد داد.
وی ادامه داد: چرا دولت از مصرف کننده در موضوع برنج حمایت می کند 
و برنجی که امنیت غذایــی ندارد را وارد می کند اما در موضوع خودرو 
 شــعار حمایت از تولیدکننده را سر می دهد و به ضرر مصرف کنندگان
اهمیتی نمی دهد؟نتاج تاکید کــرد:  در حقیقت در موضوع خودروهای 
داخلی تمامی ضررها متوجه مصرف کنندگان است. چرا که خودروهای 
ایرانــی امنیت بالایی ندارند و از ســوی دیگر قیمــت آن نیز بی دلیل 
بالاســت.  مجلس آمادگی دارد تا در همه زمینــه ها از حقوق مصرف 
کنندگان دفاع کند. در موضوع خودرو نیز واردات ماشین باید آزاد باشد 
و به تعداد لازم ماشــین خارجی وارد کشــور شود.این نماینده مجلس 
یادآور شــد:  مردم نباید متوجه ضرر و زیان خودروســازان شوند. اینکه 
خودروســازان دائم از ضرر و زیان خود صحبت می کنند نشان می دهد 
که انضباط مالی آنان بســیار ضعیف اســت و این مردم هستند که در 

نهایت باید زیان خودروسازان را از جیب خود پرداخت کنند  

فارس- حجت الاسلام محسنی اژه ای، رئیس قوه قضائیه 
در ادامه نشســت های تخصصی خود در قالب رســیدگی 
ویژه به امور قضائی و حقوقی استان تهران و اقشار مختلف 
ساکن این استان با اساتید و نخبگان علمی  تهرانی دیدار 
کرد.محسنی اژه ای در جریان این دیدار خطاب به نخبگان 
گفت: گاهی شــما نخبگان، ایده تحولی را در ذهن دارید 
و آن را با یــک مدیر در میان می گذاریــد اما اعِمال آن 
ایده تحقــق نمی یابد؛ در این گونه موارد، ممکن اســت، 
مدیر مربوطه اصلًا ایده تحولی شــما را متوجه نشــود و 
یا اســتطاعت اعِمال آن را نداشته باشــد؛ در اینجا شما 
نخبــگان باید ارائه راهکار کنید تــا هم فضای ذهنی آن 
مدیر، مهیای ایده هایتان شــود و هــم در صورت وجود 
موانع، آن موانع مرتفع شــوند. رئیس دستگاه قضا تصریح 
کرد: ما در موضوعات حاکمیتی، بعضاً با مقوله هایی مواجه 
می شویم که دوسویه و یا چندسویه هستند و ایضاً مراعات 
همــه جوانب آنها ضروری اســت؛ فی المثل، حفظ حریم 
خصوصی افراد جامعه امری واجب است؛ از آن سو، کشف 
توطئه ها، نفوذها، جرائم سازمان یافته امنیتی و غیرامنیتی 
نیز ضروری است؛ در اینجا، گاه لازم می شود که دستگاه 
اطلاعاتــی و امنیتی با مجوز قضائــی به حوزه هایی ورود 
کند که در حالت عادی، وارد آنها نمی شود؛ بنابراین شما 
به عنوان جامعه نخبگانی کشور ارائه  طریق و راهکار کنید 
کــه در این گونه موارد، تدابیر و تمهیداتی اتخاذ شــود تا 
هم توطئه ها و جرائم کشف و خنثی شوند و هم به حریم 
خصوصی افراد ورود نشود و اگر ورود شد در حد ضرورت 

باشد و از افشای آنها جلوگیری گردد.
رئیس عدلیه بیان داشت: ضرورت تلفیق تجربه با نخبگی 
و جوانــی در نظام مدیریتی کشــور، یــک اصل غیرقابل 
انکار اســت؛ ما با امور و پدیده های مســتحدثه ای نظیر 
هوش مصنوعی و اشَــکال جدیــدی از فناوری های نوین 
و قس علی هذا مواجه هستیم که اتخاذ تدابیر و تمهیدات 
در قبال آنها، نیازمند نخبگی و جوانی اســت؛ از ســویی 
دیگر نمی توان از تجارب مدیران غفلت کرد و این تجارب 

گرانبها را به کنار نهاد فلذا شــما جامعه نخبگانی کشــور 
می توانید در ایــن حوزه نیز ارائه طریــق و راهکار کنید، 
 تا تجــارب مدیران قدیمی بــا نخبگی جوانــان آمیخته 

و ممزوج شود.
قاضی القضات تصریح کرد: شناســایی، جذب و نگهداری 
نخبــگان، سلســله اصــول و قواعــدی مهــم در حوزه 
نخبه پــروری اســت؛ ما در دســتگاه قضائی بــا تدابیر و 
تمهیداتی که اتخاذ کرده ایم، به هر سه حوزه مزبور التفات 
گفت:  محسنی اژه ای  حجت الاسلام والمسلمین  داشته ایم. 
صیانت از فردفــرد اعضای جامعه به ویژه نخبگان نیز یک 
اصل اساسی اســت؛ برخی مناصب و موقعیت ها به سبب 
اقتضائاتی که دارند، بیشــتر در کمین دام های شیاطین 
و وسوسه ها و لغزش ها هســتند؛ افراد نخبه ای بودند که 
چهره شــدند و در حوزه های مختلف انجام وظیفه نمودند 
اما بعدها با مشکلاتی مواجه شدند؛ فلذا اتخاذ رویکردهای 
صیانتی نیز در قبال نخبگان، امری بســیار مهم و حیاتی 
اســت. در این حــوزه نیز، برخی مدیران مــا دغدغه مند 
هســتند و به کارایی نیروی نخبه جذب شده ایمان دارند 
اما نســبت به عملکرد آنها در کــوران کار، اطمینان لازم 
را ندارند؛ در اینجا شــما جامعــه نخبگانی به اعتمادزایی 

مبادرت ورزید.
رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: ما در قوه قضائیه به جذب 
نخبگان اهتمام داریم؛ خودِ من درصدد جذب بانوانی نخبه 
و متدین و انقلابی هستم که نسبت به سلسله موضوعات 
متنوع مرتبط با زنان، اشراف و وقوف کامل داشته باشند؛ 
همچنیــن در حوزه هایی نظیر فضای مجازی نیز درصدد 
جذب مشــاوران نخبه و انقلابی هســتیم.رئیس دستگاه 
قضا در ادامه با اشــاره به مقولات مرتبط با فضای مجازی 
گفت: سلســله محدودیت هایی در قبال فضای مجازی و 
برخی سکوهای این فضا به واسطه وقایع پاییز ۱۴۰۱ و یا 
تصمیمات کارگروه تعیین مصادیق محتوای مجرمانه و در 
موارد نادری نیز به واسطه آرای قضائی، ایجاد شده است؛ 
درخصوص این محدودیت ها، ســه نظــر وجود دارد؛ یک 
نظر، ناظر بر آن اســت که این محدودیت ها به طور کامل 
رفع شوند؛ در این زمینه باید این سؤال را مطرح کرد که 
آیا سایر کشورها حاکمیت خود را در قبال فضای مجازی، 
مخــدوش می کنند؟ اما نظر دیگر، بر این قائل اســت که 
محدودیت ها، بیشــتر شــود و صرفاً بر بســتر و ظرفیت 
شــبکه های بومی حرکت کنیم؛ و نهایتاً نظر سوم، ناظر بر 
روش بینابینی اســت و قائل به این اســت که آن دسته 
از ســکوهایی که حائز منافع بیشــتر و مضار کمتر است، 
رفع محدودیت شــوند و هم زمان، سکوهای داخلی ارتقاء 

و توسعه یابند و زیرساخت های این حوزه تکمیل شوند.

 رئیسقوهقضائیه:

رویکردهای صیانتی در قبال نخبگان امری حیاتی است
ایسنا-غلامرضا سلیمانی، رئیس سازمان بسیج مستضعفین در 
آئین تجدید میثاق بسیجیان با آرمان های حضرت امام خمینی 
)ره( گفت: ملت بزرگ ایران در انقلاب اســلامی  به رهبری رهبر 
فرزانه انقلاب اسلامی  با شکست رژیم منحرف پهلوی، پنجه در 

پنجه آمریکا گذاشت و این کشور را شکست داد.
وی ادامه داد: شکســت آمریــکا در دوره معاصر در منطقه غرب 
آسیا اولین شکست راهبردی و بزرگ این کشور بود. این شکست، 

بزرگ ترین شکست آمریکا از بدو تاسیس این کشور بود.
 ســلیمانی بیان کرد: جمهوری اســلامی  توســط ملت ایران در

۱۲ فروردین ۱۳۵۸ انتخاب شــد. جمهوری اســلامی  در آغاز 
راه قــرار دارد. یــک نظریه جدید سیاســی که باید در مســیر 
نقش آفرینی هــای ملــت ایران بــرای تحقق همــه جنبه های 
مردم ســالاری، تکامل پیــدا کند و به ابعاد مختلف چشــم انداز 
مردم ســالاری اســلامی، دســت یابد. آزادی قدس شــریف و 
سرزمین های اشــغالی و محو رژیم غاصب و جعلی صهیونیستی 
از آرمان هــای راهبردی، تحول ســاز و تاریخ ســاز بنیانگذاری 
 انقــلاب اسلامی اســت و  قلــب، دل و نگاه ملت هــای جهان

به ایران است.
رئیس سازمان بسیج مستضعفین ادامه داد: انورسادات رهبر یک 
دولت عربی و مســلمان در سال ۱۹۸7 به سرزمین های اشغالی 
فلسطین سفر کرد و رژیم جعلی اسراییل را به رسمیت شناخت، 
اقدامی که اعراب برای نپذیرفتنش ۶۰ ســال با صهیونیســت ها 
جنگیدند. کشــورهای عربی در چهار جنگ از جمله جنگ های 
۱۹۵۳، ۱۹۶7 و ۱۹7۳ با صهیونیست های اشغالگر جنگیدند اما 
انورسادات در ســال ۱۹۸۸ با امضای قرارداد کمپ دیوید شوک 
بزرگی به اعراب و مســلمانان وارد کرد. او به نمایندگی از جهان 

عرب در برابر صهیونیست ها تسلیم شد.
ســلیمانی در ادامه گفت: اما مردم مظلوم فلســطین در ســایه 
گفتمــان انقلاب اســلامی  و در ذیل راهبرد امــام )ره( انتفاضه 

فلسطین را رقم زدند. 
 انتفاضه حرکتــی جدید با الگوبرداری از انقلاب اســلامی  بود. 
پرتاب ســنگ به ســوی اشــغالگران امروز به جهاد همه جانبه 
جبهــه مقاومت علیه صهیونیســت ها، تبدیل به عملیات طوفان 
القصی، تبدیل به جهاد و مقاومت حزب ا... لبنان، تبدیل به جهاد 
انصارا... علیه رژیم صهیونیستی و اشغالگران رژیم صهیونیستی، 
تبدیل به مبارزه علیه رژیم کودک کش و تبدیل به پا خواســتن 
دانشــجویان آمریکایی و اروپایی در دانشگاه های این کشورها و 

تبدیل به خروش مردم جهان از شرق تا غرب عالم شده است.
وی ادامه داد: طی ۴۵ســال گذشته چنین تفکری شکل گرفت. 
آیا امضای قرارداد کمپ دیوید و سازش آن خائن با صهیونیست ها 

امروز قابل پیش بینی بود؟
رئیس ســازمان بسیج مســتضعفین بیان کرد: اینها اشغالگرانی 
هستن که اندیشــه های خطرناکی در برنامه هایشان جای دارد. 

اگر پروتکل های یهود به درستی مورد بررسی قرار گیرد متوجه 
عمق خطرناک بودن اندیشــه های آنان نســبت به جهان اسلام 
می شــوید. عملیات طوفان الاقصی شکست غیرقابل ترمیمی  بر 
این رژیم ترســیم کرد. حماس و جهاد اســلامی  در شمال غزه 
و حــزب ا... لبنــان این رژیم را از دســتیابی بــه اهدافش ناکام 
گذاشتند. ایستادگی مردم فلسطین یعنی شکست دشمن حمله 
کننده از نظر سیاســی و نظامی. با اینکه همه جهان علیه رژیم 
صهیونیستی اســت اما حمایت های سران آمریکا مانع از سقوط 

این رژیم شده است.
ســلیمانی خاطرنشــان کرد: رژیم صهیونیستی از نظر اقتصادی 
فروپاشــیده چون گردشــگری، بنادر و کارخانجــات این رژیم 
تعطیــل شــده اند و روزانه به صــورت ثابت ۵۰۰ هــزار نفر در 
پناهگاه هــا ســکونت دارند و با کشــیده شــدن آژیرهای خطر 
یکــی دو میلیون نفــر به تعداد پنــاه گرفتــگان در پناهگاه ها 
 افزوده می شــود. آمریکایی ها عامل ســر پا ماندن جسم کثیف

رژیم صهیونیستی هستند.
رئیس سازمان بســیج مســتضعفین گفت: رهبر معظم انقلاب 
فرمودنــد همه باید در این جهان مشــارکت کننــد اما چگونه؟ 
 هر کســی هــر کاری می تواند بــرای تقویت جبهــه مقاومت

باید انجام دهد.
اگر ما نقش آفرینی در عرصه رسانه و فضای مجازی انجام دهیم 
و به اطلاع عمومی  مردم جهان برســانیم کــه این آمریکایی ها 
 هســتند که مانع از شکســت مطلــق این رژیــم و عامل بقای 

آن هستند.
وی متذکر شد: ملت های مسلمان در بزنگاه تکرار نشدنی تاریخی 
قرار گرفته اند. زمان محو کردن رژیم صهیونیستی فرارسیده و از 
نظر نظامی، شکست خورده است. عملیات وعده صادق گنبدهای 

ادعایی آهنین، فلاخن داوود و ... را شکست داد. 
روزانه موشــک های مقاومت در ســرزمین های اشــغالی اهداف 
خودشــان را مورد اصابت قرار می دهند. تمام ادوات و تجهیزات 
صهیونیســت ها یا بدون گلوله مانده اند یــا از کار افتاده اند. این 

جنگ برای صهونیست ها و غربی ها، جنگ گران قیمتی است. 

رئیسسازمانبسیجمستضعفین:

اولین شکست راهبردی و بزرگ آمریکا توسط ایران رقم خورد
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تلاش شــبانه روزی و استفاده از توان دپیلماسی در 
شهرداری شیراز باعث شد که بعد از گذشت دو دهه 
پروژه احیای محوز زندیه بــرای تبدیل کردن آثار 
بجا مانده از دوران زندیه در کنار حفظ و حراســت 
به عنوان محیط های شهری باعث ایجاد امید و شور 
نشاط شهروندان در کلا ن شهر شیراز شود. پروژه ای 
که می تواند در های رونق اقتصادی، گردشــگری و 
زندگی شــهری را برای مردم و گردشگران باز کند 
و یک کارنامه درخشــان در حوزه مدیریت شهری 

باشد.
شهردار کلا ن شهر شیراز در بازدید از پروژه احیاء و 
بازآفرینی مجموعه زندیه شــیراز با بیان اینکه این 
پروژه از برنامه زمانبندی جلوتر است، گفت: در سفر 
اخیر وزیر میراث فرهنگی به شــیراز بر این موضوع 
تأکید شــد که مجموعه زندیه شــیراز ثبت جهانی 
شود و امروزه شورا و شهرداری به دنبال تحقق این 

موضوع هستند. 
 به گفته محمدحسن اسدی، در بیست و چهارمین 
بازدید مدیریت شــهری شیراز و خبرنگاران از روند 
اجرای نوبت شب پروژه های عمرانی بزرگ مقیاس،  
ثبت جهانی محور زندیه را به یکی از مطالبه مردم، 

شورا و شهرداری عنوان کرد. 
 اســدی با بیــان اینکه پــروژه زندیه یــک پروژه 
بازآفرینی و باززنده ســازی بافت تاریخی و فرهنگی 
کلا ن شــهر شیراز اســت، خاطرنشــان کرد: پروژه 
بازآفرینی زندیه در فاز اول و توســعه فازهای دیگر 

تعریف و در حال اجراست. 
 به باور شهردار کلا ن شهر شیراز این پروژه ازجمله 
 پروژه های منحصر بفرد و شــاخص در کشور است.
وی ادامــه داد: شــیراز در دوران زندیــه به عنوان 
پایتخت سیاسی کشــور بوده و از دوران زندیه آثار 
تاریخــی همچــون ارگ کریم خان، دیــوان خانه، 
مســجد و حمام وکیل و ســایر بناهایــی که مورد 
بازدید گردشگران اســت به جای مانده که اکنون 
پروژه احیاء و بازآفرینی این فضای شــهری درکنار 
حفظ این آثار می توانــد تحول عظیمی  را در بافت 

تاریخی و فرهنگی شیراز ایجاد کند.
 اســدی ضمن تأکید بر این مطلب که شــهرداری 
شــیراز پروژه بازآفرینی مناطق تاریخی را در سایر 
مناطق تاریخی و فرهنگی نیازمند شــهر شیراز در 
دستور کار قرار داده است، عنوان کرد: همچنین با 
توجه به برگزاری جشنواره ملی چندرسانه ای میراث 
فرهنگی به میزبان شیراز، وزیر میراث فرهنگی این 
موضوع را مکــرراً تکرار کردند تــا مجموعه زندیه 
شــیراز ثبت جهانی شود و امروز ما به دنبال تحقق 

این موضوع هستیم.
 شــهردار کلا ن شــهر شــیراز اضافــه کــرد: طی
 ۲ ســال گذشــته نگاه میراث فرهنگــی به بافت 
تاریخی بســیار مثبت تر از گذشــته شده است و 
براســاس همین نگاه طرح احیای محور زندیه بعد 
از ۲5 سال فاز اول طرح زندیه در کمیسیون ماده5 
به تصویب رسید و وزارت میراث فرهنگی این طرح 

را تأیید کرد.
عملیات گودبرداری بیش از یک و نیم متر، تلاش برای 

ایجاد ورودی جدید درب شمالی بازار وکیل و تصویب 
 تملک ســاختمان مخابرات در خیابان»۲۲ بهمن«  
از سوی شهرداری منطقه8 از جمله اقداماتی بود که 

اسدی به آنها پرداخت.
اســدی ضمن قدردانی از زحماتی که طی ۳۰سال 
گذشــته در این محور انجام شــده است، یادآوری 
کرد: امروزه ســمت و ســوی مــردم در بافت های 
تاریخی و فرهنگی، گردشــگری و گذارندن اوقات 
فراغت حتی بازید از آثار صنایع دســتی اســت که 
براســاس همین رویکرد، تورئیستی نیست که  در 
سفر به شهر شیراز  از محله هایسنگ سیاه، گذرها و 

سراهای تاریخی بازدید نداشته باشد. 
اسدی با بیان اینکه سرآمد تمام پروژه های تاریخی 
و فرهنگی پروژه احیای محور زندیه اســت، معتقد 

است تاریخ مسیر آینده ما را مشخص می کند.
 شــهردار شــیراز بــا تأکید بــر ایــن مطلب که 
محیط هــای شــهری یا فضاهای شــهری در طرح 
 پــروژه احیــای محــور زندیــه به عنــوان فضای 
گردشــگری مرم دیده شده اســت، عنوان کرد: در 
اجرای این پــروژه تملک هایی که در دســتور کار 
است تا فضاهای باز شده به عنوان پلازاهای شهری 

تجهیزگردد.
 

شــهردار شــیراز تأکید کرد: پروژه زندیه در نقشه 
اصلی طراحی شــده آن ۳5 هکتار است که تمرکز 
بر این اســت تا با این میزان فضای تعیین شــده با 
اجرای فاز اول آن، اقدامات اجرایی برای سایر فازها 
در دستور کار باشــد.وی این نوید را به شهروندان 
داد کــه عملیات خاکبــرداری زیرگــذر گویم به 
اتمام رســیده اما به دلیل اینکه تلاش داریم پروژه 
بصورت مجهز تکمیل گردد، عملیات دیوارسازی و 

نورپردازی کمتر از یک ماه دیگر انجام می شود. 
تعریف بســته های عمرانی جدیــد همزمان با روز 
حمل و نقل در ۲۶ آذر و بهره برداری از فاز نخست 

تقاطع نواب صفوی و احمد ابن موســی)ع( از دیگر 
خبرهای بود که اسدی به آن پرداخت.

 شــهردار شــیراز همچنین در پاســخ به پرسشی 
درباره سهم دولت در بازآفرینی محور زندیه گفت: 
 نزدیک به 1۳ هزار متر متعلق به سازمان بازآفرینی
راه و شهرسازی تملک شده است و هنوزمالکیت های 
متفرقه داریم اما درباره پروژه محور زندیه نمی توان 
منتظــر اعتبــارات دولتی بمانیم امــا امیداوریم از 
ظرفیــت مولدســازی و قانون توســعه هفتم برای 

تزریق مالی پروژه بهره ببریم.
او همچنین در تملک محورهای زند برای تبدیل به 

فضاهای شهر گفت: این ایده از گذشته مطرح شده 
که ایده خوبی است و امیدواریم اجرا گردد.

احیاء و بازآفرینی مجموعه زندیه، نفس شهر را 
باز می کند

ســید ابراهیم حسینی، رئیس شورای اسلامی  شهر 
شیراز نیز در ادامه این بازدید با تأکید بر این مطلب 
کــه  این پروژه ابعاد مختلفــی دارد و با اجرای آن 
نفس شهر باز می شود، عنوان کرد: بخشی از اجرای 
این پروژه آثار مربوطه به گردشگری، بخشی مربوطه 
به هویت تاریخ شیراز و بخشی به روزآوری شیراز و 
بخشی راهگشای شهر شیراز است و این بخش برای 
ما بسیار حائز اهمیت است. چراکه با بهره برداری از 
آن آثار سیاســی، اجتماعی، گردشگری و اقتصادی 

خود را نشان می دهد.
 رئیس شورای اسلامی  شهر شیراز با بیان اینکه مهم ترین
کار ما امیدبخشی است، خاطرنشان کرد: شهروندان  
اگر امید به آینده داشــته باشــند، برخی سختی ها 
و مشــکلات را تحمل می کنند و مــا هر کاری که 
انجام می دهیم برای مردم اســت و تمام تلاش های 
شبانه روزی شهرداری و شورا به جهت نقش لبخند 
رضایت بر لبان مردم اســت و این پروژه ده ها برابر 

سایر پروژه ها می تواند تاثیرگذار باشد.
بهره برداری از پروژه بازآفرینی زندیه شیراز در 

اردیبهشت 1404 
در ایــن بازدید همچنین حســام الدین اســدزاده، 
شــهردار منطقه تاریخــی فرهنگی شــیراز درباره 
مشخصات این پروژه تصریح کرد: این پروژه توسط 
وزیر دولت ســیزدهم با توجه به اهمیت موضوع و 
پیگیری های بسیار زیاد شهردار شیراز در خصوص 
اجرای آن عملیات اجرایی در دستور کار قرار گرفت 

و عملیات اجرایی آن آغاز شد.
وی با اشــاره به مشخصات اجرایی این پروژه افزود: 
طراحی و احداث میدان نقاره در فضایی به مساحت 

1۴هزار مترمربع صورت گرفته است.
اســدزاده تصریــح کرد: ایــن پروژه از شــمال به 
مقبــره عبدا...بن خفیف و از شــرق بــه دیوار بازار 
وکیل شــمالی، از جنوب به ســاختمان جبه خانه 
و از غرب بــه ارگ کریمخانی و خیابــان طالقانی 
منتهی می شــود.وی خاطرنشــان کرد: اجرای این 
 پروژه بــا اعتباری بالــغ بر 77/5 میلیــارد تومان

 آغاز شده است.
شهردار منطقه8 شیراز اضافه کر د: اجرای این پروژه 
عمرانی که همسطح با درب شمالی بازار وکیل است 
به میزان ۲8 هــزار مترمکعب عملیات خاکبرداری 
صورت گرفت. همچنین بالغ بر 1۴هزار متر مکعب 
و 55۰ متر طول عملیات  لوله گذاری جهت اجرای 
تاسیســات مورد نیاز انجام شد.اســدزاده با اشاره 
بــه اجرای عملیــات بتن ریزی به میــزان ۹ هزار 
مترمکعب در این پروژه، ادامه داد: عملیات ســنگ 
فرش این پروژه در فضایی به مساحت ۹هزار و 5۰۰ 
مترمکعب انجام می شــود و در تلاشیم تا این پروژه 
 در اردیبهشت 1۴۰۴ به بهره برداری برسد.به گفته
 اسدی علیات اجرای این پروژه از برنامه زمانبندی 
جلوتر اســت و پیشــرفت آن هم اکنون 58 درصد 

است. 

شهردار شیراز:

 پروژه احیای محور زندیه درکشور
منحصر بفرد است 

رئیس شورای اسلامی  شهر شیراز:

 احیاء و بازآفرینی مجموعه زندیه  
به روزآوری شیراز است

 شهردار منطقه8 خبر داد:

بهره برداری از پروژه زندیه 
در اردیبهشت ماه سال 1404

گزارش خبری- لیلا غضنفری

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان فارس خبر داد: 

شروع پروژه ساماندهی و حفاظت و مرمت 
آثار سفالی موزه پارس 

 محمد ثابت اقلیدی، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
اســتان فارس گفت: پروژه ساماندهی و مطالعه، حفاظت و مرمت ۳۰ اثر 
سفالی لعاب دار مربوط به دوران اسلامی موزه پارس در آزمایشگاه و کارگاه 

حفاظت و مرمت ارگ کریم خانی شروع شد.
 محمد ثابت اقلیدی گفت: پروژه حفاظت و مرمت در حال اجرا بر روی آثار 
مذکور شامل مراحل ســاماندهی قطعات و مستندنگاری، انجام مطالعات 
آسیب شناسی، نمونه برداری و بررسی های میکروسکوپی در صورت نیاز و 
انجام مطالعات فن شناسی همراه با عملیات حفاظت است. ثابت اقلیدی 
افزود: مرمت آثار شــامل: پاک ســازی تر و خشــک، برداشتن الحاقات و 
برچســب های آسیب رســان، باز کردن مرمت های غیراصولی گذشته به 
روش ضماد گذاری مواد آزمایشــگاهی و مرمتــی و به صورت مکانیکی، 
استحکام بخشــی تزریقی، وصالی، بازســازی بخش کمبود، موزون سازی 

رنگی در بخش بازسازی و تثبیت نهایی و غیره است. 
او ادامــه داد: این آثــار پس از اتمام مرمت به خزانــه موزه پارس انتقال 
خواهند یافت تا جهت نمایش در ویترین موزه  یا نمایشــگاه های پیش رو 

مورد بهره برداری قرار گیرد.

سرپرست معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی شیراز: 
پیگیر مطالبات جامعه بزرگ پرستاری

 در سطوح مختلف هستیم
نشســتی با حضور سرپرست 
علوم  دانشگاه  درمان  معاونت 
پزشــکی و خدمات بهداشتی 
درمانی شــیراز و سرپرســت 
پرســتاری  خدمات  مدیریت 
دانشــگاه با سرپرســتارهای 
بیمارســتان های زیرمجموعه 
دانشــگاه در شــیراز در پی 
مطالبــات صنفی پرســتاران 

برگزار شد.
امین نیاکان، سرپرســت معاونت درمان دانشــگاه در این نشست گفت: 
بخشی از مطالبات پرســتاران از جمله فوق العاده خاص، سختی کار و یا 
افزایش حقوق، نیازمند توجه مسئولان کشوری به  ویژه در مجلس شورای 
اسلامی  بوده و وظیفه ما در استان نیز تبیین چالش های جامعه پرستاری 

در سطوح ملی و پیگیری تا حصول نتیجه است.
 امیــن نیاکان افــزود: مردم و مســئولان ارزش خدمــات جامعه بزرگ 
 پرســتاری را می داننــد و تمام تلاش خــود را خواهند کــرد تا جایگاه 

پرستاری ارتقاء یابد.
او ادامــه داد: از آغــاز کار تیم مدیریتی جدید دانشــگاه تا کنون به طور 
مســتمر پیگیری های جدی در وزارت بهداشت، سازمان برنامه و بودجه 
و ســازمان های مرتبط در سطح کشور در حال انجام است و نشست های 
متعددی با گروه های مختلف پرســتاری بــا هدف تبیین اقدامات صورت 

گرفته برگزار شده است.
نیاکان با اشاره به اینکه مطالبات جامعه پرستاری نیازمند پیگیری ملی و 
صرف زمان لازم برای بررســی و تصویب در دستگاه های مختلف کشوری 
اســت، ابراز امیدواری کرد: جامعه پرستاری هم چون گذشته با مهربانی 
و با آســتانه تحمل بالا، ضمن ارائه خدمــات، مطالبات خود را به صورت 
قانونی پیگیری کرده و در این مســیر مسئولان دانشگاه با جدیت در کنار 

آنان هستند.
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همزمان با آغاز هفته بســیج، جشــنواره اسوه 
اســتان فارس بــا حضور حســین علی امیری، 
استاندار فارس در حسینیه عاشقان ثارا... افتتاح 
شد. اســتاندار فارس در حاشــیه این مراسم، 
افتتــاح این نمایشــگاه همزمان بــا آغاز هفته 
بســیج را مورد توجه قرار داد و این هفته را به 
همه برادران ارجمند، خواهــران گرامی و همه 
بسیجیان دریادل تبریک گفت و افزود: یکی از 
ابتکارات حضرت امام)ره( بعد از پیروزی انقلاب 

اسلامی، صدور فرمان تاسیس بسیج بود.
وی با اشــاره بر اینکه بســیج در هر زمان و به 
اقتضــای نیازمندی هــای همــان دوره، نقش 
بســیار مهمی  را برعهده گرفته است، گفت: در 
دوره دفاع مقدس بســیجیان بودند که در کنار 
ارتشــیان و پاسداران و سایر نیروی های رسمی 
به نتیجه و سامان رســاندند. امیری افزود: بعد دوران ایفا کرده و پیــروزی در دفاع مقدس را  نقشــی بســیار کلیدی، اساســی و مهم در آن 

از دوران دفــاع مقدس در دوران ســازندگی و 
دوران پس از آن، بســیج بــه اقتضای نیازهایی 
که جامعه داشته در صحنه و میدان حاضر بوده 
و این نمایشــگاه حاکی از آن است که بسیج در 
عرصه های مختلف دینی، ســازندگی، فرهنگی، 
اقتصاد خانواده، اجــرای ضرورت هایی همچون 
و ســایر  فرزنــدآوری، جوان ســازی جمعیت 

عرصه های دیگر نقش مؤثری ایفا کرده است.
وی خاطرنشــان کرد: در این نمایشــگاه ضمن 
و  پایگاه هــای روســتاها  از  اینکــه هرکــدام 
شهرســتان ها به اصل موضــوع و وظیفه ذاتی 
بســیج پرداخته، بــه کارها و پیــش نیازهای 
فرهنگــی، برنامه هــای جذاب ویــژه جوانان و 
نوجوانان و کودکان، تشکیل هئیت های اندیشه 
ورز هم اهتمام ویژه و قابل توجهی داشــته اند 

که قابل توجه بود.

نماینده عالی دولت چهاردهم در اســتان فارس 
خاطرنشــان کرد: بسیج به ســبب اینکه از دل 
مــردم برآمده، یک ظرفیت بســیار بزرگ برای 
نظام جمهــوری اســت؛ این ویژگــی در دنیا 
کــم نظیر اســت و یک ظرفیت بســیار مهم با 
تخصص های متنوع و متفاوت و برخواســته از 
دل مردم، برای دفاع از نظام و اسلام و تمامیت 
 ارضی اســت و به اقتضای زمــان، ایفای نقش
می کنــد. وی در پایان با قدردانــی از زحمات 
بســیجیان برای برپایی این نمایشــگاه، ادامه 
داد: نوآوری هایــی که در غرفه های برپا شــده 
مشــاهده شد حاکی از بروزرســانی و خلاقیت 
و نوآوری در انجام امور اســت که ضمن اینکه 
قابل تقدیر و تحســین است، در جذب جوانان 
و نوجوانان و سایر اقشــار به پایگاه های بسیج، 

نقش مهمی دارد.

مهدی حســنی، معــاون نظــارت، بازرســی و حمایــت از حقوق 
مصرف کننــدگان اداره کل صنعت، معدن و تجارت اســتان فارس از 
آغاز طرح نظارتی برخورد با عرضه کنندگان دخانیات خارجی قاچاق 
 و انــواع کالاهای دخانــی نوپدید از ابتدای آذرماه امســال خبر داد. 
حســنی اظهار کرد: استفاده از محصولات دخانی نوپدید نظیر سیگار 
و قلیان الکترونیکی، ویپ و محصولات گرم کننده ســیگار بدون دود 
و تبلیغ آنها به عنوان محصولات »کم خطر و کم آسیب« یا »تمیزتر« 
به جای ســیگارهای معمولی، ترفندی دیگر از صنایع دخانی جهت 

جذب مخاطب بیشتر است. 
وی با بیان اینکه مخاطبان محصولات دخانی نوپدید بیشــتر جوانان 
هستند، اظهار کرد: بر کسی پوشیده نیست که همه ما در برابر جامعه 
مســئول هســتیم بنابراین این اداره کل اجرای »طرح ویژه نظارت و 
بازرسی از محصولات دخانی در استان فارس« را در دستور کار خود 

قرار داده و این طرح را با همکاری و استفاده ازتوان سایر دستگاه های 
نظارتی و اجرایی اســتان از ابتدای آذرماه ســال جاری اجرا می کند. 
معاون بازرســی صمت فارس تصریح کرد: عرضــه هرگونه دخانیات 
فاقد مجوزهای قانونی و همچنین سیگارهای الکترونیکی و کالاهای 

دخانی نوپدید در استان ممنوع است. 
حســنی یادآور شــد: عرضه کننــدگان به ایــن مهم دقــت کنند 
کــه ســیگارهایی که فاقد هشــدارهای ســلامت وزارت بهداشــت 
 باشــند بــه عنــوان کالای قاچــاق تلقــی و بــا عرضه کننــدگان 
آن برخورد خواهد شــد. وی متذکر شد: همه عرضه کنندگان کالای 
دخانی باید دارای مجوزهای لازم از اتحادیه مربوطه باشند و از طریق 

سامانه جامع تجارت نسبت به تأمین کالای خود اقدام نمایند. 
این مقام مســئول تصریح کرد: کالاهای قاچاق و فاقد مجوز قانونی از 
ســطح بازار جمع آوری و برای واحد متخلف، گزارش تخلف تنظیم و 
برای طی مراحل قانونی و صدور حکم به تعزیرات حکومتی ارســال 

خواهد شد. 
به گفته حسنی در اجرای این طرح مراجع ذی صلاح استان از جمله 
پلیس امنیت اقتصادی، اداره کل تعزیرات حکومتی، دانشــگاه علوم 
پزشــکی، اتاق اصناف و... با بازرسان این اداره کل همکاری می کنند. 
به گفتــه وی در اجرای این طرح از انبارهــا و مراکز نگهداری کالا، 
اماکن عمده فروشــی محصولات دخانــی، عاملین توزیع محصولات 
دخانی، فروشگاه های زنجیره ای، واحدهای خرده فروشی محصولات 
دخانــی و دکه های روزنامه فروشــی بازرســی به عمــل می آید و با 

متخلفین بدون هیچ اغماضی برخورد می شود. 

معاون نظارت، بازرسی و حمایت از حقوق مصرف کنندگان اداره صمت فارس خبر داد:

آغاز طرح نظارتی برخورد با عرضه کنندگان 
دخانیات خارجی قاچاق

استاندار فارس:

بسیج یک نهاد برآمده از مردم است

حمید افرامــن، معاون فرهنگــی و اجتماعی پلیس 
فــارس در دیدار با معاون پرورشــی و فرهنگی اداره 
کل آموزش و پروش اســتان، گفت: آموزش و پرورش 
بعد از خانواده، دومین نهاد در تربیت فرزندان جامعه 
اســت و نقش بی بدیلی در تولیــد امنیت اجتماعی 
 دارد و معلمــان مهمتریــن الگــوي آینده ســازان 

کشور هستند.
افرامن در جلسه تعاملي با معاون پرورشی و فرهنگی 
آمــوزش و پــروش فــارس و جمعــی از معاونین و 
کارشناســان حوزه معاونت پرورشی نواحی چهارگانه 
شیراز، با اشاره به نقش آموزش همگاني در پیشگیري 
از آســیب هاي اجتماعي بیان داشت: آموزش همگاني 
به عنــوان رکــن اصلــي پیشــگیري از انحرافات و 
آســیب هاي اجتماعي، از جمله برنامه هاي راهبردي 
و جامعه محوري پلیس اســت.وی با اشــاره به اینکه 
پلیس بــا رویکردهاي اجتماع محــور خود در تلاش 
است فرهنگ قانون مداري و احترام به حقوق دیگران 
را نهادینه کند، تصریح کرد: نقش تربیتي معلمان در 
کنار پلیس، تاثیر ارزنده اي در پیشگیري از آسیب هاي 
اجتماعي داشــته و معلمین در کنار دروس آموزشي 
مي تواننــد بــا طرح مباحــث غیردرســي و آموزش 
مهارت هاي زندگي در تربیت آینده ســازاني متعهد و 

قانونمند تلاش کنند.
معاون فرهنگی و اجتماعی پلیس فارس با اشــاره به 

اولویت آسیب هاي اجتماعي، بیان داشت: سوءمصرف 
مواد مخدر، آســیب های فضاي مجازي و خشونت از 
جمله آسیب هاي تهدیدکننده دانش آموزان است که 
باید همه دستگاه ها و نهادها در راستاي فرهنگ سازي و 
پیشگیري از این آسیب ها گام بردارند.افرامن در بخش 
دیگری از ســخنان خود، از برگزاری جشنواره »مهر 
 ماندگار« در سایه سار امنیت با محوریت دانش آموزان و
 پلیــس خبــر داد و گفــت: دانش آمــوزان مقاطع 
تحصیلــی ابتدایــی، متوســطه اول و دوم می توانند 
آثــار خــود را از تاریــخ ۳۰ آبان مــاه بــه مــدت 
 یــک مــاه از طریــق ســامانه شــاد دانش آمــوزی
 )قســمت رویدادها( یــا در پیام رســان های داخلی

»ایتا، ســروش و بله« به شــماره ۰۹۳۳۲77۲8۰7 
ارسال کنند.

 وی رشــته های جشــنواره مهر ماندگار ویژه مقطع 
ابتدایی را نقاشی، صداسازی شخصیت های انیمیشن 
)پلیــس ایرانــی(، نمایش تــک نفره و عکاســی و 
رشته های ویژه مقطع متوســطه اول را کتاب خوانی 
و خلاصه نویســی کتب شــهدای پلیــس، خطاطی، 
استندآپ با موضوعات پلیسی، قصه نویسی و عکاسی 
و رشــته های جشــنواره ویژه مقطع متوسطه دوم را 
 تولید ویدئوکســت، تولید پادکست، ســرودن شعر،

قصه نویسی، کاریکاتور و عکاسی عنوان کرد.

معاون فرهنگی و اجتماعی پلیس فارس:

آموزش و پرورش نقش بی بدیلی 
در تولید امنیت اجتماعی دارد

در بازدید از پروژه ملی احیاء و بازآفرینی مجموعه زندیه شیراز توسط شهردار و اعضای شورای شهر و خبرنگاران مطرح شد؛ 

مأموریت ویژه، احیای میراث شهر راز
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آسیای غربی

آسیای غربی

رسانهمراکشی:
ریاض میزبان دور جدید رایزنی ایران و مراکش 

خواهد بود
ایسنا- رسانه مراکشی نوشت رایزنی هــا میان مراکش و ایران از منظر ازسرگیری 
روابط دیپلماتیک ۲ کشور که در ال مه ۲۰۱۸ قطع شد، ادامه دارد و ریاض میزبان 
دور جدیدی از گفت وگوها میان مقامات امنیتی ۲ کشور و با مشارکت میانجی های 

امارات متحده عربی و عربستان سعودی خواهد بود.
وبگاه مراکشی »یابلادی« در این باره نوشت: برگزاری این دور از مذاکرات در ریاض 

بیانگر این است که گفتمان مراکش-ایران در مسیر درستی قرار دارد.
این رســانه چند روز پیش خبر داده بود یک فرســتاده امنیتــی ایرانی به همراه 
نمایندگانی از عربســتان و امارات نشستی با همتایان مراکشی در اوایل نوامبر )ماه 

جاری میلادی( در رباط، پایتخت مراکش داشته اند.
این رسانه نوشت: هم چنان صحبت درباره از سرگیری روابط بین ۲ کشور زود است 
اما این فرستاده ایرانی شروط مراکش را به رؤسای خود برای بررسی و پاسخ به آن 
انتقال داده است. در صورتی که به درخواست های مراکش پاسخ مثبتی داده شود، 

پیش بینی می شود که دیپلمات ها این پیگیری این امر را بر عهده بگیرند.
اسماعیل بقائی، سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در کنفرانس 
خبری روز دوشنبه و در پاسخ به سؤالی در مورد اخبار منتشر شده مبنی بر دیدار 
نماینده امنیتی ایران با مقامات مراکش در پایتخت این کشــور عربی و آفریقایی و 
اقدامات صورت گرفته برای آغاز روابط بین ۲ کشــور ایران و مراکش گفت: ایران 
همیشــه از بهبود و گسترش روابط با کشورهای همسایه و اسلامی استقبال کرده 
است. تاریخچه روابط ما روشن است. ما پیشگام قطع روابط نبوده ایم و بدیهی است 
که در راســتای پیشبرد سیاست همسایگی برای بهبود روابط با کشورها بر مبنای  
عزت، حکمت و مصلحت و منافع ملی کشــور و هم چنین مصالح کشورمان، منطقه 

و جهان اسلام اقدام می کنیم.
ربــاط اول مــاه مه ۲۰۱۸ روابط خود را با ایران با ادعــای حمایت تهران از طریق 
حزب ا... لبنان از جبهه پولیساریو قطع کرد؛ ادعایی که ایران، آن را رد کرده است. 
منطقه صحرای غربی از ســال ۱۹۷۵ و با پایان یافتن اشــغال گری اسپانیا، مورد 
ادعای مراکش و جبهه پولیســاریو بوده که به درگیری مسلحانه میان طرفین بدل 

شد. این درگیری ها سال ۱۹۹۱ و با امضای توافق آتش بس متوقف شد.

ایســنا- احمد ابوالغیــط، دبیرکل 
اتحادیه عرب در جریان نشست گروه 
۲۰ در ریــو دو ژانیرو گفت: وضعیت 
فلســطین غیر قابل قبــول و محکوم 
است و نباید اجازه داد که ادامه یابد.

طبــق گــزارش خبرگــزاری معــا، 
ابوالغیــط تأکید کرد: ما از ابتکارعمل 
برزیل بــرای ایجاد اتحاد جهانی علیه 
گرســنگی و فقر حمایــت می کنیم؛ 
چراکه این مســئله مهم ترین چالش 

امــروز پیــش روی جهــان اســت. 
گرســنگی و فقر عمیقاً به هم مرتبط 
آسیب پذیرترین جمعیت ها  و  هستند 
تأثیر آنها را به شدت احساس می کنند.

وی افزود: اگــر وضعیت مردمی را که 
تحت اشــغال زندگــی می کنند بیان 
نکنم، مقصــر خواهم بود، زیــرا آنها 
هیچ شانسی برای پیوستن به مبارزات 

مشترک ما یا دستیابی به موفقیت های 
واقعــی ندارند و رژیم اشــغالگر عامل 

اصلی فقر در فلسطین است.
ابوالغیــط ادامه داد: ایــن یک لحظه 
تاریخی برای اتحادیه عرب است، زیرا 
ما برای اولین بار در این مجمع جهانی 
شرکت می کنیم که نقشی منحصر به 
فــرد و تأثیرگذار در شــکل دادن به 

آینده ای  بــرای  دســتور کار جهانی 
عادلانه تر و پایدارتر ایفا می کند.

وی ضمن قدردانــی از دعوت برزیل 
برای حضور در نشســت گــروه ۲۰ 
تصریــح کرد: ایــن به منزلــه ایجاد 
فرصــت برای ســازمان مــا به عنوان 
نماینده ۲۲ کشــور عربی است تا در 
ارتباط مســتقیم با اعضای گروه ۲۰ 
درباره مســائل کلیدی و چالش های 

جهانی صحبت کند. 

دبیرکلاتحادیهعرب:

اوضاع فلسطین غیر قابل قبول است
آسیای غربی

ایســنا- بنی گانتس، رئیس حزب اردوگاه دولتی 
رژیــم صهیونیســتی تأکید کــرد: ما باید اســرا را 
بازگردانیــم، نه اینکه اســناد را به طــور غیر قانونی 

بیرون کشیده و آنها را فاش کنیم.
بر اســاس گزارش النشــره، با توجه به اینکه افشای 
اســناد موجب تقویت جایــگاه و موضــع نتانیاهو 
می شــده و بســیاری معتقدند که او اطرافیانش را 
در راســتای این هــدف قربانی کرده اســت، بنی 
گانتس تأکید کــرد: امیدواریم که بنیامین نتانیاهو، 
نخست وزیر رژیم صهیونیستی از این موضوع مطلع 

نبوده باشد.
پیشتر دادگاه عالی رژیم صهیونیستی حکم بازداشت 
۲ مظنون اصلی پرونده ســرقت اســناد محرمانه از 
دفتر نخست وزیر و افشای آنها در رسانه ها را پس از 
درخواست تجدیدنظر پلیس این رژیم و شین بت، به 

دلیل شرایط بسیار غیرعادی این پرونده تا عصر روز 
یک شنبه تمدید کرد.

در تازه ترین اقدامی که در خصوص بحران افشــای 
اسناد محرمانه از دفتر بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر 
رژیم صهیونیســتی انجام شده، یوسف الرون، قاضی 
دادگاه عالی این رژیم تصمیم گرفت بازداشــت الی 
فلدشتاین، ســخنگویی که با نتانیاهو کار می کرد و 
مظنون اصلی رسوایی سرقت و افشای اسناد امنیتی 
 از دفتر اوســت، تا ســاعت ۶ عصر روز یک شــنبه 

تمدید شود.
طبق گزارش منابع رســانه ای صهیونیســت، مشاور 
ارشد نخســت وزیر رژیم صهیونیســتی برای تأثیر 
بــر اذهان عمومــی و مقابله با دســتور ارتش رژیم 
صهیونیستی برای سانسور اطلاعات، اسناد محرمانه 

را افشا کرده است.
به اذعان نشــریه تایمز اســرائیل، فلدشتاین با نشر 
اسناد محرمانه به دنبال تأثیرگذاری بر افکار عمومی 
ســاکنین ســرزمین های اشــغالی بود تا برخلاف 
واقعیت، حماس را مانع دستیابی به توافق آتش بس 
نشــان دهد. به اذعان نشــریه های صهیونیســتی و 
آمریکایی، شخص نتانیاهو مانع دستیابی به آتش بس 

در غزه و تبادل اسرا است.
گمــان می رود که ایــن درز حاوی مطالب بســیار 
حساســی باشــد و انتشــار آن به طور بالقوه آسیب 

جدی به امنیت کابینه رژیم صهیونیستی وارد کند.
این روزها رژیم صهیونیســتی در حالی با نسل کشی 
در غزه و لبنــان به دنبال نمایش اقتداری مصنوعی 
است که نگاهی به وضعیت داخلی این رژیم ابعادی 
گسترده ای از رسوایی ها در رده های بالای حاکمیتی 
را آشکار می سازد که از دفتر نتانیاهو خارج می شود.

در جدیدتریــن این رســوایی ها تســاحی براورمن، 
رئیس دفتر بنیامین نتانیاهو متهم شــده اســت که 
بــرای بهبود وجهــه رئیس خود اســناد مربوط به 
 حمله حماس در هفتم اکتبر ۲۰۲۳ را دســتکاری 
کرده است. رســوایی دیگر، نگهداری مدارک بسیار 
حســاس در مورد یکی از افســران اطلاعاتی برای 
باج گیری و ســاکت  کردن او، افزون بر دسترسی به 

این مدارک و اسناد محرمانه است. 
رســوایی دیگر در افشــای اســناد محرمانه توسط 
مشاور امنیتی نتانیاهو به رسانه های خارجی، بدون 
کسب مجوز از واحد سانســور، رخ داده است. ایلی 
فلدشتاین، مشاور رسانه ای نتانیاهو در امور امنیتی، 
به همراه دیگر افســران اطلاعاتی، اسناد محرمانه ای 
را بیــرون برده و در اختیــار روزنامه آلمانی »بیلد« 
قرار دادند که واحد سانســور، اجازه انتشــار آنها را 
نمی داد. ادعا این بود که این اســناد حاوی سخنان 
یحیی السنوار، رهبر پیشــین حماس بود که نشان 

می داد او با توافق آزادی اسرا مخالف است.

رئیسحزباردوگاهدولتیرژیمصهیونیستی:

باید اسرا را بازگردانیم، نه اینکه اسناد را غیرقانونی افشا کنیم
آسیای غربی

پیشنهاد امارات به آمریکا برای تشکیل ائتلاف نظامی در 
دریای سرخ

ایسنا- یک منبع آگاه در واشنگتن اعلام کرد: ابوظبی پیشنهادی 
را برای تشــکیل ائتلاف بزرگ نظامی برای »امنیت« کشتی ها در 
دریای سرخ و »امنیت کشتیرانی بین المللی« در تنگه باب المندب 

در برابر حملات ارتش یمن مطرح کرد.
آمریکا اواخر دسامبر ۲۰۲۳ هم از تشــکیل ائتلافی برای حمایت از کشتیرانی در 
دریای ســرخ در برابــر حملات ارتش یمن خبر داد اما این ائتلاف عملًا شکســت 
خورده اســت و ارتش یمــن از زمان جنگ غزه همچنان رژیم صهیونیســتی را در 
محاصــره دریایــی قرار داده و به حمــلات خود علیه کشــتی های مرتبط با رژیم 
صهیونیستی ادامه داده است. علاوه بر این نیز حملات پهپادی و موشکی زیادی را 

به اراضی اشغالی انجام داده است.
آمریــکا و انگلیــس از ۱۲ ژانویه ۲۰۲۴ حملاتی را علیــه پایگاه های انصارا... یمن 
در مناطق مختلف این کشــور انجام داده اند اما این حملات باعث متوقف شــدن 

عملیات های ارتش یمن نشده است.
در همین حال این منبع آگاه به سایت عربی ۲۱ گفت، پیشنهاد امارات درباره ادغام 
ائتلاف دریایی شکســت خورده آمریکا که اواخر سال میلادی گذشته تشکیل شده 
بــود در یک ائتلاف عربی، برای مقابله با حملات مکرر ارتش یمن به کشــتی های 

تجاری مرتبط با رژیم صهیونیستی در تنگه باب المندب است.
ایــن منبع اعلام کرد: هدف ابوظبی از این ائتلاف جدید حمایت از منافع اقتصادی 
خود اســت که در پی حملات ارتش یمن به کشــتی ها در دریای ســرخ خسارت 

دیده است.
این منبع تأکید کرد: اماراتی ها که قبلًا مخالفت خود را با پیوستن به ائتلاف آمریکا 
در دســامبر ۲۰۲۳ اعلام کرده بودند، تلاش می کنند تا عربســتان را هم وارد این 

ائتلاف کنند. عربستان نیز از مشارکت در ائتلاف آمریکا خودداری کرده بود.

قانونگذارلبنانیخبرداد:
موافقت مشروط لبنان با پیشنهاد آتش بس

فارس- علی حســن خلیل، نماینده لبنانی از فراکســیون »توسعه و آزادی« در 
مصاحبــه با رویترز گفت: لبنان و حزب ا... با پیشــنهاد آتش بس آمریکا به همراه 

برخی نظرات نسبت به محتوا موافقت کردند.
وی عنوان داشــت: آموس هوکشــتاین، فرســتاده آمریکا برای ادامه مذاکرات 
پیرامون پیشــنهاد آتش بس به بیروت می رود. علی حسن خلیل تصریح کرد که 
این پیشنهاد آمریکا برای آتش بس تا به الان جدی ترین تلاش برای پایان جنگ 

بوده است.
این نماینده لبنانی اظهار کرد که کشــورش پاســخ مکتوب خود را به پیشنهاد 

آتش بس آمریکا روز دوشنبه به سفیر آمریکا در بیروت تحویل داد.

نمایندهروسیهدرسازمانملل:
هیچ سلاح غربی نمی تواند اوکراین را نجات دهد

فارس- واســیلی نبنزیا، نماینده فدراســیون روســیه در ســازمان ملل بامداد 
سه شــنبه گفت که هیچ ســلاح غربــی نمی تواند اوکراین را از شکســت نجات 
دهد.نبنزیــا طی ســخنرانی در جلســه شــورای امنیت توضیــح داد: »جبهه 
 شــرقی نیروهای مســلح اوکراین در دونبــاس، در برابر چشمان شــان در حال 

فروپاشی است«.
به نوشــته خبرگزاری »اسپوتنیک«، وی در این باره اظهار داشت: »شما به خوبی 
از سرعت پیشــروی ارتش ما آگاه هستید و رژیم زلنسکی، در تلاش برای حفظ 

حمایت غرب، یورش کاملًا بی معنی به منطقه کورسک انجام داد«.
این دیپلمات روس با بیان اینکه اوکراین تلاش کرد نیروگاه هسته ای کورسک را 
تصــرف و مین گذاری کند، تصریح کرد: »که این کار، به بهای جان چند ده هزار 

سرباز آموزش دیده اوکراینی تمام شد«.
طبق این گزارش، نبنزیا اضافه کرد: »این ماجراجویی یک اشــتباه مهلک بود و 
فقط شکست اجتناب ناپذیر آینده اوکراین در میدان نبرد را تسریع کرد، که هیچ 

سلاح غربی جدید به آن کمک نمی کند از آن اجتناب کند«.

وزیردفاعپاکستان:
دستاوردهای نظامی ایران مایه افتخار است

ایرنا- وزیر دفاع پاکستان، حضور جمهوری اسلامی ایران در نمایشگاه بین المللی 
تســلیحات کراچی را ارزشمند دانســت و تأکید کرد: ما در پاکستان به توسعه و 

دستاوردهای دفاعی و نظامی ایران، افتخار می کنیم.
بــه گزارش ایرنا از محل برگزاری دوازدهمین نمایشــگاه بین المللی تســلیحات 
پاکستان موســوم به »آیدیاز ۲« در شــهر بندری کراچی، خواجه محمد آصف 
به عنوان مهمان ویژه مراسم افتتاحیه نمایشگاه در پاویون نیروهای مسلح ایران 
حاضر شــد. محمد کامران خان تسوری حکمران ایالت سِند پاکستان نیز در این 

بازدید حضور یافت. 
وی در جریان این بازدید مورد استقبال امیر سرتیپ مجتبی رمضان زاده، رئیس 
هیئت نظامی ایران، رضا امیری مقدم، ســفیر ایران در پاکستان، حسن نوریان، 
سرکنسول ایران در کراچی و سرهنگ محمد محسن شهابی، وابسته نظامی ایران 

در پاکستان قرار گرفت.
وزیر دفاع پاکســتان طی گفت وگویی با تأکید بر قرابت های تاریخی، فرهنگی و 
اجتماعی بین ایران و پاکســتان افزود: دستاوردهای نظامی  ایران و پیشرفت این 

کشور در بخش های دفاعی را مایه افتخار می دانیم.
وی تأکیــد کــرد: ایران و پاکســتان در کنار هم ایســتاده اند و بــا یکدیگر به 

دستاوردهای بیشتر در حوزه دفاعی دست خواهند یافت.
وزیر دفاع پاکستان با اشاره به اهمیت روابط کشورش با جمهوری اسلامی ایران، 
گفت: طی ماه های اخیر تبادل هیئت های بلندپایه میان دو کشور صورت گرفت 

و اطمینان داریم که این روند به قوت خود ادامه خواهد یافت.

وزیرامورخارجهونزوئلا:
همکاری با ایران امکان امضای ۳۰۰ قرارداد 

را فراهم کرد

ایرنا-ایوان خیل، وزیر امور خارجه ونزوئلا با انتشار پیامی از طریق کانال رسمی 
تلگرام خــود اعلام کرد: بــه نمایندگی از رئیس جمهوری »نیــکلاس مادورو«، 
دهمین کمیسیون مشترک ایران و ونزوئلا را به همراه »حجت ا... سلطانی« سفیر 

ایران افتتاح کردیم.
وی خاطرنشان کرد: هدف از این نشست تقویت دوستی و همکاری تاریخی بین 
ملت هــای ما، متحد در مبارزه با اقدامات قهری تحمیلــی غرب، رفاه و پارادایم 

جدید دیپلماتیک مبتنی بر همبستگی و احترام است.
رئیس دســتگاه دیپلماســی ونزوئلا در ویدیویی که از این نشســت به اشتراک 
گذاشــته است، تصریح کرد: انقلاب اسلامی ۴۵ ساله و انقلاب بولیواری ۲۵ ساله 
که ]انقلاب هایی[ دوقلو هســتند، ساختار نســبتاً محکمی از همکاری را ایجاد 
کرده اند، ما در سال های اخیر نزدیک به ۳۰۰ قرارداد امضا کرده ایم، تعداد دقیق 

۲۹۸ قرارداد است.
وی افزود: در دو ســال گذشــته حدود ۸۰ قرارداد امضا کرده ایم، سفر نیکلاس 
مادورو رئیس جمهور به جمهوری اســلامی ایران در ســال ۲۰۲۲ و سفر ابراهیم 
رئیســی، رئیس جمهوری ایران )۱۹۶۰-۲۰۲۴( به کاراکاس در ســال ۲۰۲۳ را 
شــاهد بودیم و اکنون در این کمیسیون مشــترک به پیشرفت در این همکاری 

ادامه می دهیم.
خیل گفت: جمهوری بولیواری از داشتن شریک، دوست و برادری که با همراهی 

او از دنیایی هر روز پیچیده تر عبور می کند، احساس افتخار می کند.
وی هم چنیــن بر اراده مطلق ونزوئلا برای دفــاع از کرامت مردم ایران، تمامیت 

ارضی و اصول آن را تأکید کرد.

نمایندهدائمچیندرسازمانملل:

آمریکا باعث منفعل بودن شورای امنیت شده است
تسنیم- فــو تســونگ، نماینده دائم 
داشت:  اظهار  در ســازمان ملل،  چین 
در طــول ۱۳ مــاه گذشــته، بحران 
غــزه و تنش های خاورمیانــه یکی از 
محورهای اصلی توجه شــورای امنیت 
بوده اســت. باوجود درخواســت های 
و کمک های  آتش بــس  بــرای  مکرر 
 بشردوستانه، وضعیت به شدت وخیم تر 

شده است.
وی تصریــح کرد: عملکــرد نامطلوب 
شورای امنیت به دلیل اختلافات میان 
برخی کشــورها نیســت، بلکه به این 
دلیل اســت که آمریکا به عنوان عضو 
دائم شورا در تقابل با جامعه بین المللی 

قرار گرفته است. 
اگر ایــالات متحده بارهــا از حق وتو 
استفاده نمی کرد یا اعلام نمی کرد که 
قطعنامه های شــورای امنیت الزام آور 
این چنین  امنیت  نیســتند، شــورای 
بی اثر و ناتــوان و منفعل نمی بود. اگر 
از سوی  تســلیحات  ارسال مســتمر 

آمریکا نبود، این جنگ چنین طولانی 
نمی شد و خســارات وارده نیز به این 

شدت نبود.
وی برای حل مســئله فلسطین ضمن 
اشاره به طرح دو کشوری، تأکید کرد: 
بــرای مدیریت بحــران کنونی، همه 
اعضای شــورا باید بــا یکدیگر متحد 
شوند و از اتخاذ اقدامات قاطع توسط 
شــورا حمایت کنند. برقــراری فوری 

آتش بس، گســترش  بدون شــرط  و 
کمک های بشردوستانه، توقف اقدامات 
یک جانبــه ناقض قوانیــن بین المللی 
و احیای طــرح »دو دولت« از جمله 
اقدامات ضــروری برای پایان تنش در 

منطقه است.
در حال حاضــر، ۱۰ عضــو غیردائم 
شورای امنیت پیش نویس قطعنامه ای 
را برای آتش بس در غزه ارائه کرده اند 

که انتظار می رود تا ۲۰ نوامبر به رأی 
گذاشته شود. فو تسونگ اعلام کرد که 
چین از تصویب سریع این پیش نویس 

حمایت می کند.
فو تسونگ هشــدار داد: این لحظات، 
در تاریــخ ثبت خواهد شــد. هرگونه 
تأخیــر یــا مانع تراشــی در اقدامات 
 شــورا در نهایت توسط تاریخ قضاوت 

خواهد شد.
در پیش نویــس قطعنامه ارائه شــده 
توسط اعضای غیر دائم شورای امنیت، 
خواستار آتش بس فوری و بدون شرط، 
آزادی اســرا، گســترش کمک هــای 
کامــل  عقب نشــینی  بشردوســتانه، 
نیروهای اســرائیلی از غزه، و تأکید بر 
اهمیت ســازمان آنروا است. اما سؤال 
اصلی این اســت که حتی در صورت 
تصویب این قطعنامــه، میزان اجرایی 
بودن آن چه خواهد بود؟ این موضوع 
در حــال حاضــر مهم تریــن نگرانی 

کشورهایی همچون چین است.

رسانهعبری:
 تل آویو به شدت نگران گشوده شدن جبهه عراق است

تســنیم- روزنامه معاریو پای صحبت رونان ســیدل پژوهشکر 
عراقی تبار مرکز تحقیقات دایان دانشگاه تل آویو نشست و از وی 

در رابطه با احتمال های گشوده شدن این جبهه پرسید.
به نوشته این رســانه، در سایه جنگ دایر در غزه و لبنان و شکل گیری جبهه های 
دیگری از ایران، یمن و ســوریه، نگرانی در تل آویو از گشوده شدن جبهه جدیدی 
از عراق بیشــتر می شــود، این در حالی اســت که )اطلاعاتی( از وجود فشارهای 
گســترده داخلی و خارجی بر گروه های عراقی برای محدود کردن اقداماتشان علیه 
اسرائیل وجود دارد. این کارشناس صهیونیست در بخش دیگری از گفت وگوی خود 
می گوید: آنچه که طی چند ماه اخیر از گروه های عراقی دیدیم بیشــتر شــبیه به 
سوزن زدن بود تا جنگ، با این حال همین اقدمات کوچک هم برای ما دردسر ساز 
شــده و با وجود آنکه تهدیدی حقیقی دسته بندی نمی شوند اما شماری از نظامیان 

ما به همین دلیل از پای در آمدند.
او تأکید کرد همکاری بین گروه های عراقی و حوثی ها در یمن به شکل واضحی بر 
کارآمدی عملکرد گروه های عراقی تأثیر داشــته است، ظاهراً این یمنی ها بودند که 
طی چند ماه اخیر نحوه بکارگیری صحیح و کارآمد هواپیماهای بدون سرنشین را 
به عراقی ها آموخته اند و باعث شــدند تا عراقی ها انواع و اقسام تاکتیک ها را از این 
طریق چه از مســیر جنوب و چه از مسیر شــرق و چه برای مشغول کردن پدافند 

هوایی اسرائیل به کار بگیرند.
این کارشناس صهیونیست هم چنین فاش کرد دولت ایالات متحده امروز به نقش 
آفرین اصلی برای مهار گروه های عراقی تبدیل شــده است، او می افزاید: آمریکایی 
ســعی می کنند از طریق وحشت آفرینی به مقصود خود برسند و پیام های مبهمی 
را بــرای عراقی ها ارســال می کنند که اگر به اقدمات خــود ادامه دهید ما قادر به 

بازداشتن اسرائیل از حمله به شما نیستیم.
دولت آمریکا در حال حاضر فشــارهای زیادی را بر عراق وارد می کند، این فشارها 
به شــکل خاصی بر روی نخبگان سیاسی  این کشور وارد می شود، دولت عراق هم 
از این قاعده مســتثنی نیســت، در حالی که بخش زیادی از مردم عراق هم تحت 
این فشــار قرار دارند، آمریکا هم چنین شــماری از جریان های داخلی را هم علیه 
گروه های )مقاومت( عراقی بســیج کرده است. این کارشناس هم چنین مدعی شد، 
برخی طرف های عراقی تلاش دارند با پیش کشیدن مسایل مادی، رهبران گروه ها 

را برای صرف نظر کردن ازجنگ با اسرائیل تطمیع کنند.

اخبار کوتاه جهان

ایســنا- ولادیمیر پوتیــن، رئیس جمهور روســیه 
سیاســت کلیــدی روســیه در زمینــه بازدارندگی 
هسته ای را تأیید کرد و تغییراتی را که برای اولین بار 
در ســپتامبر اعلام کرده بود، اجرایی کرد. این فرمان 
امروز همراه با نسخه اصلاح شده سند کلیدی نظامی 

منتشر شد.
در این ســند آمده اســت: بازدارندگی مقابل دشمن 
بالقوه برای جلوگیری از تجاوز به روسیه و متحدانش، 

از بالاترین اولویت های کشور است.
هم چنین طبق این ســند، تجاوز هر کشوری از یک 
ائتلاف نظامی به روسیه یا متحدانش، تجاوز کل این 

ائتلاف محسوب می شود.
به گزارش اسپوتنیک، علاوه بر این تأکید می شود که 
سیاست دولت روسیه در زمینه بازدارندگی هسته ای، 

ماهیت دفاعی دارد.
در این سند آمده است: روسیه بازدارندگی هسته ای 
را علیــه دشــمن بالقوه انجــام می دهــد؛ دولت ها، 
بلوک ها و اتحادهایی که روســیه را دشمن می دانند. 
هم چنین انطباق بازدارندگی هســته ای با خطرات و 
تهدیدات نظامی، در مبانی سیاست دولت روسیه در 

بازدارندگی هسته ای گنجانده شده است.
براســاس این ســند، تجاوز به روســیه یا متحدانش 
توسط یک کشــور غیرهسته ای با حمایت یک کشور 
هســته ای، حمله مشــترک تلقی می شود. هم چنین 
سیاست دولت روسیه در مورد بازدارندگی هسته ای، 
با هدف حفظ پتانســیل نیروهای هسته ای در سطح 

کافی برای بازدارندگی هسته ای است.
این تحولاتی که به تأیید پوتین رسیده، در شرایطی 
رخ می دهد که کرملین اعلام کــرد که تغییراتی در 
دکترین هســته ای روســیه تنظیم شده و در صورت 
لزوم رسمیت خواهد یافت و این نشان دهنده نگرانی 
مســکو در مورد آخرین تصمیــم آمریکا در خصوص 

حملات موشکی از اوکراین به عمق روسیه است.
کرملین تصمیم جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا برای 
اجازه دادن به اوکراین جهت شــلیک موشــک های 
آمریکایی به عمق روســیه را بی پروا خواند و هشدار 

داد که مسکو پاسخ خواهد داد.
در همین حــال اســپوتنیک گــزارش می دهد که 
سیاســت کلیــدی روســیه در زمینــه بازدارندگی 
هســته ای به این معناســت که روســیه سلاح های 
هســته ای را ابزار بازدارندگی می داند، که استفاده از 
آن اقدامی افراطی و اجباری اســت. هم چنین روسیه 
ممکن است در صورت تجاوز به روسیه یا بلاروس که 
تهدیدی حیاتی برای تمامیت ارضی باشــد، از سلاح 

هسته ای استفاده کند.
علاوه بر این، عدم قطعیت برای دشــمنان بالقوه در 
مورد مقیاس و مکان اســتفاده از نیروهای هسته ای، 
به اصول بازدارندگی هســته ای روســیه نسبت داده 
می شــود. هم چنین روسیه حق استفاده از تسلیحات 
هســته ای را در پاسخ به استفاده از سلاح های کشتار 
جمعــی علیه خود یا متحدانش بــرای خود محفوظ 
می دانــد. در همیــن حــال، بازدارندگی هســته ای 
روســیه، با هدف اطمینان از اینکه دشمن احتمالی 
اجتناب ناپذیر بــودن انتقام را در صــورت تجاوز به 

روسیه درک می کند، صورت می گیرد.
به گزارش اسپوتنیک، حفظ آمادگی مستمر نیروهای 
بازدارنده هسته ای، بخشــی از بازدارندگی هسته ای 
روسیه است. سیاست دولت روســیه در بازدارندگی 
هســته ای در درگیری های نظامــی، توقف اقدامات 
نظامی را با شرایط قابل قبول روسیه تضمین می کند.

بر این اســاس، ایجاد یا گسترش ائتلاف های موجود 
با نزدیک شــدن زیرســاخت های نظامی به مرزهای 
روسیه از جمله خطرات نظامی اصلی است. طبق این 
سند، استفاده از ســلاح های کشتار جمعی هسته ای 
علیه روسیه یا ارتش این کشور، توجیهی برای تعیین 

امکان استفاده از سلاح های هسته ای است.
در فرمان پوتین در مورد تصویب مبانی سیاست دولتی 
روسیه در زمینه بازدارندگی هسته ای آمده است: اگر 
دشــمن با پهپادهای تهاجمی روسیه را تهدید کند، 
همچنین  می شــود.  ایجــاد  هســته ای  بازدارندگی 
اطلاعات مربوط به پرتاب گسترده سلاح های تهاجمی 
هوایی و فضایی در عبور از مرز روسیه یکی از شروط 
تعیین اســتفاده از سلاح هسته ای است. روسیه آنچه 

ممکن اســت مستلزم بازدارندگی هسته ای و استقرار 
موشــک ها و سامانه های دفاع موشــکی باشد، خطر 
نظامی می داند. استقرار سامانه های دفاع موشکی در 
فضا توسط دشمن خطری است که خنثی سازی آن، 

بازدارندگی هسته ای روسیه را می طلبد.
به اعتقاد روســیه، استقرار تســلیحات هسته ای در 
خاک کشــورهای غیرهســته ای خطر اصلی نظامی 
اســت. همچنین بازدارندگی هسته ای به طور مستمر 
در زمــان صلح، در زمان تهدید بــه تجاوز، در زمان 
جنگ و تا زمان استفاده از سلاح های هسته ای انجام 
خواهد شد. نیروهای بازدارنده هسته ای روسیه شامل 

نیروهای زمینی، دریایی و هوایی است.
در همین حال اسپوتنیک گزارش داد که روسیه تمام 
تلاش های لازم را برای جلوگیری از هرگونه تشــدید 
تنــش که می تواند منجر بــه درگیری های نظامی از 

جمله درگیری های هسته ای شود، انجام می دهد.
با توجه به گزارش هایی مبنــی بر اینکه بایدن چراغ 
ســبزی به کی یف نشــان داده تا خاک روســیه را با 
موشک های تهیه شــده از سمت غرب، به ویژه آمریکا 
هدف قرار دهد، روســیه در ســند به روزشــده خود 
اعلام کرد که دریافت اطلاعات موثق در مورد پرتاب 
موشک های بالستیک به روسیه یا متحدانش، استفاده 
از سلاح هسته ای را در پاسخ به آن ممکن می سازد.

پوتین این تغییرات در دکترین هسته ای روسیه را در 
بحبوحه تهدیدات جدید جهانی بیان کرد.

به گزارش اسپوتنیک، رئیس جمهور روسیه طرح هایی 
را برای به روزرسانی دکترین هسته ای روسیه و مبانی 
سیاســت دولتی در بازدارندگی هسته ای تشریح کرد 
که پایه اصلی استفاده از تسلیحات هسته ای را نمایان 
کــرده و تأکید دارد آنها آخرین راه حل برای حفاظت 

از حاکمیت هستند.
با این حال، تغییر چشــم انداز ژئوپلیتیک و تهدیدات 
نظامــی در حال ظهــور نیاز به تعدیــل دارد. پوتین 
در نشســت عادی شــورای امنیت روســیه در مورد 
بازدارندگی هســته ای، عناصر کلیدی سند بازنگری 

شده را برجسته کرد.
به گزارش راشا تودی، رئیس جمهور روسیه همچنان 
مســئول تصمیم گیری در مورد استفاده از زرادخانه 
هســته ای این کشور است. او هم چنین این اختیار را 
دارد که مقاصــد و اقدامات خود در رابطه با این گونه 

سلاح ها را به اطلاع کشورهای خارجی برساند.

»پوتین« دکترین هسته ای به روزشده روسیه را تأیید کرد

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده نوبت دوم 
شرکت تعاونی مرزنشینان لامرد و حومه 
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 مهر- مصطفی سالاری،  مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی 
گفت: حدود ۹۰ هزار نفر بیمه شــده تبعه خارجی داریم که 
ایــن افراد اقامت دائم دارند. مصطفی ســالاری با اشــاره به 
وضعیت ناترازی سازمان تأمین اجتماعی در نیمه دوم امسال 
گفت: سازمان تأمین اجتماعی تقریباً ماهی ۹۰ همت هزینه 
دارد که بیش از ۷۰ همت از آن را صرف پرداخت مســتمری 
می کند. وی افــزود: از ۹۰ همت حدود ۶۳ همت را از منبع 
بیمه ای دریافت می کنیم و مابقی که بســیار مختصر است از 
بنگاه ها ســود سهام می گیریم که سهم شستا در تأمین مالی 
حدود ۲ درصد اســت. مابقی هزینه ها را یا باید قرض کنیم و 

یا باید کارهای دیگری انجام دهیم. مدیرعامل سازمان تأمین 
اجتماعی ادامه داد: میزان طلبکاری سازمان را از دولت هنوز 
قطعی نکرده ایم و در ایــن خصوص اختلاف نظرهایی وجود 
دارد ولی بر اســاس حسابرســی انجام شــده دولت تا پایان 
ســال ۱۴۰۱ مبلغ ۳۵۰ همت را قبــول دارد البته ادعای ما 
در همان زمان بیشــتر بوده و محاسبات ما نشان می دهد که 
حق بیمه هایی که دولت اعلام می کند که از این قشر یا صنف 
نگیریم و در واقع یارانه دولت اســت حدود ۳۵۰ همت است. 
وی ادامه داد: کسری سازمان تأمین اجتماعی تا پایان امسال 
۱۵۰ همت اســت و باید ۳۰ همت بدهــی به مراکز درمانی 
را پرداخت کنیــم. اگر دولت حق بیمــه را بدهد اضافه هم 

می آوریم، اما دولت امکان پرداخت نقدی ندارد.
مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعی گفت: در قانون بودجه 
ســال جاری ۱۳۰ همــت، رد دین به ما پیش بینی شــده 
و قرار اســت تنها اوراق اسناد اســلامی به ما داده شود. اگر 
دولــت ۹۸ همت باقی مانده را به مــا بدهد تقریباً می توانیم 
بدون بدهی وارد ســال آینده شــویم. وی افــزود: اگر دولت 

یارانه هــا را برای اقشــار یارانه بگیر کاهــش دهد با همین 
وضع می توانیــم منابع و مصارف را کنترل کنیم. ســالاری 
در ادامه اظهار کرد: با قوانین موجودِ کشــور در ۳۸ ســالگی 
هــم می توان بازنشســت شــد. یعنی ۲۳ ســال حق بیمه 
 گرفتیم، اما حدود ۴۰ ســال باید حقــوق کامل بدهیم پس

ناتراز می شویم. وی اضافه کرد: سال ۱۴۰۰ تعداد بازنشسته ها 
ســه میلیون و ۳۰۰ هزار نفر بود، امــا اکنون به ۴ میلیون و 
۳۰۰ هزار نفر افزایش یافته که این افزایش وضع ما را وخیم 
کرده است و قطعاً بخشی از هزینه آن به دوش کارفرمایان و 

کارآفرینان تحمیل می شود.
مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعی با اعــلام آمادگی برای 
همکاری مشترک با اتاق تهران به منظور بررسی و حل مسائل 
موجــود افزود: اراده در وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی نیز 
برای همین اســت ضمــن اینکه در قانــون برنامه هفتم نیز 
فضایی مهیا شده تا بخشی از این مشکلات را حل کنیم. برای 
حل این چالش ها باید اولویت بندی و بر اساس نظر وزیر کار، 
فصل به فصل یک مشکل واحدهای تولیدی و صنعتی را در 

حــوزه مربوط به خود حل کنیم. وی در ادامه بیان کرد: الان 
وضعیت ما وخیم اســت و هرگاه وضعیت ما وخیم شود فشار 
به شــما )فعالان اقتصادی( منتقل می شــود. سالاری گفت: 
حدود ۹۰ هزار نفر بیمه شده تبعه خارجی داریم که این افراد 
اقامت دائم دارند. مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعی درباره 
بدهی دولت به ســازمان گفت: دیون انباشته شده دولت در 
 لایحه سال گذشته که به تصویب مجلس رسیده ۱۳۰ همت

پیش بینی شده بود که از این رقم ۳۲ همت در نیمه اول سال 
دریافت شد و ۹۸ همت باقی مانده است که اگر پرداخت شود 
بدهی به مراکز درمانی را پرداخت و بخشی از مشکلات را حل 
کنیم. وی در مورد تأثیر بازنشســتگی ناشی از سن و سنوات 
بر ناترازی گفت: در این مورد باید محاســبه صورت گیرد اما 
بــه هر حال یکی از عوامل ناترازی اســت ضمن اینکه عامل 
بعدی یارانه های پیش بینی شــده در قوانین است که از دهه 
۶۰ مانده و موضوعات خود را از دست داده است اما مجبور به 
اجرای آن هستیم. سالاری گفت: متناسب سازی قانون بوده 

و ما آن را اجرا کردیم.

۹۰ هزار نفر بیمه شده تبعه خارجی داریم

 گلایه مجدد وزیر اقتصاد از فیلترینگ و تأکید 
بر رفع فیلتر فضای مجازی

ایســنا- عبدالناصر همتی، وزیر امور اقتصادی و دارایی ضمن گلایه مجدد از 
فیلترینگ فضای مجازی، دلایل خود برای رفع فیلتر را تشریح و تأکید کرد که 
فیلترینگ به هیچ وجه مدبرانه نیســت.عبدالناصر همتی در توئیتی آورده است: 
 در اینکه فضای مجازی در کشــور باید مدبرانه مدیریت شود، شکی نیست. ولی 

فیلترینگ به هیچ وجه یک روش مدبرانه برای مدیریت نیست. 
چرا فیلترینگ مدبرانه نیست؟

اســتفاده ۸۰ درصد مردم کشورمان از فیلترشکن و تشکیل بازار بزرگ سیاه در 
پهنه اقتصاد کشــور تحت عنوان فیلترشکن فروشی که بنا بر برخی گزارش ها با 

اقتصاد رسمی ارتباطات کشور برابری دارد!
خســارت ده ها هزار میلیارد تومانی کســب و کارهــای اینترنتی و گره خوردن 
معیشــت و درآمد و خدمات گروه های عمده ای از مردم به بسترهای شبکه های 
اجتماعی.آســیب جدی فیلترینگ به امنیت اقتصاد دیجیتال و در معرض خطر 
قرارگرفتن شبکه اینترنت کشور.  تهدید آزادی های مشروع مردم و جامعه، تأثیر 
منفی در روند پیشــرفت و توسعه کشــور دارد. لذا، فیلترینگ از این جهت یک 

مانع در برابر توسعه و پیشرفت کشور است.

رشد ۱۴ هزار واحدی شاخص بورس

 ایرنا- شــاخص کل بورسروز گذشــته با ۱۴ هزار و ۶۳ واحد رشد، در ارتفاع 
۲ میلیــون و ۲۶۹ هــزار و ۵۱۵ واحد قرار گرفت. شــاخص هم وزن در جریان 
معاملات روز جاری با بیش از ســه هزار و ۵۴۷ واحد رشد به ۷۲۳ هزار و ۳۸۳ 
واحد و شــاخص قیمت هم وزن با بیش از یک هزار و ۸۸۷ واحد افزایش به ۳۸۴ 
هــزار و ۷۸۷ واحد رســید. معامله گران در بورس بیــش از ۲۰ میلیارد و ۷۶۴ 
میلیون سهم و اوراق مالی را با انجام بیش از ۴۷۰ هزار و ۵۷۰ معامله به ارزش 
۱۰۹ هزار و ۳۹۶ میلیارد ریال داد و ســتد کردنــد. نمادهای »فارس، خودرو، 
تاپیکو، شــپنا و کگل« بیشترین اثر مثبت و نمادهای »فملی و فولاد« بیشترین 
اثر منفی را بر شــاخص بورس گذاشتند. شاخص کل فرابورس ایران نیز با ۲۱۷ 
واحد رشد به ۲۲ هزار و ۴۲۳ واحد رسید. معامله گران در فرابورس بیش از هفت 
میلیارد و ۹۳۵ میلیون سهم و اوراق مالی با انجام ۲۴۴ هزار و ۱۴۰ معامله داد 
و ســتد کردند. نمادهای »کگهر، آریا، زاگرس، شگویا، انتخاب، شراتل و وهور« 

بیشترین اثر مثبت را بر شاخص فرابورس گذاشتند.

قبوض نجومی برق در انتظار مشترکین پرمصرف
مهر- بر اســاس قانون مانع زدایی از توســعه صنعت برق، اگر مشترکی بیش از 

حد مجاز یا همان الگو برق مصرف کنند با قبوض نجومی مواجه خواهد شد.
بر اساس قانون مانع زدایی از توسعه صنعت برق، اگر مشترکی بیش از حد مجاز 
یا همان الگو برق مصرف کنند، شاید قبض برق شان با ۵ برابر قیمت تمام شده 
صادر شــود. هزینه تأمین برق به ازای هر کیلوات ۷/۵۴۲ ریال اعلام شــده اما 
شــرکت توانیر در محاسبه قبض برق مصرفی یک الگو دارد که ممکن است اگر 
شــما برق زیادی مصرف کنید، با تعرفه های جدید، نقره داغ شوید. تا جایی که 

در قبض های برق هزینه سوخت نیروگاه ها جداگانه گرفته می شود.
اما با این حال مشــترکان کم مصرف مشمول پاداش و تخفیف مدیریت مصرف 
می شــوند. از این پس مشــترکان باید مراقب مصرف برق خــود بوده و توجه 
داشــته باشــند که الگوی مصرف از ۳۰۰ کیلووات ساعت به زیر ۲۰۰ کیلووات 
ســاعت در ماه رســیده، در صورتی که مصرف خود را کنترل نکنند مشــمول 
 تعرفه هــای بالاتر که پلکانی- افزایشــی و نزدیک هزینه های تأمین برق اســت 

خواهند شد.

طرح جدید توقف گران فروشی نان روی میز دولت
تسنیم- غلامرضــا نوری قزلجه، وزیر جهاد کشاورزی درباره گران فروشی نان 
با جود افزایش قیمت جدید این محصول و اختصاص یارانه پخت نان به نانوایان 
اظهار داشــت: طبق قانــون در چرخه نان تا بخش تولیــد آرد به وزارت جهاد 
کشــاورزی سپرده شده است که در این زمینه مســئولیت داریم. وی افزود:در 
صورتــی که آرد خلاف قیمت مصوب در نانوایی ها توزیع شــود ما مســئولیت 
رسیدگی به این موضوع را داریم اما بعد از آن بر عهده این وزارتخانه نیست.وزیر 
جهاد کشاورزی ادامه داد: عرضه نان در برخی از شهرها و مناطق با انواع بهانه ها 
و افزودنی هــای مختلف، با قیمــت متفاوت از آرد یارانه ای کــه به آنها تحویل 
 داده شــده است به فروش می رســد و قیمت ها با نرخ مصوب فاصله دارد و رقم 
سنگین یارانه ای که دولت برای نان در نظر گرفته شده است به دست بخشی از 
مصرف کنندگان نمی رســد. وی تصریح کرد: البته باید توجه داشت که مشکل 
فاصله قیمت آرد یارانه ای اختصاصی به نانوایان، با نان عرضه شــده برای مردم 
در همه شــهرها و مناطق وجود ندارد.وی تصریح کرد: این مشکل این روزها در 
دســتور کار جلسات کمیســیون های مختلف در دولت است و منتظر نتایج آن 
هســتیم. وزیر جهاد کشاورزی دولت چهاردهم در پاسخ به اینکه آیا در ساختار 
عرضه نان در کشور تغییری ایجاد می شود، اظهار داشت: بعد از بررسی ها راهکار 

جدید اعلام می شود، اما در هر صورت جلوی این نشتی باید گرفته شود.
نوری قزلجه اظهار داشت: دولت برای آنکه مردم نان را ارزان و با قیمت مصوب 
خریداری کنند، هزینه زیادی متحمل می شود. حال  اینکه قیمت نان در برخی 

شهرها و نقاط بالا رفته است، پذیرفتنی نیست.
وزیر جهاد کشــاورزی یادآور شــد، نظــارت بر قیمت عرضه نان در کشــور با 
 وزارت جهاد کشــاورزی نیســت اما دولت مصمم است که این مشکل در کشور 

اصلاح شود.

رجیستری آیفون های وارداتی قبل از مصوبه دولت 
ممنوع شد

تســنیم-  مدیر کل دفتر مقررات صادرات و واردات سازمان توسعه تجارت در 
مکاتبه با رئیس مرکز فناوری داده و اطلاعات این ســازمان  جزئیات تازه ای در 
خصوص طرح دولت برای ســامان دهی آیفونهای فعال در سامانه قبل از مجوز 
رجیستری اعلام کرد. بر اساس این مکاتبه مجوز ثبت کلیه مدلهای تلفن همراه 
ایفون)برند اپل( در رویه مســافری فراهم شده است. در این مکاتبه آمده است، 
در نظر است برای ثبت گوشی های تلفن همراه برند اپل که قبل از تاریخ مصوبه 
هیئت وزیران در خصوص رفع محدودیت رجیســتری آیفون در شــبکه تلفن 
همراه فعال شده اند رویه دیگری در نظر گرفته شود. در انتهای این مکاتبه امده 
است، فعلًا از ثبت این مدل گوشی ها در رویه مسافری خودداری شود.بر اساس 
ایــن مکاتبه بخش مرتبط و ذی صلاح در دولت برنامه جداگانه ای برای آیفون 

های وارد شده به شکل قاچاق و فعال در شبکه تلفن همراه دارد.

 مهلت ارسال اظهارنامه مودیان مالیاتی دیگر 
تمدید نمی شود

باشگاه خبرنگاران- مهدی موحدی بک نظر، سخنگوی سازمان مالیات گفت: 
روز گذشــته آخرین مهلت ارسال اظهارنامه های مؤدیان مالیاتی بود و این مهلت 
تمدید نمی شــود. وی ادامه داد:  با توجه به درخواســت مؤدیان مالیاتی مبنی بر 
ارســال اظهارنامه ها مهلت قانونی واکنش خریدار به صورتحساب های صادره در 
ســامانه مؤدیان تا پایان آبان ماه تمدید شــد. وی ادامه داد: با توجه به مقررات 
ماده )۳( قانون تسهیل تکالیف مؤدیان جهت اجرای قانون پایانه های فروشگاهی 
و ســامانه مؤدیان و ماده )۴( قانون مالیات بر ارزش افزوده مصوب ســال ۱۴۰۰، 
مؤدیان تنها تا پایان روز گذشــته فرصت داشــتند که نسبت به اصلاح، تکمیل 
و اســترداد اظهارنامه مالیات بر ارزش افزوده تابســتان ۱۴۰۳ را از طریق سامانه 
مؤدیان اقدام کنند. او با بیان اینکه  بخشــودگی جریمه  قانون مالیات بر  ارزش 
افزوده نسبت به تأخیر در پرداخت مالیات تا پایان آبان ماه خواهد بود  گفت: در 
صورتی که مؤدیان اظهارنامه های خود را ابلاغ نکنند مشمول جریمه خواهند شد.  

آگهی ثبتی و دادگستری

بورس
بیمه

انرژی

اقتصاد کلان

ارتباطات

مالیات

صنعت و بازرگانی

خودرو
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 ایســنا- احمد میدری، وزیر تعــاون، کار و 
رفاه اجتماعی گفت: اســتعاره غلطی مبنی بر 
نیازمندی اقتصاد ایران به جراحی وجود دارد 
به نظر من اقتصاد ایــران جراحی نمی خواهد 
بلکه احتیاج بــه فیزیوتراپی و تغییر ســبک 
رفتاری دارد. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
اظهــار کرد: با تلاش های فــردی راه به جایی 
نخواهیم برد و چه بســا به بدترین وضع دچار 
می شــویم، تلاش های فردی در یک چارچوب 
 خاص همچون بازار رقابتی، اطلاعات شــفاف 
تأثیر گذار اســت، اما در عرصه تغییر و تحول 
نمی شــود هر کســی کار خــودش را انجام 
دهــد و نتیجه مطلوب به دســت بیاید.  وزیر 
تعــاون، کار و رفاه اجتماعی تشــکیل کمیته 

مشــترک را راهکار حــل چالش های موجود 
عنــوان کرد و افــزود: با تشــکیل این کمیته 
هــر فصل یــک چالــش را برطــرف کنیم و 
 در ایــن مســیر بلندپــروازی نکنیــم، زیرا 
امکان پذیر نیســت. به عنوان نمونــه از انبوه 
مشــکلاتی که مطرح شــد اتاق به نمایندگی 
اعلام کند که در زمســتان ۱۴۰۳ می خواهیم 

یکی از چالش ها را حل کنیم.
میدری با اشاره واگذاری بنگاه ها گفت: الگویی 
دنبال می کنیم تا بر اساس آن بتواینم مدیریت 
را واگذار کنیم کــه در برخی صنایع از جمله 
صنعــت هتلداری ما بــا ۵۸ هتل و چند خط 

هوایی قابل انجام است.
 وی افــزود: بر این اســاس با حفــظ مالکیت

هتل هــا، مدیریــت آنهــا را برای ۲۰ ســال 
بهره بــرداری واگذار می کنیم و بــه تدریج از 
بنگاهــداری خــارج می شــویم و مالکیت را 
واگــذار می کنیم، زیــرا الگوی واگــذاری به 
صــورت فروش یک مرتبه در ایــران به دلیل 
وجود مســائل حقوقی در شــرکت ها شدنی 
نیســت به عنوان نمونه به یکباره ملکی پیدا 
و پرونده ای رو می شود که ارزش دارایی نصف 
یا دوبرابر می کند. وی ادامه داد: برای تســریع 
در واگذاری هــا، کمیته ای در ســه ماهه اخیر 
تشــکیل شــده و با جدیت پیگیر این موضوع 
هستیم. با نهادهای مختلف در حال گفت وگو 
هستیم و از همکاری اتاق ها در این عرصه نیز 

استفاده خواهیم کرد.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

اقتصاد ایران جراحی نمی خواهد بلکه نیازمند فیزیوتراپی است
اقتصاد کلان

 ایرنا- سید محمد اتابک، وزیر صنعت، معدن و 
تجارت گفت: اگر همسویی تجارت و سیاست های 
ارزی و بانکی را داشته باشیم، می توانیم صادرات 

را افزایش دهیم.
ســید محمد اتابک افزود: امــروز وظیفه وزارت 
صنعت معدن تجارت به عنوان یکی از بزرگ ترین 
وزارتخانه های اقتصادی کشــور، تولید و تجارت 
اســت، اما امروز ناچاریم بخشی از زیرساختارها 

خودمان فراهم کنیم.
وی گفت: در شــرایطی عهده دار تولید و تجارت 
کشور هســتیم که به لحاظ مشــکلات پیش رو 
بیشــتر از هر زمان دیگر نیاز بــه فرهنگ ایثار، 

فداکاری و از خود گذشتگی داریم.
وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان داشــت: رهبر 
معظــم انقلاب روی بخش معدن و جایگزینی آن 
با نفت تأکید بسیار دارند، اما هنوز فاصله زیادی 

با این نقطه داریم.
اتابک ادامه داد: کمک به فرایند ســازماندهی و 
ایجــاد امید برای تولیدکننــدگان که به فرموده 
رهبر معظــم انقــلاب رزمندگان جبهــه تولید 
هســتند، خود یک جهاد بزرگ است که نیاز به 

دانایی، توانایی و ایثار دارد.
وی اضافه کرد: قطع برق در تابســتان مشکلاتی 
را برای بســیاری از واحدهای تولیدی ایجاد کرد، 
اما نباید از این مســئله خسته شویم، می دانم که 
گاز هم وضعیت مشابهی دارد و باید برای گاز هم 

تدبیر بیندیشیم.

این عضو کابینه دولت چهاردهم اظهار داشــت: 
مقرر شــده گاز را خودمان دریافت و در صنعت 
تقســیم کنیم که این کار شــروع شــده است؛ 
هرچند میــزان گازی که دریافــت می کنیم از 
نصف نیازمان کمتر اســت امــا وظیفه داریم که 
این کار هم به نحو احسنت جلو ببریم و این کار 

را به نتیجه برسانیم.
وزیر صمت با بیان اینکه بعضی از ســازمان های 
کشــور تولید را محــور نمی بینیم و شــرایطی 
ایجــاد می کنند که بــه نفع شــرایط اقتصادی 
کشــور نیســت، گفت: اگر همســویی تجارت و 
سیاســت های ارزی و بانکی را داشــته باشــیم، 
می توانیم صادرات را افزایــش دهیم، نه اینکه با 
وضع مقررات ارزی بابت برگشــت ارز، ده ها برابر 

صادرات را از دست بدهیم.
وی خاطرنشان کرد: این موارد را بسیج به راحتی 
می تواند در بررسی ها و کارگروه ها برای رفع موانع 

بیان و پیگیری کند.
اتابک افزود: بســیج باید تــوان تخصصی خود را 
در تولید، سیاســتگذاری تولیــد و تجارت، برای 
ایفای نقش بهتر ارتقاء دهد. هرچه بیشتر دانش 
تخصصی روز از طرف بســیج بهره گیری شــود، 
توقع تداوم بهبود این شرایط به طور قطع واقعیت 

پیدا خواهد کرد.
 وی ادامــه  داد: یکــی از وظایــف مهم بســیج 
گره گشــایی اســت که در مقاطع مختلف با رفع 
چالش های پیش رو در اجرای سیاست های ابلاغی 

رهبری اســت و انتظار می رود که این شــرایط 
تداوم پیدا کند تا برنامه پیشــرفت هفتم کشــور 

برنامه ای موفق و کارا باشد.
وزیــر صنعت، معدن و تجــارت گفت: توصیه ما، 
ترسیم نقشه راه و اجرایی کردن آن در حوزه های 
تخصصی به بسیجیان و یک توصیه جدی است و 
از جامعه نخبگان بسیجی درخواست داریم که در 
این مهم به صنعت و وزارت صمت کمک بیشتری 
کنند تا بتوانیم سیاست های مردمی سازی اقتصاد 

را برابر برنامه هفتم توسعه به پیش ببریم.
وی با بیان این که نقشه راه توسعه صادرات کشور 
یکی از مهمترین کارهایی است که باید با همدلی 
و همکاری شــما در پیش بگیریم، گفت: بســیج 
می تواند در حوزه تدوین پیوست های فرهنگی و 
عدالت بخش های بزرگی از صنعت و معدن نقش 
اصلی داشته باشــد تا حکمرانی بنگاه های بزرگ 

مردمی تر شکل بگیرد.

 ایرنــا- مهــران ســالاریه، رئیس ســتاد 
نوســازی نــاوگان حمــل و نقل گفــت: از 
ابتدای امســال تاکنون ۲۳۷ هزار دســتگاه 
خودرو اســقاط شــده کــه در مقایســه با 
 مجموع ســال گذشــته ۳۰۰ درصد رشــد 

داشته است.
مهران ســالاریه اظهار داشت: اسقاط خودرو 
در ســال ۱۴۰۲ در مقایسه با مجموع چهار 
ســال قبل از آن که ۵۷ هزار خودرو اسقاط 
شده بود، با رشــد ۲۵ درصدی به ۷۸ هزار 

دستگاه رسید.
وی گفت: رکورد اسقاط خودروهای فرسوده 
با ۳۳۰ هزار دســتگاه خودرو مربوط به سال 
۱۳۹۳ است که تلاش می کنیم تا پایان سال 

جاری این رکورد را بشکنیم.
این مســئول دربــاره صرفه جویی ســوخت 
ناشــی از اســقاط خودروهــای فرســوده، 
خاطرنشــان کرد: از فروردیــن ۱۴۰۲ تا ۳۱ 
شهریور ۱۴۰۳ اســقاط خودروهای فرسوده 
بیــش از ۲ میلیــارد لیتــر صرفه جویی در 

مصرف سوخت به همراه داشته است.
وی با اشــاره به شــیوه جدیــد جایگزینی 
خودروهای فرســوده که از دو ماه پیش آغاز 
شده اســت، افزود: ۲۷ هزار متقاضی اسقاط 
فرســوده در طــرح جایگزینی  خودروهای 
ایران خــودرو و ســایپا شــرکت کرده انــد، 
به طوری که مبلغ گواهی اسقاط از خودروی 
مورد نظر کســر شــده و بقیه مبلغ خودرو 

توســط متقاضی به حساب خودروساز واریز 
می شود که این طرح برای نخستین بار انجام 

شده است.
ســالاریه ادامــه داد: از ۲۷ هــزار متقاضی 
جایگزینــی خودروهــای فرســوده این دو 
شــرکت، حدود ۹ هزار نفر فراخوان شده اند 
کــه پذیرش هفت هزار و ۲۰۰ نفر از آنان در 

مراکز اسقاط کشور قطعی شده است.
وی بیان داشــت: ۲۳ هزار نفر از مجموع ۲۷ 
هزار نفر متقاضی اسقاط خودرو، سهم ایران 
خودرو و چهار هزار متقاضی ســهم ســایپا 
اســت و هماهنگی ها برای فراخوان ســایر 
متقاضیان این طرح خودروسازان مربوطه در 

حال انجام است.

ایسنا- رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: در رابطه 
با عرضه خــودرو در بورس کالا، هیچ ممانعت قانونی وجود 

ندارد و منتظر اراده عرضه کننده هستیم.
در حالی که از ماه های اخیر موضوع عرضه خودرو در بورس 
کالا به یکی از اخبار مهم برای بسیاری از کسانی که هم در 
بازار ســرمایه و هم در صنعت خودرو فعالیت دارند، تبدیل 
شده است. به نظر می رسد، این روزها در مراحل گذار برای 
اعــلام رأی نهایــی درباره عرضه یا عــدم عرضه خودرو در 

بورس کالا باشیم.

چند ضلعی عرضه خودرو در بورس کالا
در یک طرف این موضوع، بازار ســرمایه و ســازمان بورس 
قــرار دارد و در طرف دیگــر آن وزارت صمت و بخش های 
زیــر مجموعــه مربوط به صنعــت خودرو قــرار گرفته اند. 
وزارت صمت معتقد اســت که در هیچ جــای دنیا خودرو 
در بورس عرضه نمی شــود. با این حال، بســیاری در طرف 
دیگر معتقدند که سیســتم فعلی عرضه خودرو در کشــور 
 ناکارآمــد اســت و بــرای ایجاد تعــادل در میــان عرضه 
و تقاضاهای واقعی نیازمند برخی اصلاحات در روش عرضه 

خودرو هستیم.
برای مثال ظهوریــان، عضو کمیســیون اقتصادی مجلس 
شــورای اســلامی، چندی پیش در رابطه با نوع سیســتم 
عرضه خودرو در کشور گفت: در آخرین ثبت نام برای پیش 
فروش خودرو نزدیک به ســه میلیــون نفر ثبت نام کردند، 

حال این که به طور واقعی سه میلیون تقاضا در بازار خودرو 
نداریم، این اتفاق نشان می دهد بخش زیادی از این تقاضا، 
کاذب و ناشــی از فاصله قیمتی بین قیمــت عرضه و نرخ 
بازار آزاد اســت که نتیجه این تقاضای کاذب، ایجاد اثرات 
منفی در بازار می شــود. در مجموع طرفداران عرضه خودرو 
در بورس کالا اعتقاد دارند که این سیســتم عرضه به دلیل 
ویژگی خاص خود می توانند به شــفاف تر شدن فضای بازار 

خودرو کمک کند.
همچنین در هفته های اخیر نیز، عبدالناصر همتی، سکاندار 
وزارت اقتصاد در رابطه بــا موضوع عرضه خودرو در بورس 
کالا گفــت: بحث عرضه خــودرو در بــورس کالا، نیازمند 
هماهنگی بین وزارت صمت، سازمان بورس و شورای رقابت 
است و اگر نهایی شــود ما نیز در وزارت اقتصاد موافق این 

اقدام هستیم.

در ایــن رابطه حجت اله صیدی، رئیس ســازمان بورس و 
اوراق بهادارگفــت: در رابطه با عرضه خودرو در بورس کالا 
هیــچ گونه منع قانونــی وجود ندارد و تمامــی زمینه های 
عرضه و سیســتم »مچینگ« یا تطابق خریدار و فروشنده 
 نیز در بورس کالا فراهم شــده اســت و فقــط منتظر اراده 

عرضه کننده هستیم.
وی اظهــار کرد: ماهیــت بورس کالا بــرای افزایش رقابت 
اســت، خودرو نیــز مانند بســیاری از محصــولات دیگر، 
یــک کالا اســت. بنابراین ما حتی بایــد در رابطه با عرضه 
محصولات و کالاها در بــورس کالا نیز، حمایت و همراهی 
لازم داشــته باشــیم و در آخرین جلســه ای که با حضور 
 ریاست جمهوری برگزار شد، موضوع عرضه خودرو در بورس

 کالا مجدداً مطرح شــد و رئیس جمهور نیز از این موضوع 
حمایت کردند.

وزیر صمت تأکید کرد:

لزوم هم سویی تجارت با سیاست های ارزی و بانکی

وزیر صمت تأکید کرد:

ثبت رکورد ۳۰۰ درصدی اسقاط خودروهای فرسوده در کشور

رئیس سازمان بورس اعلام کرد:

هیچ منع قانونی برای عرضه خودرو در بورس کالا وجود ندارد

دستورالعمل تخصصی شدن 
بانک ها تدوین خواهد شد

صداوســیما- فرشاد محمدپور، معاون نظارت بانک مرکزی گفت: تا یک ماه آینده اولین 
دستورالعمل بانک های تخصصی را به تصویب می رسانیم.

فرشــاد محمدپور در نشست هم اندیشی رئیس کل بانک مرکزی با اعضای اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشــاورزی ایران در محل اتاق ایران درباره تخصصی شدن بانک ها گفت: 
این موضوع جزو اولویت ماســت و تا یک ماه آینده اولین دســتورالعمل آن را به تصویب 

می رسانیم.
محمدپــور بیان کرد: همه بانک ها با نســبت یکســانی با صنعتگــران و تولیدکنندگان و 
مردم عادی رفتار می کنند. درحالی که وقتی بانک ها تخصصی می شــوند لزوماً نسبت های 
احتیاطی آنها یکســان نخواهد بود. بخشــی از محدودیت های فعلی ناشی از این است که 
رفتار بانک ها با همه یکســان است همان طور که رفتار مراجعه کنندگان هم با همه بانک ها 

یکسان است؛ بنابراین تا آخر سال اتفاق های مهمی در این حوزه رخ خواهد داد.
معاون نظارت بانک مرکزی در ادامه در خصوص سرمایه بانک ها گفت: سرمایه نظارتی کل 
نظام بانکی که مبنای پرداخت تســهیلات است، منفی است. در واقع تا پیش از این منفی 

۳ درصد و الآن منفی نیم درصد است. 
تمرکز اصلی بانک مرکزی بهبود این ســرمایه در بانک های دولتی و خصوصی است. برنامه 
این اســت که آن را به مثبت ۲ درصد تا آخر امسال برسانیم. در این صورت توان پرداخت 

تسهیلاتی بانک ها بهبود خواهد یافت.
محمدپور افزود: ســرمایه بانک ها پایین اســت و در ۲۰ ســال گذشــته بانک ها کوچک 
مانده اند. اســتراتژی ما این است که این ســرمایه را افزایش دهیم. سال گذشته نسبت به 
کل سرمایه نظام بانکی حدود ۷۰ درصد رشد سرمایه بانک ها اتفاق افتاد. اما ما می خواهیم 
 تــا پایان ۱۴۰۳ ســرمایه بانک ها دو برابر شــود. در این صورت دغدغه های تســهیلاتی 
رفع خواهد شــد. معاون نظارت بانک مرکزی همچنین ادامه داد: ذی نفع واحد، تسهیلات 
کلان و تخصصی شدن بانک ها سه موضوعی است که فعالان اقتصادی بسیار با آنها درگیر 
هستند و این موضوعات در بانک مرکزی در حال بازبینی و اصلاح دستورالعمل ها است و تا 

یک ماه آینده اولین دستورالعمل بانک های تخصصی را به تصویب می رسانیم.

 آغاز ثبت نام متولدین سال ۱۴۰۲ 
برای دریافت سهام رایگان

مهر- وزارت امــور اقتصادی و دارایــی با صدور اطلاعیه ای اعلام کرد: ســرمایه گذاری بــرای نوزادان، 
تضمین کننده شــرایط زندگی بهتر و یک پشــتوانه مالی برای آینده آنهاست. دولت چهاردهم در راستای 
اجرای تکلیف قانونی تعیین شــده در حمایت از خانواده و جوانی جمعیت تلاش کرده اســت تا با اعطای 
مقدار مشخصی سهام صندوق های قابل معامله در بورس به نوزادان، به نوعی از فرزندآوری حمایت کند وبا 

استفاده از ظرفیت بازار سرمایه پشتوانه مالی برای آینده کودکان بسازد.
طبق قانون جوانی جمعیت و حمایت از خانواده، دولت به هر کودکی که در سال ۱۴۰۲ متولد شده است، 
معادل بیســت و سه میلیون ریال سهام صندوق های ســرمایه گذاری قابل معامله در بورس اعطا می کند. 

منابع مالی لازم برای خرید سهام این گروه از نوزادان سالانه از طریق قوانین بودجه تأمین می گردد.
نکته قابل توجه اینکه، اســامی تمامی متولدین سال ۱۴۰۲ در سامانه ملی خدمات دولت هوشمند وجود 

دارد و با ورود کد ملی متولد ۱۴۰۲ اطلاعات فرد مشاهده و مراحل ثبت نام انجام می شود.
ســهام تا سن ۲۴ سالگی فرزند به همراه ســود بلوکه خواهد شد. از ۲۴ سالگی به بعد مبلغ سهام توسط 
فرزند قابل برداشــت اســت. درصورتی که فرد قبل از ۲۴ سالگی ازدواج کند می تواند زودتر از وقت مقرر از 

سهام خود استفاده کند.

//////////////////////////////////



تســنیم- تیم ملی فوتبال ایران با برتری برابر قرقیزستان در 
دور برگشت مرحله انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ یک گام دیگر به 
صعود نزدیک شــد. تیم ملی فوتبال ایران از ساعت 17:3۰ روز 
گذشــته در ششمین بازی مرحله نهایی انتخابی جام جهانی در 
ورزشــگاه دولن اومورزاکوف بیشکک قرقیزستان به مصاف تیم 

ملی این کشور رفت و با نتیجه 3 بر ۲ به برتری دست یافت.
در این مســابقه مهدی طارمــی )1۲(، صالــح حردانی )33( 
و ســردار آزمون )7۶( بــرای ایران و جوئــل کوجو )51 و ۶4 
- پنالتی( برای قرقیزســتان موفق به گلزنی شــدند. شاگردان 
 امیــر قلعه نویــی مثل دیــدار با کره شــمالی، نیمــه دوم را

 متزلــزل آغاز کردند و در کمتــر از 15 دقیقه دو گل خوردند! 
هر چقدر که آمار خط حمله ایران فوق العاده بوده، ولی در خط 
دفاع عملکرد بدی را به ثبت رســانده اســت. تیم ایران با 1۶ 
امتیاز در صدر جدول گــروه A انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ در 

قاره آســیا قرار گرفته و تقریباً صعودش به جام جهانی را قطعی 
کرده اســت. این پنجمین پیروزی شــاگردان قلعه نویی در این 

رقابت ها بود.

تســنیم- در جلســه کنفدراســیون تنیس روی میز آســیا 
کــه همزمان بــا رقابت هــای قهرمانی آســیا در قزاقســتان 
برگزار شــد، چهــار ایرانــی در کمیتــه های کنفدراســیون 
آســیا بــه عنوان عضــو اصلی منصوب شــدند کــه دو ایرانی 
 عنــوان ریاســت کمیته هــای شــش گانه، بــرای کشــورمان 

تصاحب کردند.
بر این اســاس فاطمه کیوانی به عنوان رئیــس کمیته برابری 
جنســیتی برای چهار ســال دیگر در این سمت ابقا شد، سیما 
لیموچــی به عنوان رئیس کمیته تازه تأســیس پاراتنیس روی 
میز آسیا منصوب شــد، مهرداد بابادیوند به عنوان قدیمی ترین 
عضو به عنوان عضو اصلی کمیته مربیان و جوانان کنفدراسیون 

آسیا انتخاب شد و سیمین رضایی نیز در کمیته داوران صاحب 
کرسی شد.

کمیته های کنفدراسیون آسیا شامل ۶ کمیته مربیان و جوانان، 
داوران، برابری جنســیتی، روابط عمومــی، آموزش و تمرین و 
کمیته تازه تأسیس پاراتنیس روی میز است که ایران با داشتن 
چهار نماینــده در چهار کمیته، نقش پــر رنگی در تصمیمات 

آینده کنفدراسیون تنیس روی میز آسیا خواهد داشت.
این برای نخســتین بار در تاریخ است که چهار نماینده از ایران 
در کمیته های شــش گانه کنفدراســیون آســیا صاحب سمت 
می شوند و دو نفر از نمایندگان بانوی ایرانی ریاست کمیته های 

قاره کهن را عهده دار هستند.

»دکستر« با ستاره سریال »بازی تاج وتخت« 
به تلویزیون بازمی گردد

پس از آنکه چندی پیش ساخت اسپین آف جدید از سریال 
محبوب »دکستر« با عنوان »دکستر: روز رستاخیز« اعلام 
گردید، گزارش ها حاکی اســت سازندگان این اثر در حال 
مذاکره با ســتارگان بزرگی چون پیتر دینکلیج و جیلیان 
اندرســون برای نقش های کلیدی این مجموعه تلویزیونی 
هستند.با این اوصاف در این اثر علاوه بر مایکل سی. هال 
در نقش اصلی )دکستر مورگان(، به احتمال زیاد دینکلیج، 
بازیگر مطرح سریال محبوب »بازی تاج وتخت« و اندرسون، 
بازیگر برجســته آثــار موفقی چون »ســقوط«، »تاج« و 
»پرونده های ایکس«، نیز حضور خواهند داشــت.در حال 
حاضر اطلاعات زیادی از جزئیات این ســریال در دســت 
نیست. قرار است این ســریال در ژانویه سال ۲۰۲5 وارد 
مرحله تصویربرداری شود و پخش آن برای تابستان همان 
ســال برنامه ریزی شده است.»دکستر« یکی از موفق ترین 
ســریال های دهه ۲۰۰۰ میلادی بود و توانســت با خلق 
یک ضدقهرمان متفاوت در شــمایل یک قاتل زنجیره ای، 

توجه بسیاری را جلب کند. این مجموعه تلویزیونی که از 
شبکه شــو تایم پخش گردید، موفق شد با پنج فصل اول 
خود تحســین منتقدان و جوایز متعددی دریافت کند. اما 
در نیمــه دوم خود با افت کیفیت مواجه شــد. بااین حال، 
حضور بازیگران محبوب و داســتان های جذاب باعث شد 
همچنان مخاطبان زیادی داشته باشد؛ هرچند پایان بندی 
سریال با واکنش های منفی گســترده ای روبه رو شد.پس 
از تقریباً یک دهه، »دکســتر« با مینی سریالی ده قسمتی 
 با عنــوان »دکســتر: خون تازه« بازگشــت و بــا پایانی 

غم انگیز خاتمه یافت.
 بــا مروری بــر خط ســیر این ســریال، انتظــار می رود
از فرمول های همیشگی  »دکســتر: رســتاخیز« احتمالاً 
سریال فاصله بگیرد، زیرا راز تاریک »دکستر« اکنون برای 
عموم فاش شده و او نمی تواند مانند گذشته قربانیانش را 
 شکار کند.باتوجه به پایان مینی سریال »دکستر: خون تازه«،
برخی منابــع ســینمایی حدس هایی دربــاره نقش های 
احتمالی دینکلیج و اندرسون در »دکستر: روز رستاخیز« 
مطرح کرده اند.بر اساس این فرضیات، ممکن است این دو 
ستاره در نقش وکلا، مأموران اف بی آی یا نیروهای پلیس 
ظاهر شــوند که مأموریت دارند »دکســتر« را به عدالت 
بسپارند. از سوی دیگر، گمانه زنی هایی وجود دارد که یکی 
از آنها در نقش یک شخصیت منفی ظاهر شود، همان طور 
که پیش تــر بازیگرانی چون جان لیثگو، جیمی اســمیتز 
و کلنســی براون در نقش دشــمنان دکستر نقش آفرینی 
کرده بودند.ســی. هال اعلام کرده است این امکان وجود 
دارد که »دکستر: رســتاخیز« برای چند فصل ادامه پیدا 
کند. بااین حال، ادامه حیات »دکســتر مورگان« دشــوار 
به نظر می رســد. با وجود این، ترکیب بازیگران قدرتمند 
 و پیشینه داســتانی جذاب، انتظارات زیادی از این پروژه 

ایجاد کرده است

ســاخته دیــوار«  ســوی  »آن   مســتند 
علیرضا حســنی درباره دختری آمریکایی 
اســت که علیه رژیم اشغالگر قدس فعالیت 

می کند.
مســتند  کارگــردان  حســنی،   علیرضــا 
»آن ســوی دیوار« که متقاضی حضور در 
هجدهمیــن جشــنواره بین المللــی فیلم 
شــده  »ســینماحقیقت«  ایران  مســتند 
اســت، درباره موضوع این فیلم گفت: این 
مســتند درباره داستان زندگی دختر جوان 
آمریکایی به نام ســیمون زیمرمن اســت. 

دختری که رهبری گروهی از جوانان یهودی را برعهده دارد که در خط مقدم مبارزه با سیاســت های حمایتی 
آمریکا از رژیم اشغالگر قدس است.

وی ادامه داد: سیمون زیمرمن که تمام زندگی خود را در مدارس یهودی صهیونیستی گذرانده، ابتدای داستان 
بســیار طرفدار و حامی اسرائیل است. اما در یکی از مناظرات دانشجویی نسبت به اتفاقات فلسطین به چالش 
کشیده می شود. چالشی که مقدمه ای می شود برای آغاز مسیری سخت برای رسیدن به حقیقت که او را به آن 
ســوی دیوارهای اسرائیل و فلسطین می کشد. کارگردان مستند »آن سوی دیوار« در بخش دیگری از صحبت 
های خود درباره شــکل گیری ایده این مستند توضیح داد: ایده تولید این مستند از جایی در ذهن من شکل 
گرفت که حقیقت جامعه امروز آمریکا و آرمان های آن را به شکلی متفاوت از زبان گروه های معترض آمریکایی 
روایت کنیم. روایتی که مســتلزم فرمی متفاوت بود. در واقع این مســتند یک قسمت از مجموعه مستندی با 
عنوان »خلاف جریان« اســت که به صورت آرشیوی و اول شخص تولید شده است و ده نفر از شخصیت های 
رهبری جنبش های عدالت طلب را روایت می کند. روایتی از چالش هایی که در طول این اعتراضات از سوی 
دولت آمریکا به آنها وارد می شود. داستان هایی پر فراز و نشیب از حرکت خلاف جریان آمریکا. وی ادامه داد: 
۹ قســمت دیگر از این مجموعه مســتند نیز در حال تولید اســت و تا امروز 5 قسمت از آن تولید شده است. 
نخ تســبیح این 1۰ قسمت همان جریان مخالف در آمریکا است ولی هر کدام از موضوعات نسبت به یکدیگر 
متمایز و مســتقل هستند. حســنی درباره مدت زمان مستند »آن سوی دیوار« بیان کرد: نزدیک به چهار ماه 
مشــغول تولید این اثر بودیم و نسخه ای که برای ثبت نام به دبیرخانه جشنواره »سینماحقیقت« ارائه دادیم، 
حدود 4۰ دقیقه بود. علیرضا حســنی در پایان درباره اهمیت حضور در جشــنواره »سینماحقیقت« گفت: در 
صورت رونمایی این فیلم  در جشــنواره بین المللی »سینماحقیقت«، اثر این شانس را دارد که داستان خود را 
به نحو بهتری منعکس کند. جشــنواره »سینماحقیقت« یکی از مهم ترین جشنواره های مستند کشور است و 

از عزیزانی که زمینه ساز این رویداد جریان ساز هستند، تشکر و قدردانی می کنم.

فیلم ســینمایی »علت مرگ: نامعلوم« به نویسندگی و 
کارگردانــی علی زرنگار و تهیه کنندگی مجید برزگر که 
در چند ســال اخیر اجازه اکران نداشت در نهایت موفق 
به دریافت پروانه نمایش شــد و به ســرگروهی سینما 
هویزه از اواخر ماه آذر 14۰3 روی پرده سینماها خواهد 
رفت . پخش داخلی فیلم را خانه فیلم به مدیریت سعید 
خانی برعهــده دارد. حضور در بخش اســتعداد جدید 
آسیایی بیست و پنجمین دوره جشنواره شانگهای چین 
و چهار نامزدی و کسب جایزه بهترین فیلمبرداری برای 
داود ملک حســینی، حضور در بخــش اصلی و رقابتی 
پنجاه و هفتمین جشنواره بین المللی فیلم هوف آلمان، 
جایزه بهترین فیلم جشــنواره زیرزمینی تورین ایتالیا، 
جایــزه بهترین فیلم دهمین دوره جشــنواره فیلم های 

ایرانی در زوریخ، نامزد بهترین فیلم در ســی و ششمین 
دوره جشنواره فیلم خیرونا، رقابت در سومین جشنواره 
بین المللی فیلم پیجن و جشنواره مونادناک نیوهمشایر 
آمریکا، رقابت در بیست و یکمین دوره جشنواره سالنتوی 
 ایتالیا برخــی از موفقیت های جهانی این فیلم اســت.

در خلاصه داســتان »علت مرگ: نامعلوم« آمده است: 
هفت مســافر پیش از طلوع آفتاب، شهداد را به مقصد 
کرمان ترک می کنند. میــان راه اتفاقی آنها را از رفتن 

بازمی دارد... 
بانیپــال شــومون، علی رضا ثانی فــر، نــدا جبراییلی، 
علی محمد رادمنش، زکیه بهبهانی، رضا عموزاد، سهیل 
باوی، ســعید رضایی کیا و میلاد مرادی در این فیلم به 

ایفای نقش پرداخته اند.
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غزل شاکری و شهاب حسینی در »رها«»علت مرگ: نامعلوم« پروانه نمایش گرفت

غزل شاکری و شهاب حسینی در »رها« بازی می کنند. فیلم »رها« که نخستین اثر بلند 
ســینمایی حسام فرهمند است مدتی است در تهران کلید خورده و احتمالاً برای شرکت 

در جشنواره فجر آماده می شود.
 غزل شاکری و شهاب حسینی از بازیگران معرفی شده این فیلم هستند.

فیلمبرداری فیلم ســینمایی »رها« به تهیه کنندگی سعید خانی توسط روزبه رایگا انجام 
می شــود و طبق اعلام روابط عمومی »خانه فیلم« )شــرکت تولیــد و پخش فیلم( گروه 

سازنده در تلاش هستند تا این فیلم را هرچه سریع تر آماده نمایش کنند.
 »رها« سومین فیلم سعید خانی است که با فیلمسازان فیلم اولی ساخته می شود.

»به وقت شام« در شبکه نمایش

شــبکه نمایش ســیما همزمان 
بــا اعــلام پایان داعش توســط 
شهید ســلیمانی فیلم سینمایی 
»به وقت شــام« ساخته ابراهیم 

حاتمی کیا را روی آنتن می برد.
به  شــام«  وقــت  »بــه  فیلــم 
ابراهیم  نویسندگی  و  کارگردانی 
حاتمی کیا و تهیه کنندگی محمد 
خزاعــی محصول ســال 13۹۶ 
است که ســاعت 17 چهارشنبه 
3۰ آبان ماه از این شبکه پخش 

می شــود. »به وقت شــام« موفق به دریافت 3 ســیمرغ بلورین در ســی و ششمین دوره 
جشنواره فیلم فجر شد.

در این فیلم ســینمایی خواهیم دید: یونس و علی، پدر و پسر خلبانی هستند که مأموریت 
ویژه آنها به پرواز درآوردن هواپیمایی در تدَمُر به ســمت دمشق است، آنها باید مردم تحت 
ظلم داعش را به وســیله این پرواز نجات دهند، اما در این راه مشــکلات زیادی در انتظار 
آنهاست. بابک حمیدیان، هادی حجازی فر، پیر داغر، خالد السید، رامی عطاا...، الیث المفتی 

و ژاله کاظمی در فیلم سینمایی »به وقت شام« هنرنمایی کرده اند.

پیمان معادی با فیلم جدیدش به فجر می آید

پیمان معادی قرار اســت با فیلم ســینمایی »بالاده« به عنوان بازیگــر و تهیه کننده در 
چهل وسومین دوره جشنواره فیلم فجر حضور داشته باشد.

فیلم ســینمایی »بالاده« به کارگردانی احمد بهرامــی و تهیه کنندگی پیمان معادی که 
چندی پیش پروانه ساخت دریافت کرد این روزها در مرحله پیش تولید قرار دارد و به زودی 
فیلمبرداری خود را آغاز می کند تا در چهل وسومین دوره جشنواره فیلم فجر شرکت کند.
 پیمان معادی که پیش تر نیز تهیه کنندگی فیلم های »بمب یک عاشقانه« و »ناگهان درخت« 
را برعهده داشته است، در فیلم »بالاده« به عنوان بازیگر مقابل دوربین قرار می گیرد. این 
بازیگر درحال حاضر در یک فیلم آمریکایی اکشن - کمدی به نام »۶ زیرزمینی« مشغول 

ایفای نقش است.
 احمد بهرامی، کارگردان و نویسندگی فیلم هایی چون »پناه«، »دشت خاموش«، »شهر خاموش« 

و »مرد خاموش« را برعهده داشته است.
وی پیش تر گفته بود: این فیلم ساختار سه گانه »خاموش« را ندارد و سیاه و سفید نیست 
و شاید بتواند سرآغاز نوع دیگری از فیلمسازی برای من باشد. مسلماً »بالاده« مولفه هایی 
از فیلم های پیشــین من را در خود دارد اما کمی با این ســه فیلم تفاوت دارد. این فیلم 

روشن است و این روشنی علاوه بر ساختار در محتوای آن هم تاثیر دارد.

تلویزیون

سینما

ورزش

ایرنا- علیرضادبیر، رئیس فدراسیون کشتی 
با بیــان اینکه کمیته ملــی المپیک از این 
رشته حمایت می کند، گفت: این حمایت ها 
موجب شــده تا مــا هیچ اعتراضــی به این 

کمیته نداشته باشیم.
دبیــر درخصــوص برگزاری جلســه هئیت 
اجرایی کمیته ملی المپیک در فدراســیون 
کشــتی اظهار داشــت: این حرکت هئیت 
اجرایــی عملکردی  خوب و مثل ســفرهای 
اســتانی روســای قوا اســت که در صحنه 
عملکرد را بررسی و تصمیم گیری می کنند. 
در این نشســت گزارش هایی را از مسابقات 
پیش رو تا رویدادهای ۲۰3۶ هم ارائه دادیم.

وی ادامــه داد: من و هادی ســاعی کمیته 

ملی المپیک را به گونــه ای دیگر می بینیم. 
همین که در کمیته ملــی المپیک در مدت 
اخیــر آرامش رخ داد اتفــاق خوب و بزرگی 
اســت. خوشحالیم که رئیس کمیته المپیک 
به فدراســیون ها می رود و موضوعات آنها را 
بررسی می کند. امیدواریم که ادامه دار باشد. 
من همیشه گفته ام کمیته ملی المپیک قلک 
نیســت. بحث جوایز المپیک هم حل شده 
اســت و تشکر می کنم. البته حل شده بود و 
فقط سیکل اداری داشت که آن هم طی شد.

دبیر خاطر نشــان کرد: ما نمی توانیم بیشتر 
از توان از کمیته ملی المپیک انتظار داشــته 
باشــیم. کمیته ملی المپیــک خیلی بودجه 
نــدارد و برای قهرمانی جهــان آلبانی پولی 

نداد اما برای گرفتن ویزا کمک کرد. خوابگاه 
را در المپیک پاریس بیرون از دهکده بردیم 
کــه خیلی کمک کرد. نگاه ما به کمیته ملی 
المپیک تخصصی اســت و همین که من غر 
نمی زنم یعنی کمیته ملی المپیک خوب کار 

می کند.
در حاشیه جلسه اجرایی کمیته ملی المپیک 
علیرضا دبیر درخواستی را از این کمیته داشت 
و گفت: از آنجا که بازی های آســیایی ناگویا 
 و مسابقات جهانی کشــتی با فاصله 5 روزه 
برگزار می شــود، از هئیــت اجرایی کمیته 
ایران درخواســت می کنم که  المپیک  ملی 
با اتحادیه جهانی کشــتی نامه نگاری کند تا 

زمان مسابقات قهرمانی جهان تغییر کند.

تســنیم- ســجاد گنج زاده، مربــی تیم ملی 
کاراته در پاســخ به این ســوال که تیم کومیته 
تیمی کشــورمان توانایی بازگشــت به دوران 
پرافتخار خود را در نخســتین دوره رقابت های 
جام جهانی در اسپانیا خواهد داشت، عنوان کرد: 
در رقابت های جهانی مجارســتان برخی مسائل 
دســت به دســت هم داد تا تیم ما بدون مدال 
به کشور بازگردد، اما داســتان آن مسابقات با 
این رقابت ها متفاوت اســت. جوانان ما در آنجا 
خودشــان را باور نداشــتند، اما در حال حاضر 
جوانانــی را داریم که خودشــان را باور دارند و 
باتجربه های ما نیــز در این چند وقت به خاطر 
حضور در قهرمانی آســیا و تورنمنت بین المللی 

روسیه خوب محک خوردند و به چالش کشیده شدند.
وی ادامه داد: از اینکه کنار این بچه ها و کادرفنی هســتم به شدت لذت می برم. خیلی حس خوبی 
دارم وقتی کنار این بچه ها هســتم و وقتی می بینم چقدر انگیزه دارند و تشنه مسابقه دادن هستند 
و برای فرا رسیدن روز مسابقه لحظه شماری می کنند. از طرفی برخی بچه های ما تلاش دو چندان 
می کنند تا در ارنج اصلی قرار بگیرند و مطمئن باشید می توانند کاری کنند کارستان و در مسابقات 
جام جهانی بدرخشــند و تاریخ خود را بنویســند. وقتی این بچه ها، خودم، گذشته و آینده کاراته را 
نگاه می کنم به آنها می گویم که در حال حاضر دیگر نوبت شــما اســت و شما دیگر باید این تاریخ 

را بنویسید.
مربی تیم ملی کاراته درخصوص اینکه این تیم از لحاظ ذهنیتی به تیمی که سه بار قهرمان جهان 
شــد، نزدیک اســت، گفت: در واقع ما هم در مسابقات جهانی ســال ۲۰1۲ ذهنیت سال ۲۰18 را 
نداشتیم. وقتی ۲۰14 قهرمان جهان شدیم ورزشکار پخته  و همه چیز تمام نبودیم. در سال ۲۰14 
من ۲1، ۲۲ ساله بودم و می شد گفت که هنوز جوان بودیم، اما اگر خود را باور داشته باشیم توانایی 
خلق کارهای بزرگ را داریم. حتی می شــود در سن های پایین تر هم کارهای بزرگ انجام داد و در 

دنیا شاهد هستیم ورزشکاران 17، 18 ساله که مدال های جهانی و المپیک دارند.

 رئیس فدراسیون کشتی: 

کمیته ملی المپیک خوب کار می کند من هم غر نمی زنم
درخشش رکابزنان فارس

 در مسابقات کراس کانتری مارتن جام آزاد تفتان

مســابقات  خبرنگاران-  باشــگاه 
دوچرخه سواری کراس کانتری مارتن 
جــام آزاد تفتــان به میزبانی شــهر 
زاهدان برگزار شــد و سعید صحرائی 
و رضا کشت گر از فارس به مقام اول 
و ســوم رده بزرگسالان و جوانان این 

رقابت ها دست یافتند.
کراس  تفتــان  آزاد  جام  مســابقات 
کانتری مارتن ماه به میزبانی اســتان 
سیســتان و بلوچستان، شهر زاهدان 

برگزار شد. 
 در این مسابقات 34 ورزشکار از 7 استان 
کشــور در رده ســنی بزرگسالان و 

جوانان به رقابت پرداختند.

4 نشان حاصل تلاش خردسالان فارس 
در جشنواره استعدادهای درخشان بوکس کشور

 باشگاه خبرنگاران- جشــنواره استعدادهای درخشان بوکس کشــور به میزبانی تهران 
برگزار و خردسالان فارس دو مدال طلا و دو برنز را از آن خود کردند.

جشنواره استعدادهای درخشــان بوکس خردسالان کشور از تاریخ ۲۶ لغایت ۲8 آبان در 
تهران برگزار شــد. تیم خردسالان فارس که با 4 بوکسور در این رقابت ها حضور یافته بود 
موفق به کسب دو مدال طلا و دو برنز گردید. محمدرضا زارع اتابکی و امیر علی نصیری با 
پیروزی بر بوکسورهای خراسان رضوی، سیستان و بلوچستان و چهارمحال بختیاری موفق 
 شدند مقام اول و مهدی جمالی و علی اکبر زارعی مقام سوم این این رقابت ها را کسب نمودند.

هدایت و سرپرستی تیم اعزامی استان فارس به عهده سید مسعود خضرابخت بود.

قهرمانی بانوان والیبالیست شیرازی 
در نیم فصل لیگ دسته 2 کشور

باشــگاه خبرنگاران- تیم  والیبال مهرگان شــیراز عنوان قهرمانی نیم فصل لیگ دسته 
دو بانوان کشــور را به دســت آورد. دور رفت مرحله مقدماتی مســابقات والیبال قهرمانی 
باشــگاه های دسته دو کشــور که از روز سه شنبه ۲۲ آبان با حضور ۲4 در چهار گروه آغاز 

شده بود، به پایان رسید.
دور رفت این مســابقات به صورت متمرکز و به میزبانی شــهرهای شیراز، زنجان، بیرجند 
و رفسنجان پیگیری شــد و تیم های مهرگان شیراز، سرو زنجان، مقاومت آرتین خراسان 

رضوی و مارال کرمان به عنوان قهرمانان نیم فصل معرفی شدند.
در پایان این مرحله تیم مهرگان شــیراز با 5 برد 3-۰ و کسب 15امتیاز قهرمان نیم فصل 

گروهA این دوره از مسابقات شد.

حل مشکل کسر مالیات از پاداش مدال آوران المپیک پاریس

ایســنا- قرار اســت کمیته ملی المپیک مالیات های کسر شــده از پاداش پای سکوی 
مــدال آوران المپیک پاریس را جبران کند. نشســت هئیت اجرایی کمیته ملی المپیک به 
میزبانی فدراســیون کشتی برگزار شد. یکی از موضوعات مطرح شده در این نشست بحث 

کسر از کسر مالیات از پاداش پایه سکوی مدال آوران المپیک پاریس بود.
برای مثال از محمدهادی ساروی مبلغ یک میلیارد به عنوان مالیات از پاداش او کسر شده 
اســت که این مسئله موجب اعتراض فدراسیون کشــتی بود.در نهایت این مسئله تعیین 
تکلیف شــد و قرار اســت کمیته ملی المپیک مالیات هایی که کسر شده است را به گونه 

دیگر جبران کند.

مربی تیم ملی کاراته:

 تیم کاراته می تواند تاریخ خود را در اسپانیا 
بنویسد

برد پنجم ایران برای خلق سریع ترین صعود

ریاست ۲ زن ایرانی در کمیته های کنفدراسیون تنیس روی میز آسیا

ماجرای فعالیت های سیاسی دختر آمریکایی
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جهش تولید بنزین یورو 5 
و سودآوری ۱۰۰۰میلیاردی پالایشگاه شیراز

بــه گزارش ســبحان- در 
مراســمی با حضور معاون وزیر 
نفــت، مدیرعامــل هلدینــگ 
سرمایه گذاری غدیر، مدیرعامل 
گــروه گســترش نفــت و گاز 
پارسیان، استاندار فارس و دیگر 
مسئولین، واحد ایزومریزاسیون 
پالایشگاه شیراز به طور رسمی 
افتتاح شد. این واحد با ظرفیت 
تولید روزانــه 1/6میلیون لیتر 

بنزین با استاندارد یورو 5، گامی بزرگ در راستای ارتقای کیفیت سوخت و 
کاهش آلودگی هوا در کشور محسوب می شود. شرکت پالایش نفت شیراز، 
 یکی از زیرمجموعه های هلدینگ نفت و گاز پارســیان، با سرمایه گذاری
32 میلیــون یورو این واحد را احداث کرده اســت. با بهره برداری از این 
واحد، بنزین تولیدی پالایشــگاه شیراز به استاندارد یورو 5 ارتقاء یافته و 
علاوه بر افزایش عدد اکتان، میزان بنزن و آروماتیک های آن به طور قابل 
توجهی کاهش یافته است. هاشــمی، مدیرعامل گروه گسترش نفت و گاز 
پارســیان در این مراسم اظهار داشــت: »افتتاح این واحد، گامی مؤثر در 
راســتای تحقق قانون هوای پاک و ایفای مسئولیت های اجتماعی است. 
با این دستاورد، پالایشگاه شیراز به عنوان یکی از قطب های تولید بنزین 
با اســتاندارد یورو 5 در کشور مطرح شده اســت.« واحد ایزومریزاسیون 
پالایشــگاه شیراز با ظرفیت 5 هزار بشــکه در روز طراحی شده است که 
معادل 795 هزار لیتر در روز اســت. هدف کلی این طرح، ارتقای درجه 
آرام ســوزی )عدد اکتــان( بنزین نهایی تولید پالایشــگاه از 87 به 91 و 
کاهش بنزن موجود در آن تا ســطح اســتاندارد ملی اســت. دانش فنی 
این واحد در ســال 1397 از شــرکت UOP اخــذ و اجرای آن از طریق 
یک قرارداد EPC دنبال شــد. ســرمایه گذاری انجام شــده در این پروژه 
32 میلیــون یــورو بوده و قرارداد آن با ظرفیت 5 هزار بشــکه در روز از 
اسفند ســال 1398 با شرکت پیمانکاری جندی شاپور منعقد شده است. 
هم اکنون این واحد توانســته به تمام اهداف تعریف شــده از قبیل اکتان 
بالاتر و بنزن کمتر دســت یابد و بنزین یورو 5 را به سبد محصولات خود 
اضافه کند. ظرفیت این واحد معادل 795 هزار لیتر در روز و تولید فعلی 
آن، روزانه 5۴۰ هزار لیتر است که با راه اندازی آن، کیفیت بنزین تولیدی 
نیز به اســتاندارد یورو 5 می رسد و تولید روزانه یک میلیون و 65۰ هزار 
لیتر بنزین یورو 5 در پالایشــگاه شــیراز محقق خواهد شد. افتتاح واحد 
ایزومریزاســیون پالایشگاه شــیراز، گامی مهم در راستای تحقق اهداف 

قانون هوای پاک و ایفای مسئولیت های اجتماعی محسوب می شود. 

دعوای خیابانی جوان ۱۹ ساله 
را به کام مرگ کشاند

به گزارش سبحان-فرهاد آراوند، فرمانده انتظامی شهرستان فسا گفت: 
درگیری دســته جمعی در یکی از محلات این شــهر، به مرگ جوان 19 
ساله ختم شــد. آراوند اظهار کرد: در پی اعلام مرکز فوریت های پلیسی 
11۰ مبنی بر درگیری دســته جمعی منجر به جرح در یکی خیابان های 
شــهر ماموران پلیس برای بررسی موضوع به محل اعزام شدند.او با اشاره 
به اینکه مجروح به علت شــدت جراحت ناشــی از ضربه چاقو فوت شد، 
افزود: در تحقیقات اولیه پلیس مشــخص شــد تعدادی نوجوان و جوان 
بــه انگیزه قــدرت طلبی با یکدیگر درگیر شــدند که به علت نداشــتن 
 تعــادل روحی، یکی از طرفیــن دعوا با چاقو طرف مقابــل را مجروح و 

به قتل می رساند.

به گــزارش ســبحان- حجــت ا... رضایی، 
سرپرست معاونت سیاســی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری فارس گفت: انتظار از فعالان سیاسی 
مطالبه گری اســت و اگر اینگونه نباشــد ممکن 
است مسئولان ما در خواب زمستانی سیاسی فرو 
روند و نتوانند نیازهای جامعه را پاسخگو باشند.

وی بــا بیــان اینکه همه ما وام دار خون شــهدا 
و نظــام جمهــوری اســلامی هســتیم، افزود: 
بعضی طیف هایی سیاســی با نــگاه تک بعدی 
به شکســت های پیاپی در کشور دامن زده اند و 
معتقدند که کشور باید در مسیر افکار آنها پیش 

رود تا به اهداف عالیه برسد.
رضایی ادامــه داد: همین نوع نــگاه تک بعدی 
منجر به خیلی از شکست ها شده است و اگر این 
نوع نگاه حتی بین فعالان اصلاح طلب نیز رسوخ 
کند این طیف هم شکســت خورده خواهد بود و 
قطعاً خودمحوری و خودشیفتگی سیاسی در هر 

تفکر فردی و گروهی محکوم به شکست است.
سرپرست معاونت سیاســی، امنیتی و اجتماعی 
اســتانداری فــارس بــا اشــاره بــه آموزه های 

دینــی درخصــوص دوری از خودشــیفتگی و 
خودمحوری، اظهار کرد: کوتاه نیامدن از حقوق 
 مردم و ترجیــح دادن منافــع عمومی به جای 
منافع شخصی بین مسئولان باید اصل و اساس 

کار باشد.
وی دلبستگی به پست را آفت سیستم مدیریتی 
کشور دانســت و گفت: دولت چهاردهم با هدف 
نظام جمهوری  اجتماعی  افزایش ســرمایه های 
اسلامی و امیدوار کردن مردم به آینده روی کار 

آمده است.
رضایی خاطرنشان کرد: اســتفاده از قوه قهریه 
در برخــی مواقع بــرای اداره جامعه نشــان از 
ناکارآمدی سیستم مدیریتی و اداره کشور دارد 
و امروز اسم نظام جمهوری اسلامی باید موجب 

بروز احساس امنیت در جامعه شود.
وی در ادامه با اشاره به ریخته شدن خون هزاران 
شهید برای حفظ امنیت جامعه گفت: همه جای 
دنیا به جانباختگان کشورشــان در مسیر امنیت 

احترام ویژه قائل هستند.
سرپرست معاونت سیاســی، امنیتی و اجتماعی 

اســتانداری فارس افزود: در شــرایطی که ایران 
اســلامی اکنون در امنیت کامل قــرار دارد اما 
همچنان سربازان وطن هر روزه در مرزها و نقاط 
خاص برای صیانت و حفاظت از امنیت کشــور 
جــان خود را تقدیم می کننــد که طی روزهای 

اخیر نیز شاهد تشــییع تعدادی از این سربازان 
شهید امنیت در فارس و شیراز بودیم.

وی با اشــاره به روند انتخاب پزشکیان به عنوان 
رئیس جمهــور و اعتمــاد مردم بــه این طیف 
سیاسی اشــاره و خاطرنشان کرد: از این فرصت 

ایجاد شده باید حداکثر اســتفاده برای افزایش 
سرمایه اجتماعی نظام جمهوری اسلامی صورت 

پذیرد.
رضایی در ادامه بــه روند انتخاب مدیران دولت 
چهاردهــم اشــاره کــرد و خطاب بــه مردم و 
نمایندگان مــردم در پارلمان گفت: برای تحقق 
هــدف راهبــردی و مهم دولــت چهاردهم که 
افزایش سرمایه اجتماعی نظام جمهوری اسلامی 
است نیازمند تغییر و تحولات مدیریتی در استان 
فارس هســتیم تا نیروهــای کارآمد، متخصص 
و شایســته و نه افراد ســفارش شــده در منابع 
انسانی بکار گرفته شود تا مسئولان و فرمانداران 
 بتوانــد دامنه نفــوذ نظام را در دوردســت ترین 
مناطق گســترش داده و سرمایه اجتماعی نظام 

تقویت شود.
سرپرست معاونت سیاســی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری فارس در خاتمه اعلام کرد: نمی توان 
امروز معیشت مردم و مطالبات سیاسی و مدنی 
نخبــگان جامعه را تأمین نکرد و انتظار داشــت 

رضایتمندی عمومی ایجاد شود.

عظیمي،  مســعود  گــزارش ســبحان-  به 
مدیرعامل شــرکت شــهرک هاي صنعتي فارس 
مهم ترین مشــکل زیرساختي شــهرک صنعتي 
اســتهبان را تأمین پایدار برق اعلام کرد و گفت: 
براساس قانون تأمین برق شهرک هاي صنعتي بر 

عهده وزارت نیرو و شرکت توانیر قرارد.
عظیمی  در بازدید از شهرک صنعتي استهبان با 
اشاره به پیگیري ها به منظور تأمین برق شهرک 
صنعتي افزود: هم اکنون 5واحد تولیدي در این 
شــهرک صنعتي آماده بهره برداري و تعدادي از 
واحدهاي در دست ساخت نیز تا پایان امسال به 
مرحله بهره برداري می رسند که با مشکل تأمین 
برق روبرو هســتند که انتظار است اقدامات لازم 
توسط دســتگاه هاي ذیربط صورت گیرد.وي در 
ادامه با بیان اینکه ظرفیــت واگذاري اراضي در 
شــهرک صنعتي اســتهبان تکمیل شده و براي 
متقاضیــان جدید امکان واگــذاري زمین وجود 
ندارد، گفت: با توجه به شــمار بالاي متقاضیان، 
طرح توســعه این شــهرک صنعتي در دســت 
اقدام اســت که امیدواریم هرچه سریع تر مراحل 
واگذاري اراضي از ســوي اداره کل منابع طبیعي 

انجام تا  این شرکت نسبت به ایجاد زیرساخت ها 
و آماده ســازي اراضي براي واگذاري اقدام کند.
عظیمی  همچنین با اشاره به تشکیل  کنسرسیوم 
صادراتــي انجیــر اســتهبان توســط شــرکت 
شهرک هاي صنعتي فارس گفت: این کنسرسیوم 
صادراتي بسترساز جهش صادرات محصول انجیر 
خواهد بود. وي با اشــاره به ظرفیت هاي شاخص 
و بي نظیر شهرســتان استهبان در تولید انجیر و 
وجود بزرگترین انجیرســتان دیم جهان در این 
شهرستان گفت: راه اندازي کنسرسیوم صادراتي 
انجیر اســتهبان از برنامه هایي است که بسترساز 
رشــد بنگاه های خرد، کوچک و متوســط برای 
حضور مســتمر در بازار های بین المللی و افزایش 

میزان صادرات خواهد بود.
عظیمی تصریح کرد: در قالب کنسرسیوم انجیر، 
طرح مطالعــات بازارهاي هدف جدید نظیر بازار   
روســیه انجام شــده اســت.مدیرعامل شرکت 
شهرک هاي صنعتي فارس تصریح کرد: مساحت 
موجود شهرک صنعتي استهبان 3۰هکتار است 
که داراي امکانات آب -برق -گاز -شبکه داخلي 
فاضلاب -تلفن و مخابرات است و با اجراي طرح 

توسعه مساحت این شهرک صنعتی به 57 هکتار 
افزایش می یابد. عظیمی  تصریح کرد: تاکنون در 
این شهرک صنعتي 52 قرارداد سرمایه گذاري با 
متقاضیان منعقد شده که از این تعداد 2۴ واحد 

با اشتغالزایي 25۰ نفرمشغول به کار هستند.
مدیرعامل شرکت شهرک هاي صنعتي فارس در 
سفر به شهرستان استهبان از اراضي پیشنهادي 
براي ایجاد ناحیه صنعتي ایج بازدید و در جلسه 
با مســئولان محلي به بررسي شــرایط و نحوه 
ایجاد ناحیه صنعتي پرداخــت. عظیمی  در این 
جلســه با اشــاره به پیگیري هاي نماینده مردم 
شهرســتان در مجلس شوراي اسلامی  و شوراي 
اسلامی  شــهر ایج براي ایجاد ناحیه صنعتي، از 
آمادگی این شــرکت برای ایجــاد ناحیه جدید 
صنعتی در شهر ایج اســتهبان خبر داد و گفت: 
با توجــه به توانمندی های موجود در منطقه ایج 
در زمینه تولید محصولات زراعی و باغی به ویژه 
انار و درخواست سرمایه گذاران برای راه اندازی 
صنایــع تبدیلی و تکمیلی کشــاورزی، ظرفیت 

ایجاد ناحیه صنعتی در منطقه وجود دارد.

سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس:

مطالبه گری احزاب، مانع خواب زمستانی سیاسی مسئولان است

مدیرعامل شركت شهرك هاي صنعتي فارس خبر داد: 

مطالعه بازارهاي هدف جديد در دستوركار كنسرسيوم انجير استهبان 

جلوگیری از ورود نیروی انسانی  
از ســاخت  قانون  بی ضابطــه و 
تونل و موشک ســخت تر است. 
ممنوعیــت بکارگیری نیروی انســانی بدون برگــزاری آزمون 
به عنوان مصوبه ســال اول شــورای شهر شــیراز باهدف تبدیل 
وضعیت و تعیین تکلیف ســرمایه انســانی فعلی، ایجاد سامانه 
شفافیت نیروی انسانی شــهرداری و شورای شهر شیراز، ایجاد 
کمیته ســاماندهی نیروی انسانی و اســتیضاح شهردار سابق به 
دلیل بکارگیری نیرو خارج از ظوابط و اینکه اجازه کار و دخالت 
در نیروی انســانی شهرداری شــیراز و در نهایت اینکه شهردار 
شــیراز فردی دارای ســلامت و فعالیت شــبانه روزی و بدون 
انحراف را نباید به معنی منفی تکنوکرات خواند از جمله مباحث 
مطرح شــده رئیس شورا و رئیس کمیته سرمایه انسانی شورا و 

شهردار شیراز در نشست خبری با خبرنگاران بود.
سیدابراهیم حسینی، رئیس شورای اسلامی  شهر شیراز با اشاره 
به اینکه  این شــورای فراقانونی عمــل نمی کند، گفت: عضو و 
شورای اسلامی  شهر شــیراز حق دارد سئوال کند و شهرداری 

هم باید پاسخگو باشد.
حســینی با بیان این ســئوال که آیا شــورای ششــم به بحث 
ســرمایه انسانی پرداخته اســت؟ گفت: شورای ششم به مسئله 
ســرمایه انســانی به صورت جدی پرداخته و 3 مورد را مدنظر 
قرار داده اســت؛ جلوگیری از ورود نیروی جدید به شهرداری، 
خروج افرادی که در آســتانه بازنشستگی هستند و ورود نیروی 
متخصص و جوان مدنظر که همگی جز اقدامات شــورای شهر 

ششم بوده است. 
وی تصریح کرد: شــهرداری در برخی قسمت ها مازاد نیرو و در 

برخی قسمت ها کمبود نیرو دارد.
  وظیفه نظارت داریم نه دخالت 

وی با تأکید بر اینکه وظیفه شورای شهر در حوزه نیروی انسانی 
نظارت است، گفت: به عنوان شورای اسلامی  شهر وظیفه داریم 
اعمال خلاف شهرداری را گوشزد کنیم اما اجازه دخالت در کار 

نیروی انسانی حوزه شهرداری را نداریم.
رئیس شــورای اسلامی  شهر شیراز با اشاره به اینکه پنج شورای 
گذشــته به اندازه شورای ششم فعالیت نداشــتند، افزود: حق 
شــورای اسلامی  شهر شــیراز و اعضای آن است که اطلاعات از 

شهرداری بخواهند و شهرداری باید تمکین کند.
وی با یادآوری این مطلب که شــورا اجازه ورود به حوزه جذب 
نیرو ندارد، تأکید کرد: آن زمان استانداری و وزارت کشور ابلاغ 

کردند که شهرداری حق افزودن نیرو ندارد.
حســینی با بیان اینکه ســه کار در نظر گرفتیــم که اول عدم 
جــذب نیرو بود، افزود: تشــویق افراد نزدیک به بازنشســتگی 
برای بازنشســتگی از شهرداری باعث شــد تعداد زیادی نیرو از 

شهرداری خارج شود.
   ورود نیروی انسانی از دلایل استیضاح »اصنافی« 

وی گفت: 2۰ سئوال و تذکر داده شد به آقای اصنافی و یکی از 
دلایل استیضاح وی موضوع جذب نیرو بود.

 حسینی با اشاره به اینکه مجوز جذب و استخدام  3۰8 آتش نشان 
از طریق آزمون دریافت شــده اســت، گفت: در شهرداری مازاد 
نیرو داریم ولی متناســب نیســت، اما در حوزه اطلاع رســانی 

آنچنان که باید فعالیت نکرده ایم.
  دستگاه بازرسی جلو کار را گرفته است 

 رئیس شــورای شهر شیراز در پاسخ به این پرسش که وضعیت 
تبدیل وضعیت 3۰۰ نیروی انســانی که از طریق آزمون داخلی 
امتیاز لازم را کسب کردند چگونه شد؟ گفت: برخی به دستگاه 
بازرســی اعتراض کردند و دســتگاه بازرســی جلو کار تبدیل 

وضعیت را گرفت. 
 حســینی پیرامون مصوبه کمک مالی شورا و شهرداری شیراز 
به ســایر دستگاه های اجرایی گفت: چنانچه دستگاهی خواستار 
 دریافت کمک از مدیریت شــهری است در ابتدا باید برنامه های

ســالیانه خود را ارائــه کند تا مورد نقد و بررســی قرار گیرد و 
شــهروندان اطمینان داشته باشند که ســختگیری های لازم را 

پیرامون کمک مالی به سایر مجموعه ها بکار می گیریم.
رئیس شــورای اســلامی  شــهر در این رابطه افزود: برای مثال 
دســتگاهی با تقاضــای 15میلیارد تومانی به مدیریت شــهری 
مراجعه می کند و شــهرداری با اهــدای 5میلیارد تومان موافق 
است و در نهایت شورای شهر 2میلیارد را به تصویب می رساند و 

در گاهی موارد همین مبلغ نیز پرداخت نمی شود.
  سیاسی هستم اما سیاسی کاری نکردم 

او در پاســخ به این پرســش که متهم به سیاســی کاری است، 
بیان داشــت: اگرچه فرد سیاســی هســتم، اما سیاسی کاری 
نمی کنم و بر اســاس صداقت و مردم داری با شهروندان سخن 
 می گویــم. در اســتیضاح شــهردار قبلی و انتخاب اســدی به

 عنوان شــهردار شــیراز نیز صرفاً بر اســاس مصلحت شــهر و 

شهروندان اقدام کردم.
  عملکرد شهردار هیچگونه انحرافی ندارد

وی با تقدیر از تلاش های شــبانه روزی شهردار کلا ن شهر شیراز 
و در پاسخ به این ســؤال که برخی شهردار شیراز را تکنوکرات 
می دانند، گفــت: کلمه تکنوکرات را نمی دانــم به معنی خوب 
یا بد اســت، اما کارنامه عملکرد اســدی و پیشینه حضور او در 
بزنگاه های مهم انقلاب و عدم انحراف مالی و اخلاقی دربردارنده 
روحیــه جهــادی وی اســت و در خصوص اقدامــات فرهنگی 

تلاش های مستمر و اثرگذاری داشته است.
  شهرداری از هرج و مرج خارج شده است 

محمدحســن اسدی، شهردار شــیراز نیز در این نشست با بیان 
اینکه موضوع سرمایه انسانی بحث مهمی  است، عنوان کرد: تنها 
شــعار دادن از نیروی انســانی نمی تواند قدردانی از آنها باشد یا 

مشکلات را برطرف نماید.
 اســدی تصریح کرد: در زمانی که پســت مدیریت شــهرداری 
را تحویــل گرفتــم حــدود 6 هزار نفــر بــرای ورود و خروج 
کارت نمی زدنــد و تعیبــر ایــن بود کــه در شــهرداری هرج 
 و مــرج وجــود دارد و بنــده به عنــوان شــهردار جلــوی این 
هرج و مرج را گرفتم و به مرور رســیدگی شد تا شاهد برگشت 

نظم باشیم.
وی بیان کرد: شــاید 1۰۰ نفر در منازل و خانه های شــهرداری 
ســکونت داشــتند که تلاش کردیم با کمک مراجع ذیصلاح  از 
خانه ها خارج شــوند. علاوه براین گرفتن پست های مدیریتی به 
نور چشمی ها گرفته شد حتی به یک نفر پست های نامتعارف را 
ندادم، جلوی این بی نظمی ها را گرفتم و اطلاعات و آمار و ارقام 

فعالیت ها منتشر و ساماندهی شروع شد. 
  عدم ممنوعیت ورود نیروی بدون ضابطه به شهرداری

وی بــا بیان اینکه رســیدگی به موضوع نیروی انســانی مانند 
درســت کردن ســدی از بی نظمی  بود، تصریح کــرد: یکی از 
مصوبات شورا در زمانی که بنده عضو بودم عدم ممنوعیت ورود 
نیروی بدون ضابطه به شــهرداری بود که طی دو سال اخیر از 

آن جلوگیری شد. 
اسدی دلیل استقبال برخی از نیروهای دستگاه های برای انتقال 
به شــهرداری را هر چند که میزان رسیدگی و پرداخت در حد 

متوسط است، نظم ســازمانی موجود در شــهرداری دانست و 
گفــت: در همین زمینه از 1۰ نیروی که درخواســت انتقالی به 
شهرداری شیراز را دارند بعد از مصاحبه تنها با یک نفر براساس 

نیاز شهرداری موافقت می شود. 
 او بــا بیان اینکــه قائل بــه دادن آمار و اطلاعــات به اعضای 
کمیسیون ها هســتم اما در چارچوب قانون عمل می کنیم و در 
همین راستا از تمام 13 هزار نیروی شهرداری می خواهم مانند 

من به 13عضو شورا احترام بگذارند. 
تشکیل کمیته سرمایه انسانی و رونمایی از سامانه برای دریافت 
اطلاعات شــفاف از نیروهای انسانی شهرداری و برگزاری دوباره  
جشــنواره مهر خدمت بعد از چند دوره وقفه که از ابتکار زمان 

مدیریت مالی و اقتصادی او در شــهرداری شــیراز بود از جمله 
مواردی بود که اسدی به آنها پرداخت. 

 شهردار شیراز عنوان کرد: مشــکل تأمین اعتبار در شهرداری 
شــیراز حل  شده اســت همچنین در نظام عاملی که در زمان 
کرسی شهرداری شیراز ارائه کردم 3 عامل مربوط به سرمایه های 

انسانی بود. 
به باور اســدی، نیروهای شــهرداری شیراز شــبانه روز در حال 
خدمات رســانی هســتند حتی در زمان هایی که سایر کارکنان 
دســتگاه های دیگر به دلیل بخشنامه دورکاری یا کاهش ساعت 
بــه دلیل صرفه انرژی را دارند، که این نشــان از اهمیت حضور 

نیروهای شهرداری در خدمات رسانی دارد.
شهردار شیراز با بیان اینکه حرف برای گفتن زیاد است اما وقت 
کم است، گفت: من حتی مخالفان خودم را دوست دارم اما باید 
قبول کرد کــه جلوگیری از نیروی غیرقانونی به شــهرداری از 
ســاختن موشک و تونل مترو سخت تر است و برای کمبود نیرو 
مجوزهای قانونی دریافت 25۰ نفر را دریافت کردیم که از طریق 

آزمون اقدام به استخدام خواهیم کرد. 
اسدی بار دیگر تأکید کرد: مسئله ای در خصوص نیروی انسانی  

برای پنهان کردن نیست. 
  اخراج ۳۰ نفر از شهرداری به دلیل ارتکاب خلاف

اسدی با بیان اینکه برای حوزه شهرداری همانند یک پدر دلسوز 
رفتار می کنم، گفت: در هیچ دوره ای اخراجی به اندازه این دوره 
نبوده است. بیش از 3۰ نفر به دلیل تخلف اخراج شده و به هیچ 

عنوان بخششی وجود ندارد.
شــهردار شیراز با بیان اینکه همیشــه در خدمتگزاری به مردم 
نهایت تلاش خود را انجام داده ام، به موضوع صدور فوری پروانه 
و پایان کار ســاختمان اشاره کرد و گفت: کار صدور پروانه باید 
سریع اتفاق بیفتد که در اسرع وقت پروانه و پایان کار صادر شود 

چون رضایت ارباب رجوع در دستور کار است.
  شایستگی مدیران برای تصدی پست های شهرداری

مسعود زارعی، رئیس کمیته منابع انسانی شورای شهر شیراز هم 
 با اشــاره به اقدامات این کمیته تا کنون گفت: در مدت 3 سال 
 گذشته کمیسیون برنامه بودجه و کمیته منابع 75 جلسه داشته اند 

اما پاسخ اینکه خروجی آن چه بوده پاسخش طولانی است.
زارعی با اشاره به خروج بیش از 7۰۰ نفر از شهرداری در 3سال 
اخیر افزود: مهمتر از خروج این افراد بســته شــدن درب ورود 

نیروی جدید به شهرداری است.
زارعــی از لایحه بازنگــری ماموریت ها و انتقال هــای خارج از 
شــهرداری و ورودی ها گفت: طرح ســاماندهی و بومی ســازی 
ســامانه جامع مدیریت شهری یکی دیگر از مواردی است که در 

این مدت به ثمر نشست. 
این به آن معناســت کــه  یک نرم افزار جامع کار 15 ســامانه 
 را انجــام می دهد. برای اجرا این ســامانه شــهرداری قراردادی

16میلیارد تومانی را امضاء کرده است.
رئیس کمیســیون ســلامت، محیط زیســت و خدمات شهری 
شیراز از بررسی دستورالعمل دسترســی مدیران شهرداری در 
حوزه منابع انســانی و نیز لایحه تشویق کارکنان واجد شرایط 
بازنشستگی شهرداری شیراز برای بازنشستگی زودتر از موعد به 

عنوان دیگر اقدام این کمیته در این مدت یاد کرد.

تابیدن شفافیت 
در جلسه  ارائه گزارش مسئولان شورا و شهرداری درباره وضعیت نیروی انسانی شهرداری مطرح شد:

مدیركل آموزش و پرورش فارس:

وجدان كاری را در عمل نشان دهيم
به گزارش ســبحان- فرشــید قاســمی، مدیرکل آموزش و پرورش فــارس، توجه به وجدان 
کاری و اخــلاق را از ملزومات تحقق اهداف دانســت و تأکید کرد که بایــد عملًا وجدان کاری 
و اخلاق را نشــان دهیم. قاسمی در دوره توانمندسازی کارشناســان امور بانوان ادارات آموزش 
و پرورش سراســر فارس که در شــیراز برگزار شد، اظهار کرد: ســخت ترین کار در این دنیا آن 
کاری است که فرد بدون درک مفهوم آن و داشتن هدف، آن کار را انجام دهد. وی افزود: شرط 
موفقیت اجرای هر طرح و برنامه ای فهم صحیح از معنای آن برنامه اســت و دومین کاری که در 
 اجرای برنامه ها، باید به آن پرداخت، ظرفیت ســازی اســت، بنابراین ظرفیت سازی باید از دوران 

کودکی آغاز شود.
قاســمی تصریح کرد: سومین فعالیتی که در راســتای تحقق اهداف، باید سرلوحه کار خود قرار 
دهیم، وجدان کاری و اخلاق اســت؛ نباید به زیور دادن خود به اخلاقیات بســنده کرد بلکه باید 
عملا این وجدان کاری و اخلاق را در اجرا نشــان دهیــم.وی ادامه داد: چهارمین گام در اجرای 
برنامه ها، کارکردن بر روی ارزش هاســت، لازم است در حالی که در مورد مسئولیت پذیری سخن 
می گوییم در مورد بی مســئولیتی افــراد نیز صحبت کنیم و هر دو طــرف موضوع را ببینیم تا 
با آسیب شناســی آنها بتوانیم ارزش ها را نهادینه کنیم.مدیــرکل آموزش و پرورش فارس گفت: 
پنجمین گام، شــناخت شخصیت پرسنل یک مجموعه است و متناسب با آنها رفتار خود را ارائه 
دهیم  تا بتوانیم اهداف ســازمانی را محقق ســازیم.وی اضافه کرد: بانوان جامعه ظرفیتی بسیار 
مهم و اثرگذار هستند و در برخی موارد زنان بسیار حساب شده و دقیق عمل می کنند لذا نباید 

از نقش بی بدیل بانوان در اداره امور غافل شد.
 فاطمه قاســمی، مشاور مدیرکل آموزش و پرورش فارس درامور بانوان نیز در این نشست اظهار 
کرد: زنان به عنوان اولین عامل انتقال ارزش ها هنجارها، فرهنگ ها، آداب و رســوم و ســنت ها 
مطرح هستند.قاســمی افزود: از دیدگاه اسلام زن و خانواده سنگ بنای اصلی ساختار اجتماعی 
محســوب می شــوند؛ زنان به دلیل ایفای نقش های متعدد عامل اصلی ثبات و سلامت خانواده و 

جامعه هستند.

 شهردار شیراز:

 وضعیت سرمایه انسانی از هرج
و مرج خارج و به نظم رسیده است  

رئیس شورای شهر شیراز عنوان كرد:

سه گانه های ماندگار 
برای نیروی انسانی 

رئیس كمیته نیروی انسانی شورا خبر داد:

رونمایی از سامانه نیروی انسانی و مجوز 

بکارگیری 25۰ نیرو از طریق آزمون 

 گزارش خبری- لیلا غضنفری 

س : طاهره حیاتی
عک



دانستنی

چند قدم پیاده روی برای کاهش ریسک مرگ 
با بیماری قلبی لازم است؟

در حالــی که یک باور عمومی در خصوص مزایای پیاده روی به میزان۱۰هزار قدم در روز 
وجود دارد؛ تحلیل مطالعات گذشــته نشان داد محدوده مناســب پیاده روی روزانه بین 

۲۳۰۰ تا ۳۸۰۰ گام است.
شــاید شنیده باشــید راه رفتن به میزان ۱۰هزار قدم در روز بهترین اقدام برای سلامتی 
اســت. این باور موجب محبوبیــت نرم افزار های مختلف برای شــمارش قدم ها در طول 

سال های گذشت.
هر چند در کل درســت اســت که تمرین و تحرک منظم برای ســلامتی مفید اســت، 
تحقیقات نشــان داده ۱۰هزار قدم عددی جادویی که خیلی ها تصور می کنند نیســت و 
یافته های یک مطالعه نشــان داده میزان مشخصی از پیاده روی در روز خطر مرگ بر اثر 
 بیماری های قلبی و عروقی را تا حد زیادی کاهش می دهد؛ اما مقدار آن کمتر از ۱۰هزار 

قدم بود.
 این فراتحلیل منتشر شده در نشریه کاردیولوژی اروپا در سال ۲۰۲۳ اقدام به بررسی ۱۷ مطالعه
گذشــته در بــر دارنده بیش از ۲۰۰ هزار نفر و کشــف کرد حــدود ۲ هزار و ۳۳۷ قدم 
پیاده روی در روز به معنای کاهش خطر مرگ ناشی از بیماری قلبی و عروقی است. علاوه 
بــر این، پیاده روی به میزان حداقل ۳ هزار و ۸۶۷ قدم نیز خطر مرگ بر اثر هر علتی را 
کاهش می دهد. محققان فراتر از این کشف کردند که هر یک هزار قدم پیاده روی بیشتر 

در روز با کاهش ۱۵درصدی خطر مرگ مرتبط است.
برای افراد با سن بالاتر از ۶۰ سال، مهم ترین بهبود سلامتی در افرادی دیده شد که بین 
۶ هزار تا ۱۰هزار قدم پیاده روی می کنند و مزایا پس از آن کاهش می یابد. برای ســنین 
پایین تر این میزان پیاده روی بین ۷ هزار تا ۱۳هزار قدم اســت. محققان چنین استنتاج 
کردنــد که این فراتحلیل یک رابطه معکوس مهم بیــن پیاده روی روزانه با کاهش مرگ 
و میر را نشــان می دهد و در محدوده بین ۲۳۰۰ تا ۳۸۰۰ قدم هر چه میزان پیاده روی 

بیشتر باشد بهتر است.
از ســوی دیگر یک تحقیقات ســال ۲۰۲۲ در نشریه انجمن پزشــکی آمریکا نشان داد 
پیاده روی تا حد ۱۰هزار قدم در روز می تواند با کاهش ریســک مرگ مرتبط باشــد، اما 

سرعت پیاده روی هم ممکن است بر سلامتی تاثیر گذارد. 
کارشناســان بنیاد قلب بریتانیا اظهار داشته باور عمومی در خصوص معیار پیاده روی به 
میزان ۱۰ هزار قدم در روز ریشه در یک کارزار بازاریابی توسط یک شرکت گام شمار در 

جریان المپیک ۱۹۶۴ ژاپن دارد.

 محققان رابطه بین کار زیاد 
با پرخاشگری را تأیید کردند

دانشمندان دریافته اند که خستگی ذهنی طولانی مدت می تواند خودکنترلی را کاهش 
داده و باعث رفتار پرخاشگرانه شود.

دانشــمندان ایتالیایی دریافته اند که خســتگی ذهنی طولانی مدت می تواند فعالیت 
بخش هایی از مغز که مســئول توانایی فرد در کنترل خود هســتند را کاهش داده و 

باعث رفتار پرخاشگرانه شود.
در آزمایشــاتی که انجام شد کارشناســان پدیده ای به نام خواب محلی را شناسایی 
کردنــد. این پدیده زمانی اتفاق می افتد که مناطــق خاصی از مغز در یک فرد بیدار، 
شروع به نشان دادن فعالیت عصبی به شکل امواج دلتای معمولی در خواب می کنند.
 گفتنی است امواج دلتا، امواج مغزی با دامنه بالا هستند که بسامدی بین ۰/۵تا ۴ هرتز 
دارند. امواج دلتا مانند سایر امواج مغزی، با نوار مغزی یا الکتروانسفالوگرافی قابل ثبت 
است و معمولاً با مرحله سوم خواب عمیق، یعنی مرحله حرکت آرام چشم در خواب 
یا همان مرحله خواب امواج آهســته ارتباط دارد. این امواج در شناسایی عمق خواب 
کمک می کند. سرکوب موج دلتا منجر به عدم توانایی جوانسازی و تجدید قوای بدن، 

عدم احیای مجدد مغز و خواب بی کیفیت و نامناسب می شود.
برای آزمایش این فرضیه، گروهی از افراد را به مدت یک ســاعت تحت تمرینات ذهنی 
شــدید قرار دادند. در مقایســه با تیم دیگر که همان وظایف و تمرینات را بدون فشار 
بیش از حد انجام می داد، شــرکت کنندگان گروه اول که تحت فشــار بودند، دو برابر 
تهاجمی تر نسبت به گروه دیگر شدند.نویسندگان خاطرنشان کردند: تحقیقات ما نشان 

تأثیر قابل توجهی بر رفتــار افراد دارد و می دهند که خستگی ذهنی 
از خستگی ایجاد می شود، افراد بیشتر زمانی که سطح مشخصی 
خصمانه  رفتار هــای  دست می زنند. به 

گفتــه  دانشــمندان، کاهش متابولیک در بــه 
مغز، کیفیت تصمیم گیری را مناطق خاصی از 

تحت تاثیر قرار می دهد 
و باعث می شود فرد 
انتخاب هایــی را 
که  دهد  انجام 
به ضرر خودش 
و دیگران است.

صاحب امتیاز: مؤسسه فرهنگی هنری دنیای اندیشه سبحان
مدیر مسئول: سید ابوالحسن حقایقی
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طرح روزحدیث روز

»ما ایوب نبودیم« 
جستارهایی از مواجهه با مراقبت از دیگری

»ما ایوب نبودیم« شــرح تجربه مراقبت 
و مواظبــت از کســی و چیــزی از زبان 
ســیزده مراقــب در همین روزهاســت؛ 
روایت احــوال و افکار و روزگار آدم هایی 
که سرنوشت آن ها را در موقعیت انتخاب 
خود یــا دیگری گذاشــته؛ آدم هایی که 
بخشــی از روزهــا و شب هایشــان را به 
ایستادن  مراقبت،  بخشــیده اند.  دیگری 
روی مرز دو جهان متفاوت است. جهان 
مردمان رنج دیده و جهان عافیت نشینانِ 
فراموشــکار و مغرور. مراقــب میانجی و 
مترجم دردهاســت. رنج و زندگی را به 
یکدیگــر ترجمه می کند و خودش هم در این میانه بالغ و بالنده می شــود. 
خواندن تأملات و خاطرات کتاب ما ایوب نبودیم کشف فراز و فرودی است 
که انســان، درون و بیرون مواجهه با درد، طی می کند. قصه سفر قهرمانی 
معمولی اســت که ناگهان در موقعیتی غیرمعمولی باید به زندگی اش ادامه 

دهد و تسلی ها و دلخوشی هایی برای ادامه راه بیابد.
در این جستارها، نویســندگان از موقعیت هایی مثل پدر شدن، مادر شدن 
یا مراقبت می گویند،؛ روابط جدیدی که پس از آن برایشان شکل گرفته را 
روایت می کنند و احساسات و ترس ها و اضطراب هایشان را بی پرده توضیح 
می دهنــد. از این مجموعــه تاکنون کتاب هایی همچــون »پروژه پدری«، 
»هفته چهل و چند« و ما ایوب نبودیم به دبیری فاطمه ســتوده منتشــر 

شده است.
اریک اریکسون، روان شناس شهیر معتقد بود انسان در هر دوره از زندگی اش 
با بحران هایی روبه روست که فقط با کمک فضایل اخلاقی حل می شوند. او 
در چهارچوب همین نظریه می گفت که انسانِ بزرگسال با بحران »زایندگی 
در مقابل رکود« دســت و پنجه نرم می کند و اگر به فضیلت مراقبت برسد، 
به احتمال زیاد در گذر از آن بحران موفق می شــود. میلتون میراف معتقد 
بود زندگی انسان امروزی پر است از بندهای بازنشدنی، پر از تعلق و تعلیق 
و چه کنم، پر از اضطراب و اندوه، و شاید یکی از راه های نجات بشر مراقبت 
باشــد. میراف که معنای مراقبت را مستقل از روان شناسان و حتی فلاسفه 
بررسی می کند، اعتقاد دارد مراقبت دوست داشتن دیگری نیست، محافظت 
و نگهداری از او نیســت، آرزوی خوب برای دیگران داشتن نیست، بلکه این 
اســت که بتوانیم به کســی کمک کنیم در راهِ تحقق بخشــی خودش گام 
بردارد. او می گوید مراقبت به شــناخت، صداقت، تواضع، شــجاعت، امید، 
اعتمــاد، صبر و اســتمرار نیاز دارد. در واقع مراقبــت در صورتی کمک به 
دیگری اســت که آن فرد بتواند رشد کند. معنای پروا و دیگرپروایی همین 
اســت. راویان کتاب ما ایوب نبودیم هم در پی کشــف همین معنا هستند 
و تلاش می کنند این رشــد و پروا را در خود و زندگی شان بیابند. آن ها که 
از طبقات فرهنگی و اجتماعی متفاوتی هســتند و در رشــته های متفاوتی 
تحصیــل کرده اند، از دیدگاه و بینش خود به مفهوم مراقبت نگاه کرده اند و 

تجربه منحصربه فردشان از این موقعیت را صادقانه نوشته اند.
ایــن مجموعه به نویســندگی مرضیه اعتمــادی، عاطفــه تاجیک، زهره 
ترابی، رجب رشیدی نســب، مرتضی ســلطانی، مصطفی سلیمانی، ابراهیم 
ســعیدی نژاد، علیرضا شهرداری، زهرا صنعتگران، شادی ضابط، یاسر مالی، 

بهار موسوی، کیان یزدان پور منتشر شده است.
 کتاب ما ایوب نبودیم در نشر اطراف به دبیری فاطمه ستوده، در ۲۰۰ صفحه 

و به قیمت ۲۱۰ هزار تومان روانه کتابفروشی ها شده است.

 »قطار دکمه ای«، شعرهایی آهنگین
برای آشنایی خردسالان با مشاغل

کتاب »قطار دکمه ای« سروده مریم هاشم پور با تصویرگری سمیه محمدی 
یکی از آثار نشــر مهرک )واحد کودک و نوجوان سوره مهر( است که برای 
گروه سنی خردسال مناسب اســت. چاپ اول این کتاب سال ۱۴۰۲ روانه 

بازار نشر کودک و نوجوان شده است.
»قطار دکمه ای« کتابی است دارای ۲۳ صفحه و ۶ سروده با عناوین: »بچه ی 
 قطار«، »قطار دکمه ای«، »قشنگ ترین گل بابا«، »رانندگی تو آسمون«، »

دندونای مرواریدی« و »لکه های جورواجور«.
قالب شعری این مجموعه چهارپاره )دوبیتی های به هم پیوسته( است.

دوره خردســالی سرشــار از حس کنجکاوی اســت. در این مجموعه سعی 
شــده است در قالب شعرهای آهنگین به سوالات کودکان درباره آشنایی با 

مشاغل پاسخ داده شود.

یک پیشرفت جدید به ربات ها کمک می کند که »فکر کنند«
فن آوری

عکس خبر

  مردان انگلیسی در آموزش سالانه مدرسه بابانوئل وزارت سرگرمی 
- موزه پست لندن

 صف توزیع غذا - دیرالبلح نوار غزه

انتخابات آمريکا در آينه حقیقت
 منبع: باشگاه خبرنگاران

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی مسجد مشیر

پزشکی 

کشف رابطه بین مصرف زیاد قهوه و پیری زودرس
افــراد زیادی به منظــور جلوگیری از کاهــش انرژی و 
هوشیاری، در روز چندین فنجان قهوه مصرف می کنند؛ 

اما این کار می تواند عواقبی داشته باشد.
قهوه یکی از نوشــیدنی هایی است که در جوامع مختلف 
استفاده می شــود. البته میزان مصرف آن در کشور ها و 
جوامع مختلف، متفاوت اســت. بر همین اساس ادعا های 

فراوانی در مورد خواص و مضرات این نوشــیدنی 
بیان می شود.

دانشــمندان مرکز علوم پزشکی در دانشگاه 
شیان جیائوتونگ چین دریافتند که عادت 

به نوشــیدن قهوه فوری می تواند بر 
طــول تلومرهــا، انتهای مهم 
DNA که به عنوان نشــانگر 
پیری عمل می کند،  زیســتی 

تأثیر بگذارد.  
در طــول ایــن مطالعه، دانشــمندان 
اطلاعــات مربوط به عــادات غذایی و 
طــول تلومر بیــش از ۴۶۸ هزار نفر را 

تجزیه و تحلیل کردند. برای تجزیه و تحلیل دقیق تر، از 
هر دو روش مشاهده و تصادفی سازی مندلی استفاده شد 
که به دانشــمندان امکان می دهد روابط علت و معلولی 
را شناســایی کنند. بر اســاس این مطالعه، با هر فنجان 

کاهــش می یابد که قهوه اضافی، طول تلومر 
کاهش  بــر این  ا بر

از  بــا 

دست دادن حدود ۰.۱۲ سال سن بیولوژیکی است.
تلومر ها توالی های مکــرر DNA در انتهای کروموزوم ها 
هســتند. با هر تقسیم ســلولی، طول تلومر کمی از بین 
می رود و این بخش مهمی از عملکرد شــمارش معکوس 
اســت که تکثیر سلول های ســوماتیک که در پیدایش 
بافت ها و اندام های بدن نقش آفرینی می کنند را محدود 

می کند.  
متوســط طول تلومر در بافت ها با افزایش ســن کاهش 
می یابد کــه تا حد زیادی تابع عدم فعالیت ســلول های 

بنیادی است.
 تجزیــه و تحلیل های آماری در تحقیقاتی که انجام 
شد، نشــان داد که با هر فنجان قهوه فوری، طول 

تلومر کوتاه تر می شود. 
اگرچه ایــن بدان معنا نیســت کــه قهوه به 
طور مســتقیم طول عمر را کوتاه می کند، اما 
محققان هشدار می دهند که مصرف زیاد قهوه 
فوری ممکن اســت فرآیند های بیولوژیکی پیری 

را تسریع کند.

محققان »کینگــز کالج« لندن یک ســامانه کنترل 
رباتیک فشــار- پایه و بدون برق ابــداع کرده اند که 
امکان عملکرد خودکار و پیشرفته هوش مصنوعی را 
فراهم می کند و راه را برای ساخت ربات های همه کاره 
و انطباق پذیر مناسب برای محیط های خاص و کار با 

انرژی پایین هموار می کند.
مهندسان شیوه ای ابداع کرده اند که بدون استفاده از 
برق می توانند به ربات ها دستورات پیچیده بدهند و این 
 کار فضای بیشتری را در »مغز« ربات برای »فکر کردن« 
آزاد می کنــد. محققان کینگز کالج لنــدن با تقلید 
از نحــوه کار بعضــی از بخش های بدن انســان، یک 
 رشته از دســتورات را با نوع جدیدی از مدار فشرده
)compact circuit( با اســتفاده از تفاوت در فشار از 

یک مایع درون آن به دستگاه هایی منتقل کرده اند.
به گفته ایــن محققان، این پیشــرفت علمی امکان 
ســاخت نســل جدیدی از ربات ها را ایجاد می کند؛ 
ربات هایی که بــدن آنها می تواند مســتقل از مرکز 
کنتــرل درونی آنها کار کند و این فضای آزاد شــده 
در عــوض برای کارکرد نرم افزارهای پیچیده تر هوش 

مصنوعی استفاده شود.
 »آنتونیو فورته«، محقق ارشــد مهندســی در کالج 
مزبور گفت: واگــذاری وظایف به بخش های مختلف 
بــدن )ربــات( موجب می شــود فضای محاســباتی 
بیشــتری برای »فکر کردن« ربــات اختصاص پیدا 
کند و این امکان ســاخت  ربات هــای جدیدی را در 
حوزه هایــی مانند مراقبت اجتماعــی و تولید فراهم 

می کند.
این یافته ها همچنین می تواند زمینه را برای ســاخت 
ربات هایــی فراهم کند که قادر به کار در شــرایط و 
محیط هایی هســتند که وســایل و ربات های برقی 
قادر به کار نیســتند. این شــرایط می تواند شــامل 
مواردی مانند کاوش در مناطق پرتوزده مانند نیروگاه 
چرنوبیــل و در محیط های حســاس به بــرق مانند 

اتاق های »ام آر آی« شود.

  دلفین های یک پارک آبی - بلژیک

   جشنواره بین المللی بالن - لئون مکزیک

خودرو 

اولین خودروی برقی فورد در 110 سال پیش 

ادبیات

 رونمایی از مجســمه »هری کین«، بازیکن فوتبال انگلیس که از نظر 
منتقدان شباهتی به او ندارد

شــاید از شــنیدن این موضوع که تاریخچه اولین 
خودروی برقــی فورد به ســال ۱۹۱۴ بازمی گردد 
تعجب کنید اما شــرکت موردبحث ما در این زمینه 
تجارب قابل توجهی داشــته اســت. خودروســازان 
در تولیــد خودروهای برقی مــدرن از طراحی های 
آینده نگرانه استفاده می کنند. زوایای آیرودینامیک، 
چراغ های جلوی تیز و نازک، نمایشگرهای سربالای 
رنگی و... همگی جزو ویژگی هایی هستند که باعث 
می شوند مشتریان جذب محصولات موردبحث شوند؛ 
اما سابقه و پیشینه خودروهای برقی به سال ۱۸۸۸ 

زمانی که  یعنی  بازمی گردد  میلادی 
 Flocken خودروی موســوم بــه
اســید  باتری  با   Elektrowagen

ســرب و موتور ۱ اسب بخاری 
د  خــو

توانست سرعت ۱۴ کیلومتر در ساعت را ثبت کند. 
در واقع حدود ۱۰۰سال پیش صنعت خودرو بر سر 
دوراهی کنار گذاشــتن سوخت های فسیلی و تولید 
خودروهای برقی بود اما همه ما نتیجه این دوراهی 
را می دانیــم. اولین خودروی برقی فورد در ســال 
۱۹۱۴ تولید شد و در واقع نسخه ای بدون آلایندگی 
از مدل T بود. با اینکه خودروی یاد شده هرگز راهی 
خط تولید نشــد اما نشان داد که ایده تولید چنین 
خودروهایی در آن دوران می تواند چگونه باشــد. در 
اولین ســال های قرن بیســتم، خودروهای برقی به 
اندازه ای که تصور می کنیــد غیرعادی نبودند. 
دیترویــت الکتریــک خودرویی تولیدی 
با قــوای محرکــه برقی بود و شــرکت 
اندرســون نیز بین ســال های ۱۹۰۷ تا 
۱۹۳۹ حدود ۱۳ هزار دســتگاه از 
این خودروها را تولید کرده بود. 
باتری استاندارد این خودروها 
سرب  اسید  با 
ساخته می شد 
لی که  حا ر د
پرداخت  با 
دلار   ۶۰۰
دل  معــا (
از  بیــش 
۱۸ هــزار 

دلار کنونی( می شــد باتری نیکل آهن ادیســون را 
سفارش داد.اولین پروتوتایپ برقی فورد دارای فریم 
نردبانی کوچک با چرخ های پره ای ســیمی و ردیفی 
از باتری هــا زیر صندلی بود. این خودرو که قرار بود 
T راهی خط تولید شود نسخه ای بازبینی شده از مدل 

به شمار می رفت و موتور برقی نیز زیر کاکپیت نصب 
شــده بود تا نیرو را روانه اکسل عقب کند. خودروی 
موردبحث قرار شد با قیمت ۵۰۰ دلار )معادل حدود 
۱۶ هــزار دلار امروز( عرضه گردد اما هرگز این گونه 
نشد. لغو پروژه »فورد فلیور« را می توان به شخصیت 
خود هنری فورد مرتبط دانست. او توماس ادیسون 
را به عنوان یک مربی قبول داشــت و هدف اصلی از 
تولید اولین خودروی برقی فورد را می توان استفاده 
از باتری های ادیســون دانست. متأسفانه باتری های 
ادیســون برای اهداف فورد خیلــی ایده آل نبودند. 
البته باتری های ادیسون طول عمر بیشتری داشتند 
و امکان شارژ چندباره آن ها وجود داشت. نقطه ضعف 
این باتری ها به زمان شارژ بسیار طولانی و خروجی 
پایین در مقایســه با باتری های اسید سرب مربوط 

می شد و درعین حال هزینه بالاتری نیز داشتند.
مهندسان فورد در برهه ای از زمان باتری های نیکل 
آهن را با نمونه های اســید ســرب تعویض کردند و 
هنری فورد نیز پس از صرف۱/۵میلیون دلار )حدود 
۴۷ میلیون دلار امــروز( روی این پروژه، نهایتاً لغو 

آن را اعلام کرد. 

سلامت


